
Na poczàtku paêdziernika Gmi-
na odda∏a do u˝ytku zakoƒczone
we wrzeÊniu inwestycje. Pierwsza
z nich rozpocz´ta w 2009 roku
– budowa wodociàgu w miejsco-
woÊciach Góra, Janówek Pierw-
szy, Janówek Drugi, Krubin, Ol-
szewnica Nowa i Olszewnica Sta-
ra wraz z budowà stacji
uzdatniania wody w Janówku
– ju˝ zaopatruje w bie˝àcà wo-
d´ 564 gospodarstwa domowe
z terenu naszej Gminy. Nowy wo-
dociàg spe∏nia wymagania jako-
Êciowe (okreÊlone w przepisach),
jakim powinna odpowiadaç woda
przeznaczona do spo˝ycia przez
ludzi. Pomimo pojawiajàcych si´
problemów w trakcie realizacji
inwestycji inspektor nadzoru
wraz z projektantem oraz przed-
stawicielami inwestora starali
si´ je rozwiàzywaç na bie˝àco, nie
wstrzymujàc prac budowlanych,
koƒczàc projekt tak szybko, jak
to by∏o mo˝liwe. Drugà wa˝nà in-
westycjà, szczególnie dla dzieci ze
Szko∏y Podstawowej im. Kornela
Makuszyƒskiego w Skrzeszewie,
by∏o zakoƒczenie remontu dachu
na budynku szko∏y. Podczas reali-
zowania projektu Urzàd Gminy
Wieliszew wykona∏ gruntownà
renowacj´ dachu oraz kominów,
rynien i instalacji odgromowych.

nn  EG
Wi´cej czytaj na str. 6

W trudnym roku
bud˝etowym 2011
Gmina Wieliszew
realizuje wa˝ne
inwestycje u∏atwiajàc
˝ycie mieszkaƒcom. 

nr 10 (49) • czwartek 20.10.2011 • nak∏ad 3 500 • bezp∏atna gazeta Gminy Wieliszew

Korzystne
inwestycje

Podczas po˝aru
magazynów w Łajskach
odpowiadajàce
za bezpieczeƒstwo
słu˝by stan´ły
na wysokoÊci zadania.
Dzi´ki wzorowej
współpracy
zabezpieczenie osób
i mienia przebiegało
bardzo sprawnie.

gdyby nie wzorowa, skoordynowa-
na akcja s∏u˝b odpowiedzialnych
za nasze bezpieczeƒstwo. Zagro˝e-
niem nie by∏y tylko p∏onienie, ale
równie˝ obfity, toksyczny dym.

Urzàd Gminy Wieliszew przy
istotnym wsparciu obs∏ugujàcego
linie L-9 i L-10 PKS Polonus War-
szawa ewakuowa∏ do hali sportowej
w Wieliszewie dzieci z Przedszko-
la i Szko∏y w ¸ajskach oraz Przed-
szkola nr 1 w Wieliszewie. Dzia∏a-
nia nie zak∏óci∏y funkcjonowania
komunikacji lokalnej na terenie
Gminy Wieliszew. Decyzj´ o ewaku-

acji podj´∏a równie˝ dyrekcja Gim-
nazjum w Wieliszewie. Zapewnili-
Êmy dzieciom fachowà opiek´ i bez-
pieczne schronienie do czasu ode-
brania ich przez poinformowanych
o sytuacji rodziców. Do dyspozycji
dzieci by∏a woda i s∏odycze. ˚adne
dziecko nie ucierpia∏o z powodu po-
˝aru.

Równolegle stra˝acy z OSP Ka-
∏uszyn za pomocà megafonów infor-
mowali mieszkaƒców ¸ajsk i Mi-
cha∏owa-Reginowa (miejscowoÊci,
na które wiatr niós∏ chmur´ tok-
sycznego dymu) o koniecznoÊci

zamkni´cia okien i drzwi oraz uni-
kania kontaktu z dymem.

Po raz kolejny sprawdzi∏ si´ sys-
tem szybkiego informowania miesz-
kaƒców o sytuacji za poÊrednictwem
SMS-ów. U˝ytkownicy gminnego
programu SiSMS na bie˝àco otrzy-
mywali z Urz´du Gminy Wieliszew
komunikaty o zagro˝eniach i prawi-
d∏owych sposobach reagowania
na nie. Szczególnie cenne by∏y infor-
macje przeznaczone do rodziców
martwiàcych si´ o los swoich dzieci.

Wi´cej o po˝arze i akcji 
ratunkowej – na str. 13

Po˝ar kontrolowany

ww Historia
W cyklu historycznym

o wieliszewskich wyrokach

Êmierci

áá czytaj na str. 4

ww Dzieƒ Papie˝a
Jana Paw∏a II
33. rocznic´ wyboru Karola

Wojty∏y na papie˝a uczciliÊmy

koncertami muzyki powa˝nej.

áá Czytaj na str. 5

ww Wieliszewski Bieg
Jesieni
Wspania∏a s∏oneczna pogoda

pomog∏a organizatorom zach´ciç

zwolenników czynnego

sp´dzania wolnego czasu

do udzia∏u w 11. ods∏onie

wieliszewskich biegów.

áá Wi´cej czytaj na str. 8-9

ww Jak radny polubi∏
pieszczotliwie tytu∏y
O pracy radnych i nie tylko,

o nowych ∏awnikach sàdowych,

o wi´kszej liczbie

gimnazjalistów

i bezpieczniejszym skrzy˝owaniu

áá czytaj na str. 14

W zebraniu, które odby∏o si´ 17 paêdzier-
nika, w Domu Ogrodnika w Micha∏owie-
-Reginowie wzi´li udzia∏ Wójt Gminy Wie-
liszew Pawe∏ Kownacki, jego Zast´pca Ze-
non Pop∏awski oraz ponad trzydziestu
mieszkaƒców. Na poczàtku wystàpili
przedstawiciele w∏adz lokalnych.Wójt Pa-
we∏ Kownacki poinformowa∏ zebranych,
˝e w wyniku negocjacji firma Ag-Com-
plex wycofa∏a wniosek dotyczàcy sortow-
ni. JednoczeÊnie podkreÊli∏ jednak, ˝e jak
najszybciej Rada Gminy powinna uchwa-
liç nowy plan zagospodarowania (obecny
pochodzi jeszcze z okresu, kiedy so∏ectwo
nale˝a∏o do Gminy Niepor´t), aby w przy-
sz∏oÊci ˝aden podmiot nie mia∏ podstaw
do wyst´powania z ucià˝liwymi dla miesz-

kaƒców propozycjami. Nieco napi´tà at-
mosfer´ rozluêni∏o pojawienie si´ spóê-
nionego radnego Zezonia, który wyrazi∏
zaniepokojenie, czy... wkrótce Ag-Com-
plex nie z∏o˝y ponownie wniosku. Mimo
powsta∏ego gwaru wójt ponownie wyja-
Êni∏ spóênionemu radnemu, jakim sposo-
bem w przysz∏oÊci mo˝emy uniknàç wnio-
sków o lokalizacj´ sortowni.

Du˝o ciep∏ych s∏ów pad∏o pod adresem
mieszkaƒców, którzy swojà postawà przy-
czynili si´ do sukcesu negocjacji. Dzi´ku-
jàc im za zaanga˝owanie wójt przeprosi∏
jednoczeÊnie tych, którzy byli nara˝eni
na stres. Poprosi∏ jednak o zrozumienie,
˝e – jako przedstawiciel w∏adz lokalnych,
jako strona w sprawie – nie móg∏ podjàç

decyzji bez przeprowadzenia czasoch∏on-
nej procedury.

Gdy wydawa∏o si´, ˝e temat spotkania
jest ju˝ wyczerpany, kilku zebranych po-
stanowi∏o daç upust swoim niepokojom.
Wybrzmia∏y oskar˝enia o nieudolnoÊç
w∏adz i pomijanie Micha∏owa-Reginowa.
Cz´Êç mieszkaƒców wraz z wójtami pró-
bowa∏a studziç emocje argumentujàc, ˝e
sukcesy w negocjacjach z firmà Ag-
-Complex oraz Urz´dem Marsza∏kow-
skim (sprawa dodatkowych Êrodków
na udro˝nienie Kana∏u Bródnowskiego)
sà zas∏ugà wszystkich, którzy zaanga˝owa-
li si´ po stronie Gminy Wieliszew.

Wi´cej czytaj na str. 3
nn  Mariusz Kraszewski

Mariusz Kraszewski
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Podczas spotkania z mieszkaƒcami Micha∏owa-Reginowa wójt Pawe∏ Kownacki podzi´kowa∏ za ich
zaanga˝owanie, które pomog∏o mu w negocjacjach z firmà planujàcà uruchomienie sortowni.

Sortowni nie b´dzie

Wwyniku po˝aru magazy-
nów w ¸ajskach ucierpia-
∏o 5 osób, które znalaz∏y si´

na miejscu wypadku, ale poszkodo-
wanych mog∏o byç znacznie wi´cej,

Wójt Gminy Wieliszew Paweł Kownacki dzi´kuje
słu˝bom zaanga˝owanym w akcj´ ratunkowà: 
gminnym OSP, Paƒstwowej Stra˝y Po˝arnej, Policji,
Pogotowiu Ratunkowemu, Sanepidowi, Starostwu
Powiatowemu w Legionowie, OÊrodkowi Zdrowia

w Wieliszewie, OÊrodkowi Kultury w Wieliszewie,
Samorzàdowej Administracji Placówek OÊwiatowych,
kadrze pedagogicznej Szkoły i Przedszkola w Łajskach
oraz Przedszkola nr 1 w Wieliszewie, 
a tak˝e pracownikom Urz´du Gminy Wieliszew.
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Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki 
i jego Zast´pca Zenon Pop∏awski
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

DziÊ spotykamy
si´ z EDYTÑ

GÑGOLEWSKÑ,
m∏odszym

referentem
do spraw

Informacji
i Promocji

Gminy.
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Zuzia 

Fajna jest ciocia Irenka, bo cz´sto nie
krzyczy i w ogóle ca∏a jest fajna dla ma-
∏ych dzieci. Taki nauczyciel powinien
byç uÊmiechni´ty i weso∏y. Mog∏abym
byç takim nauczycielem, ˝eby uczyç
dzieci zabaw, piosenek i wierszyków.

Zuzia

To powinna byç nauczycielka z d∏ugimi,
ciemnymi w∏osami. Nie powinna mówiç
brzydkich s∏ów. Chcia∏abym byç takà na-
uczycielkà, bo mo˝na uczyç dzieci i czy-
taç im bajki o koniku.

Maja 

Idealny nauczyciel powinien si´ dobrze
zachowywaç i uczyç dzieci. Powinien te˝
byç dobry i nie stawiaç dzieci do kàta. Nie
chcia∏abym byç nauczycielem, bo wola-
∏abym byç dentystkà i wyrywaç z´by.

Ka˝dy z nas chodzàc do szko∏y mia∏ ulubionego nauczyciela, bàdê nie raz marzy∏, jaki
powinien byç idealny nauczyciel. ˚eby sprawdziç, czy coÊ si´ zmieni∏o od tamtego czasu,

zapytaliÊmy dzieci z Przedszkola Samorzàdowego Nr 1 
JAKI POWINIEN BYå IDEALNY NAUCZYCIEL?

Prezentem w postaci koszulki ozdobionej napisem 
„MOJA GMINA WIELISZEW”...

...witamy naszych nowonarodzo-
nych mieszkaƒców. Dzisiaj wita-
my: PAULINK¢ KILIÂ, córk´
Katarzyny i Dariusza Kilisiów
z Janówka Pierwszego, urodzo-
nà 28 czerwca 2011 roku,
w Szpitalu Ginekologiczno-Po-
∏o˝niczym „Inflancka” w War-
szawie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upie-
czeni” rodzice mogà osobiÊcie zg∏a-
szaç si´ do Referatu Informacji
i Promocji mieszczàcego si´ w po-
koju nr 9 Urz´du Gminy Wieli-
szew, telefonicznie pod numerem
(022) 782 26 32 lub mailowo piszàc
na adres promocja@wieliszew.pl
w celu ustalenia daty wr´czenia
prezentu. Gazeta Wieliszewska
uhonoruje równie˝ naszych milu-
siƒskich publikujàc ich zdj´cia
na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Od kiedy mieszka Pani
w Gminie Wieliszew?
WIKTORIA OKTABA – Od 1957 roku,
po wyjÊciu za mà˝ przeprowadzi-
∏am si´ tu z Niepor´tu.
Jak zacz´∏a si´ Pani przygoda
z czytelnictwem?
Gdy by∏am jeszcze ma∏à dziewczyn-
kà, siada∏am pod sto∏em, bra∏am
ksià˝k´ i po swojemu sobie czyta-
∏am. Przesuwa∏am sobie literki
w oczach i wydobywa∏am z siebie
dziwne dêwi´ki, imitujàce czytanie.
Czy swojà pasjà zara˝a Pani ro-
dzin´ i przyjació∏?
Bardzo wszystkich zach´cam
do czytania – rodzin´ i kole˝anki,
ale brak czasu jest zawsze dobrà wy-
mówkà. Moje znajome nie majà te˝
tak dobrego wzroku jak ja, a niektó-
re – nawet problemy z kr´gos∏upem,
co równie˝ utrudnia czytanie. Ja
czytam bez okularów, drobny druk
nie sprawia mi k∏opotu. Ksià˝ka za-
wsze le˝y u mnie na stole.

Jakà literatur´ lubi Pani najbar-
dziej?
Ciekawà, ksià˝ki wojenne, mi∏osne,
krymina∏y. Z ksià˝ek mo˝na si´ do-
wiedzieç prawdy, prze˝yç przygod´.
Czytanie jest oderwaniem si´
od rzeczywistoÊci, ∏atwiej zapo-
mnieç o problemach dnia codzien-
nego.
Ulubiona ksià˝ka…
Nie mam chyba tej jednej wybra-
nej. Akcja powieÊciowa jest dla
mnie najwa˝niejsza. Lubi´, jak
ksià˝ka mnie wciàga, a wyobraê-
nia zaczyna dzia∏aç.
Dlaczego warto czytaç ksià˝ki?
Ksià˝ki sà pouczajàce. Mogà na-
uczyç bardzo wiele. Si´gajàc po pu-
blikacje z ró˝nych dziedzin jeste-
Êmy w stanie nabyç potrzebnà
do ˝ycia wiedz´. To jest tak jak
z wyuczonym zawodem, który po-
siadamy, a oprócz którego mamy
inne zainteresowania i pasje, któ-
re rozwijamy. Przenoszàc si´

w Êwiat bohaterów, pozwalajà po-
znaç kultur´ innych narodów i ich
zwyczaje. Pomagajà mi zasnàç, za-
pomnieç o przykrych sprawach.
Ile ksià˝ek przeczyta∏a Pani
w swoim ˝yciu?
To mo˝e wiedzieç Pani Ewa (biblio-
tekarka Biblioteki Publicznej
w Wieliszewie – Red.). Mia∏am ta-
ki okres w swoim ˝yciu, kiedy rzu-
ci∏am ksià˝ki w kàt, ale wróci∏am
do nich i teraz tylko ksià˝ka
i ksià˝ka… praca i inne zaj´cia
na bok. (uÊmiech)
Co sàdzi Pani o nowej siedzibie bi-
blioteki w Wieliszewie?
Biblioteka jest du˝a, przestronna.
Posiada szeroki wybór lektur, nie
tylko dla dzieci. Szkoda, ˝e nie
wszyscy jeszcze o tym wiedzà. Po-
winniÊmy czytaç jak najwi´cej, nie
tylko ksià˝ki, ale i czasopisma.
Dzi´kuj´ za rozmow´.
nn Rozmawia∏a Edyta Gàgolewska
Pytania przygotowa∏ ¸ukasz Ziemak

Oliwier 

Powinien uczyç, czasami krzyknàç, jak sà
dzieci niegrzeczne, ale tylko czasami. Po-
winien byç mi∏y i dobrze wychowany. Po-
winien te˝ umieç taƒczyç, ˝eby potem na-
uczy∏ dzieci.

Olek 

Powinien uczyç dzieci, byç mi∏y i weso-
∏y. Nie powinien krzyczeç, ale jak ktoÊ
jest niegrzeczny to powinien zwróciç
uwag´. Nie chcia∏bym byç nauczycie-
lem, bo to jest ci´˝ka praca, trzeba si´
denerwowaç na dzieci.

OSOBOWOÂCI WIELISZEWA
RED. – Od kiedy pracuje Pani
w Gminie Wieliszew?
EDYTA GÑGOLEWSKA – W Urz´dzie
Gminy pracuj´ od lutego tego roku.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pani
kariera?
Przez ostatnie trzy lata studiowa-
∏am w Perth, w Australii. Skoƒczy-
∏am tam turystyk´ i biznes.W cza-
sie studiów odbywa∏am praktyki
zawodowe ÊciÊle zwiàzane z moimi
studiami.
Mog∏aby Pani powiedzieç, co
szczególnie podoba si´ Pani
w Gminie Wieliszew?
W Gminie Wieliszew podoba mi si´
szczególnie to, ˝e jest to moja Gmina.
Mieszkam tu od urodzenia i mieszka
te˝ tu moja najbli˝sza rodzina, któ-
ra jest dla mnie najwa˝niejsza. Atu-
tem Gminy jest równie˝ jej po∏o˝enie
oraz krajobraz naturalny.
Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hob-
by, oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu, coÊ czym mog∏a-
by si´ Pani podzieliç z naszymi
Czytelnikami?
Lubi´ sp´dzaç wolny czas aktyw-
nie, na sportowo. Ciàgle czegoÊ

próbuj´, ostatnio np. jazdy na de-
skorolce, a poprzednio na kitesur-
fingu. Je˝d˝´ na rowerze, na nar-
tach, próbuj´ na snowboardzie, ˝e-
gluj´. Pe∏na amatorszczyzna.
Jednak nie sàdz´, ˝eby to wszyst-
ko by∏o czymÊ nietypowym, czy
oryginalnym.
Ulubione miejsce…
Jest ich wiele. Najcz´Êciej o tym, czy
miejsce zostanie moim ulubionym,
decyduje, z kim i jak sp´dzi∏am
w tym miejscu czas.
Ulubione danie…
Bardzo lubi´ jeÊç. Ulubione w tym
tygodniu – pulpeciki w sosie pie-
czarkowym z broku∏ami zrobione
przez mojà mam´.
Ulubiona muzyka...
Pozytywnie nastrajajàca.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny…
Mojà ulubionà stacjà radiowà jest
australijskie triple j oraz radio Roxy.
Nie mam ulubionego programu te-
lewizyjnego.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Piotrek 

Taki nauczyciel powinien krzyczeç, jak
dzieci sà niegrzeczne i êle piszà. Potem do-
stajà tróje i zaczynajà nienawidziç na-
uczycieli.

DziÊ naszym bohaterem jest
WIKTORIA OKTABA

– mieszkanka Wieliszewa, której pasjà
jest po prostu czytanie. Pani Wiktoria

czyta oko∏o 150 ksià˝ek rocznie. 

Poznaj pracownika 
Gminy

Paulinka KiliÊ
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Podczas rewizyty naszej delegacji w Amt
Trittau, wyznaczonej na 20 – 23 paêdzier-
nika, podpiszemy umow´ o wspó∏pracy
Gmin, która b´dzie formalnym przypie-
cz´towaniem przyjaêni i partnerstwa.
Do udzia∏u w delegacji zaprosiliÊmy
wszystkie rodziny, które przyjmowa∏y
stron´ niemieckà podczas ich wizyty we
wrzeÊniu. Przedstawiciele Urz´du Gmi-
ny Wieliszew z wójtem Paw∏em Kownac-
kim prowadzà rozmowy na temat wizji
przysz∏ej wspó∏pracy Gmin oraz podpa-
trujà korzystne rozwiàzania administra-
cyjne stosowane u niemieckich przyja-
ció∏. Szukajàcy partnerów zagranicznych
Prezydent Miasta Legionowo Roman
Smogorzewski i Wiceprezydent Piotr Za-
dro˝ny równie˝ b´dà uczestniczyç w wi-
zycie.W delegacji biorà równie˝ udzia∏ re-
prezentanci stowarzyszeƒ z terenu naszej

Gminy, przedstawiciele z ramienia oÊwia-
ty i KoÊcio∏a oraz ludzie czynni spo∏ecz-
nie, wyznaczeni przez radnych Gminy. Po-
nownie zosta∏a zachowana forma wyjaz-
du w konwencji integracji mieszkaƒców,
uczestnicy zostali zakwaterowani u rodzin
z terenu Amt Trittau. Podczas takich wi-
zyt nawiàzujemy nie tylko kontakty biz-
nesowe, ale równie˝ znajomoÊci i przyjaê-
nie. Hania Ziu∏kowska, mieszkanka Ka-
∏uszyna, goszczàca rodzin´ Prang
z Niemiec podczas ich ostatniej wizyty,
utrzymuje z nimi kontakt listowny. „Jest
mi bardzo mi∏o, ˝e Paƒstwo Prang utrzy-
mujà ze mnà kontakt i zapraszajà do sie-
bie. Jest to wspania∏e i bardzo kultural-
ne ma∏˝eƒstwo. Podczas ich wizyty w mo-
im domu panowa∏a rodzinna atmosfera,
z czego jestem bardzo zadowolona. Dzi´-
kujemy Marcinowi Tytkowskiemu za po-

moc w prze∏amaniu bariery j´zykowej.”
– mówi Pani Hania.

Korzystajàc z okazji, chcemy serdecz-
nie podzi´kowaç wszystkim rodzinom
oraz mieszkaƒcom zaanga˝owanym
w inicjatyw´ mi´dzynarodowà, która po-
szerza horyzonty i mo˝liwoÊci inwesty-
cyjne naszej Gminy. Koszty organizacyj-
ne wizyty w ca∏oÊci pokry∏a strona nie-
miecka. nn EG

Na zaproszenie Niemców

Zaprzyjaênione rodziny Williamsów
i Gàgolewskich

„(...) na taczkach trzeba wywieÊç
(pisownia oryginalna) Êmieci z urz´-
du gminy (pisownia oryginalna)
Wieliszew a problem rozwià˝e si´
sam”, „Kaszana Kraszana”, „u˝y-
∏em skrótu PAK (Pawe∏ Andrzej
Kownacki) jedynie z koniecznoÊci
ograniczenia liczby znaków w arty-
kule” – to tylko niektóre wybryki
s∏owne radnego Zezonia Êwiadczà-
ce ju˝ nie tylko o politycznych mo-
tywach rozp´tanej przez niego woj-
ny, ale tym razem przede wszystkim
po prostu o z∏ym wychowaniu i bra-
ku kultury osobistej. Nie zni˝´ si´
do poziomu, na który radny Zezoƒ
mnie zaprasza, poniewa˝ êle czuj´
si´ w okolicznoÊciach uw∏aczajàcych
cz∏owieczeƒstwu, a poza tym miesz-
kaƒcy Gminy Wieliszew, których re-
prezentuj´, zas∏ugujà na wójta po-
trafiàcego przejÊç ponad przejawa-
mi mentalnej agresji. Przyznaj´,
w obliczu braku pozytywnego odze-
wu wobec licznych zabiegów, apeli,
propozycji, kiedy próbowa∏em na-
mówiç radnego Zezonia do meryto-
rycznej dyskusji, nabieram podej-
rzeƒ, ˝e po drugiej stronie nie ma
woli pracy na rzecz budowania, a je-
dynie ch´ç niszczenia.
Dlatego pozwólcie Paƒstwo, ˝e od-

nios´ si´ jedynie do wiadomoÊci po-
danej przez radnego Zezonia, w kon-
tekÊcie której rozwa˝am wstàpienie
na drog´ sàdowà. W artykule „Tu
na razie jest Êciernisko, lecz czy b´-
dzie Êmieciowisko?” opublikowa-
nym w numerze 32. informatora
„Nowe Micha∏ki” Edwin Zezoƒ na-
pisa∏ „Po trzecie dziwnym zbiegiem
okolicznoÊci v-ice prezesem firmy
(AG-Complex) ubiegajàcej si´ o lo-
kalizacj´ „sortowni i z∏omowiska”
jest pan Dariusz ˚ukowski, który
by∏ niezwykle aktywnym cz∏on-
kiem KWW „Gmina to ludzie” zwa-
nego m∏odzie˝ówkà Kownackiego.
Jak si´ dowiedzieliÊmy pan ˚ukow-
ski wp∏aca∏ równie˝ pieniàdze na je-
go kampani´.” Mam nadziej´, ˝e
w krótkim czasie w∏aÊciwy sàd
orzeknie, i˝ Edwin Zezoƒ k∏amie
wprowadzajàc czytelników w b∏àd.
Kampania wyborcza Paw∏a Kow-
nackiego jako kandydata na Wójta
Gminy Wieliszew by∏a finansowa-
na ze Êrodków KWW Paw∏a Kow-
nackiego. Na rachunek bankowy
KWW Paw∏a Kownackiego nie
wp∏yn´∏y ̋ adne Êrodki od Pana Da-
riusza ˚ukowskiego.

Pawe∏ Kownacki
Wójt Gminy Wieliszew

Tak brzmia∏by tytu∏ artyku∏u b´dàcego
odpowiedzià na zarzuty Edwina Zezo-
nia, które radny nieporadnie próbowa∏
wyraziç w tekÊcie zatytu∏owanym „Ka-
szana „Kraszana”, opublikowanym
w 32. numerze informatora „Nowe Mi-
cha∏ki”. Ilustracjà treÊci by∏by rysunek
zbója w poƒczosze na g∏owie, który stra-
szy mieszkaƒców Micha∏owa-Regino-
wa i ca∏ej Gminy Wieliszew karykatu-
rà redaktora odpowiedzialnego za korek-
t´. G∏ównà zawartoÊç artyku∏u
stanowi∏yby wyjaÊnienia, dlaczego
Edwin Zezoƒ w niektórych kr´gach
pieszczotliwie nazywany jest „Majcio-
chem”. Taki paszkwil by powsta∏, gdy-
bym zni˝y∏ si´ do poziomu, na który
wchodziç nie chc´ i nawet nie potrafi´.
Wol´ pozostaç na p∏aszczyênie meryto-
ryki, bo tutaj czuj´ si´ najlepiej – niech
tylko „tonàcy brzydko si´ chwyta”. Rad-
ny Zezoƒ Gazecie Wieliszewskiej, która
zbiera bardzo dobre recenzje wÊród eks-
pertów zajmujàcych si´ prasà lokalnà,
zarzuca dziennikarskà nierzetelnoÊç.
Tymczasem teksty Zezonia powinny byç
oznaczone ogólnopolskim symbolem
czerwonego kwadratu – „tylko dla doro-
s∏ych” – a to z uwagi tym razem nie
na j´zyk nienawiÊci g∏ównie, ale przede
wszystkim zatrz´sienie, rój, plag´ b∏´-
dów, poczàwszy od stylistycznych, po-
przez interpunkcyjne, gramatyczne,
na ortograficznych skoƒczywszy. Ostrze-
gam Paƒstwa i mieszkaƒców Gminy
– chroƒcie swoje dzieci i wnuki przed pi-
saninà Edwina Zezonia! W przeciwnym
wypadku jest du˝e zagro˝enie, ˝e w przy-
sz∏oÊci do∏àczà one do grona tych, któ-
rym nie uda∏o si´ zdaç matury z j´zyka
polskiego. Standardy proponowane naj-
m∏odszym jako wzór przez „Nowe Mi-
cha∏ki” to: imi´ redaktora naczelnego
wymieniane w stopce: „Wiesaw”, w Do-
mu Ogrodnika jest „siedzba”, egzem-
plarz – „bezpatny”, a przy ka˝dym nu-
merze strony informator zmienia nazw´
na „Nowe Michaki”. To tylko wybrane
wpadki – te, które pojawiajà si´ od d∏u˝-
szego czasu w ka˝dym numerze, dotàd
nie wychwycone i dotàd nie poprawio-
ne. JeÊli jako redaktor naczelny mia∏bym

braç przyk∏ad z takiego „wzorca”, czy-
telnikom nie wysz∏oby to na zdrowie.
Inny zarzut Zezonia Edwina chyba rów-
nie˝ wynika z niedostatecznego opano-
wania naszej ojczystej mowy. JeÊli nie
– musia∏bym podejrzewaç go o z∏à wo-
l´. Jakim sposobem znajduje Zezoƒ
Edwin konfabulacj´ w stwierdzeniu, ˝e
z uwagi na nieobecnoÊç delegacji nie-
mieckiej to jego interpelacja by∏a g∏ów-
nym punktem sesji? Doprawdy, a˝
strach si´ zapuszczaç w zakamarki tej
konkretnie radnej jaêni.
B∏´dów logicznych, merytorycznych i j´-
zykowych mamy w przypadku Edwi-
na Zezonia bez liku. Nie uzurpuj´ sobie
prawa recenzowania owego radnego
doÊç nieporadnie wyst´pujàcego w roli re-
daktora. Odpowiadam tylko na coraz
bardziej agresywne ataki... Dzi´ki skupie-
niu na idei Wojty∏owej cywilizacji mi∏o-
Êci staram si´ nie przekazywaç dalej wi-
rusa nienawiÊci. Nie oznacza to oczywi-
Êcie zgody na z∏o, dlatego pozwol´ sobie
na koniec odnieÊç si´ do zjawiska moim
zdaniem przemilczanego, ale bardzo nie-
bezpiecznego. Radny Edwin Zezoƒ chcia∏-
by, abyÊmy jego zabieg sprowadzajàcy
osob´, cz∏owieczeƒstwo i mandat wójta,
jako reprezentanta Gminy, do skrótu
PAK zaakceptowali. T∏umaczy si´ pan
radny brakiem czcionek, a przecie˝ s∏o-
wo „wójt” ma tylko jeden znak wi´cej.
Dlaczego tak bardzo Zezoƒ Edwin skàpi
pojedynczej czcionki najwy˝szemu urz´-
dowi w Gminie? Czy˝ wójt niegodzien
jednej litery? Mam nadziej´, ˝e nie
o odarcie z cech cz∏owieczych tutaj
idzie, choç redaktor Zezoƒ odmienia skrót
PAK nie jak wyraz okreÊlajàcy cz∏owie-
ka o nazwisku Kownacki, ale rzecz, przed-
miot lub zwierz´.To by∏by bardzo niebez-
pieczny zabieg, od którego wszelkiej ma-
Êci rzàdy totalitarne rozpoczynajà proces
wykluczania ca∏ych grup spo∏ecznych.
Wol´ myÊleç, ˝e to kolejna j´zykowa ga-
fa b´dàca dowodem na niekompetencj´.
Zatem, redaktorze Zezoniu, polecam ko-
repetycje z j´zyka polskiego – na nauk´
ojczystej mowy nigdy nie jest za póêno.

Mariusz Kraszewski
Redaktor Naczelny „Gazety Wieliszewskiej”

OÊwiadczenie
Polemika

Poƒczocha „Majciocha”
RED. – Wokó∏ sprawy wniosku o ze-
zwolenie na lokalizacj´ sortowni Êmie-
ci w Micha∏owie-Reginowie powsta∏o
niema∏e zamieszanie.
PAWE¸ KOWNACKI – Gdyby wszystkie in-
formacje w tej sprawie, które dociera∏y
do mieszkaƒców, by∏y zgodne z prawdà,
unikn´libyÊmy ca∏ego zamieszania.
Z naszej strony zapewnialiÊmy, ˝e de-
cyzja b´dzie korzystna dla Gminy i Mi-
cha∏owa-Reginowa, ale ludzi zaniepoko-
i∏y artyku∏y pojawiajàce si´ w lokalnej
prasie. Redaktorzy pisali tak, jakby ju˝
rozpoczyna∏y si´ prace nad budowà sor-
towni, tymczasem Urzàd by∏ w trakcie
realizowania przewidzianej prawem
procedury. Niekorzystna dla mieszkaƒ-
ców by∏a równie˝ postawa osób, które
chyba Êwiadomie wprowadza∏y w b∏àd,
aby poprzez spowodowanie strachu
sk∏óciç cz´Êç spo∏ecznoÊci lokalnej z wój-
tem.
Kogo ma Pan na myÊli?
Nie chc´ mówiç o cynicznych posta-
wach. W tej sprawie kieruj´ wniosek
do sàdu i mam g∏´bokà nadziej´, ˝e
prawda obroni si´ sama. Pozytywnym
bohaterem jest w przypadku Micha∏o-
wa-Reginowa spo∏ecznoÊç lokalna tej
miejscowoÊci bogatej w osoby aktywne,
zaanga˝owane i ch´tnie dzia∏ajàce
na rzecz rozwoju. OczywiÊcie – to jeden

z nielicznych mankamentów demo-
kracji – czasami ludzka dobroç wyko-
rzystywana jest przez populistów, ale to
dzia∏anie na krótkà met´, poniewa˝ lu-
dzie generalnie sk∏onni sà oceniaç
po skutkach dzia∏aƒ, potrafià weryfiko-
waç s∏owa nie znajdujàce odzwierciedle-
nia w rzeczywistoÊci. Mam nadziej´, ˝e
b´dzie tak równie˝ w tym przypadku,
poniewa˝ osiàgnà∏em swój cel z korzy-
Êcià dla mieszkaƒców.
W jaki sposób uda∏o si´ to osiàgnàç?
Na pozytywne dla mieszkaƒców roz-
strzygni´cie w kwestii wniosku dotyczà-
cego sortowni w Micha∏owie-Reginowie
mia∏o wp∏yw kilka czynników.
Po pierwsze nie pozwoli∏em na upoli-
tycznienie sprawy rozpoczynajàc prze-
widzianà prawem procedur´. Po drugie
prowadzi∏em negocjacje z firmà sk∏ada-
jàcà wniosek argumentujàc, ˝e utworze-
nie sortowni w Micha∏owie-Reginowie
nie jest korzystnym rozwiàzaniem ani
dla lokalnej spo∏ecznoÊci, ani przedsi´-
biorstwa dysponujàcego gruntem.
Po trzecie moje stanowisko zosta∏o po-
parte przez protestujàcych mieszkaƒ-
ców, co pozytywnie wp∏yn´∏o na wynik
negocjacji. Firma, która z∏o˝y∏a wnio-
sek w sprawie sortowni, uwzgl´dni∏a
mojà argumentacj´ decydujàc si´ na je-
go wycofanie.

Sukces ma wielu ojców...
Naturalnie, ka˝dy ma swój punkt wi-
dzenia. Nale˝y to uszanowaç, o ile „oj-
cowie sukcesu” nie mijajà si´ z praw-
dà. Dla mnie najwa˝niejszy jest fakt, ˝e
unikn´liÊmy pope∏nienia b∏´du zamy-
kajàc spraw´ tak, ˝e zachowujemy nie-
naruszone nasze dobro wspólne. Po-
spieszne dzia∏anie wiàza∏oby si´ z pomi-
ni´ciem koniecznych procedur, co
skutkowa∏oby zagro˝eniem na∏o˝enia
na Gmin´ kary finansowej. Pozostawie-
nie sprawy bez interwencji wprowadzi-
∏oby wÊród mieszkaƒców niepokój pot´-
gowany przez nieodpowiedzialnych lu-
dzi, którzy dla osiàgni´cia korzyÊci
politycznej rozpowszechniali niezgodne
z prawdà informacje. Dlatego jeszcze raz
dzi´kuj´ tym, którzy w dobrej wierze po-
zytywnie zaanga˝owali si´ w rozstrzy-
gni´cie na korzyÊç Gminy kwestii wnio-
sku dotyczàcego sortowni. Dzi´kuj´
przedstawicielom firmy Ag-Complex
za zrozumienie i otwartoÊç podczas ne-
gocjacji. Przede wszystkim dzi´kuj´
mieszkaƒcom za to, ˝e po raz kolejny da-
li wyraz swojemu zaanga˝owaniu
na rzecz budowania naszej Ma∏ej Ojczy-
zny, której trudnym do przecenienia bo-
gactwem jest nieska˝one Êrodowisko na-
turalne.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

Rozmawiamy z Wójtem Gminy Wieliszew PAW¸EM KOWNACKIM

Otym wspólnym sukcesie wójt
poinformowa∏ mieszkaƒców
podczas spotkania, które odby-

∏o si´ 17 paêdziernika. Uczestnicy spo-
tkania poruszyli równie˝ kilka innych
tematów.Wójt Pawe∏ Kownacki i jego
zast´pca Zenon Pop∏awski odpowiada-
li na pytania dotyczàce m.in. przyzna-
nia dodatkowych Êrodków na udro˝-
nienie Kana∏u Bródnowskiego, sposo-
bów na unikni´cie w przysz∏oÊci
k∏opotów z wnioskami o lokalizacj´
sortowni Êmieci, planowanych inwe-
stycji w Micha∏owie-Reginowie, bu-
d˝etu Gminy Wieliszew. Cz´Êç zgroma-
dzonych wyrazi∏a zaniepokojenie „to-

czàcà si´ wojnà” i zaapelowa∏a o jej
zakoƒczenie. Radny Zezoƒ argumen-
towa∏, ˝e to nie on rozpoczà∏ konflikt.
Wójt Pawe∏ Kownacki odpowiedzia∏:
„Problemem nie jest spór pomi´dzy
w∏adzami Gminy i panem Zezoniem.
Problem polega na obra˝aniu 14 rad-
nych. Przecie˝ to nie ja, a Rada Gmi-
ny decyduje o inwestycjach. Boj´ si´,
˝e poprzez walk´ z Radà pan Zezoƒ ro-
bi mieszkaƒcom Micha∏owa-Reginowa
niedêwiedzià przys∏ug´”.W odpowie-
dzi jedna z zebranych wyznawa∏a: „To
sà nasi przywódcy”. W reakcji na t´
deklaracj´ wójt przypomnia∏, ˝e udo-
st´pni∏ swój numer telefonu komórko-

wego, dlatego prosi, aby kontaktowaç
si´ z nim, nie jak to czynià „przywód-
cy” za poÊrednictwem prasy lokalnej,
ale bezpoÊrednio, jak wi´kszoÊç miesz-
kaƒców.

Kwestia ta by∏a szeroko omawia-
na równie˝ w kuluarach, ju˝ po zakoƒ-
czeniu spotkania.Wielu zebranych za-
uwa˝a∏o, ˝e atakowanie wójta w po-
wiatowej prasie bardzo psuje
zewn´trzny wizerunek Gminy ukazu-
jàc jà jako miejsce wiecznych k∏ótni.
Inni nie przyj´li tej argumentacji
upierajàc si´ przy ostrym kursie wo-
bec w∏adz gminnych.

nn Mariusz Kraszewski

Wójt Paweł
Kownacki, przy
wymownym poparciu
mieszkaƒców
Michałowa-Reginowa,
wynegocjował
wycofanie przez
firm´ Ag-Complex
wniosku o lokalizacj´
sortowni Êmieci.

Sortowni nie b´dzie
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Historia

Nadszed∏ czas
na trudne sprawy, ale
takie te˝ mia∏y miejsce
w dziejach
Wieliszewa. Nie
mo˝emy udawaç, i˝
nasza historia by∏a
drogà bez wybojów. 

Spróbuj´ przybli˝yç par´ dwu-
znacznych zachowaƒ z okre-
sy II wojny Êwiatowej. Jest ich

znacznie wi´cej, na które natknà∏em
si´ przeglàdajàc ró˝ne archiwa w tym
archiwa IPN. Na pewno do niektórych
wydarzeƒ niech´tnie byÊmy wracali
i najch´tniej chcielibyÊmy aby znikn´-
∏y w otch∏ani dziejowej.

Na poczàtek, przenieÊmy si´ w cza-
sie do 1943 roku. Jest wczesna wiosna,
na zewnàtrz daje si´ odczuç przenikli-
we zimno. Miejsce wydarzenia, bardzo
tragicznego w skutkach, to Wieliszew
– budynek szko∏y podstawowej. Ta
cz´Êç budynku wieliszewskiej szko∏y
istnieje do dziÊ i sala w której mia∏o
miejsce zdarzenie równie˝, chocia˝
up∏yn´∏o blisko 70 lat i wiele si´ zmie-
ni∏o. Mo˝na powiedzieç zmieni∏o si´
w Wieliszewie, ale przede wszystkim
w mentalnoÊci mieszkaƒców. Na pew-
no nie ˝yjemy w czasie wojny i w tej
strasznej atmosferze zagro˝enia i l´ku
o w∏asne ˝ycie. Bo to nade wszystko
kszta∏towa∏o ówczesne zachowania
ludzkie. Nie mam ˝adnego prawa ich
oceniaç i nie chc´ tego czyniç. Mog´
jedynie mieç swoje zdanie, akcepto-
waç bàdê nie akceptowaç pope∏nione
czyny. Niemniej jako osoba odkrywa-
jàca histori´ tej miejscowoÊci i jej
mieszkaƒców chcia∏bym przybli˝yç
wydarzenia jakie mia∏y miejsce wWie-
liszewie, zostawiajàc ocen´ ka˝demu
z Paƒstwa.

Wróçmy do niedzielnego poranka
wczesnej wiosny 1943 roku. Ludzie
wracajà z porannej mszy Êwi´tej
w wieliszewskim koÊciele parafial-
nym. CoÊ przykuwa ich uwag´, zatrzy-
mujà si´ sporymi grupami przy budyn-
ku szko∏y i zaglàdajà przez okno szkol-
nego budynku. Widok przera˝ajàcy
– dwoje ma∏ych dzieci zap∏akanych
obok cia∏ rozstrzelanych rodziców, le-
˝àcych na pod∏odze.

Có˝ si´ takiego sta∏o? Dlaczego
do tego dosz∏o? Zapewne wielu z czy-
telników Gazety zadaje sobie w tym
momencie takie pytania. Oficjalna od-
powiedê brzmi: w 1943 r. oddzia∏y par-
tyzanckie Gwardii Ludowej (póêniejszej
Armii Ludowej) z Wieliszewa
przy wsparciu partyzantów legionow-
skich wykona∏y kilka wyroków Êmierci
na zamieszkujàcych w Wieliszewie kon-
fidentach i donosicielach Gestapo.

Przechodzàc do szczegó∏ów tego
przedstawionego wczeÊniej wydarzenia.
Wieliszewski oddzia∏ GL wykona∏ wyrok
Êmierci na ma∏˝eƒstwie Gacków podej-
rzewanych o kolaboracj´ z Niemcami.

Wieliszewskie wyroki Êmierci

Krzysztof Klimaszewski

Budynek szko∏y w Wieliszewie – miejsce
wykonanego wyroku wiosnà 1943 roku

Dla pe∏nej informacji Gwardia Lu-
dowa zosta∏a utworzona w 1942 roku
jako zbrojne rami´ Polskiej Partii Ro-
botniczej, utworzonej na polecenie Jó-
zefa Stalina przez specjalnie przerzu-
conà drogà lotniczà z Moskwy grup´
dywersyjnà, kierowanà przez Marcele-
go Nowotk´. Na dowódc´ GL zosta∏ wy-
znaczony w ramach tej grupy Boles∏aw
Mo∏ojec. Najwa˝niejsze decyzje doty-
czàce powstania PPR oraz GL podej-
mowa∏ Stalin osobiÊcie. W 1944 roku
GL zosta∏a przemianowana na Armi´
Ludowà – by∏a jej trzonem i podstawo-
wà cz´Êcià sk∏adowà.

Gackowie mieszkali w budynku
szko∏y od strony jeziora, na parterze
w sali tu˝ przy kancelarii znajdujàcej
si´ naprzeciw wejÊcia. WejÊcia tego
obecnie nie ma znajdowa∏o si´ w szczy-
cie od strony wjazdu na obecny dzie-
dziniec szko∏y. Niestety nikt ju˝ nie pa-
mi´ta imion ma∏˝eƒstwa Gacków, acz
wielu ciep∏o ich wspomina, jako bar-
dzo ˝yczliwych i pomocnych. Przenie-
Êli si´ z willi z Parceli Wieliszewskich
z powodu wykonywania pracy woêne-
go w szkole. Gacek pali∏ w piecach,
sprzàta∏ oraz by∏ konserwatorem. Po-
nadto jako „z∏ota ràczka” pracowa∏
równie˝ w gorzelni (naprawia∏ kot∏y,
kadzie gorzelniane) w majàtku zarzà-
dzanym przez Niemców w Wieliszewie.
Naprawia∏ te˝ okolicznym mieszkaƒ-
com metalowe czajniki, garnki i inne
rzeczy wymagajàce zalutowania dziu-
ry, naprawy uchwytów itd. By∏ z pocho-
dzenia Czechem, acz niektórzy twier-
dzà i˝ by∏ Poznaniakiem. ˚onà jego by-
∏a Polka, wychowanka sierociƒca

dorabia∏a robiàc na drutach mieszkaƒ-
com Wieliszewa za pieniàdze bàdê pro-
dukty spo˝ywcze jak mleko, màka, jaj-
ka itd. Drobniutka kobieta, grzeczna,
uÊmiechni´ta, mia∏a w∏osy zaplecione
w warkocz zakr´cony wokó∏ g∏owy
w tzw. koron´. Taki opis przedstawia-
jà mi osoby jeszcze pami´tajàce ma∏-
˝onków. Gackowie ˝yli bardzo ubogo.
Jak mówià starsi mieszkaƒcy bieda
u nich by∏a ogromna. Smutno o tym pi-
saç ale jedli zup´ tzw. razówk´ na wo-
dzie to taka bardzo postna zupa, ubra-
nia nosili bardzo skromne typu drew-
niaki i drelichy. Ludzie miejscowi
cz´sto z litoÊci dawali im mleko i jaja
dla dzieci. Mieszkali w szkolnej sali
w której nie by∏o zbyt wiele mebli,
na pewno by∏y dwa ̋ elazna ∏ó˝ka i me-
talowy piec do ogrzewania typu „ko-
za”

Wyrok zosta∏ wykonany. Gacek
upad∏ na twarz, le˝a∏ pod piecem zwa-
nym kozà. Mia∏ na sobie drewniane,
wsuwane buty zwane wówczas „klum-
pami” i drelich. ˚ona Gacka tak jak
siedzia∏a na jednym z metalowych ∏ó-
˝ek tak si´ zsun´∏a pomi´dzy je trzy-
majàc druty do r´cznych robótek.Wy-
konujàcy wyrok strzeli∏ w usta bez-
bronnej kobiecie na oczach ma∏ych
dzieci. Taki obraz zosta∏ mi przedsta-
wiony przez osoby, które patrzàc przez
okno do wn´trza widzia∏y co si´ tam
wydarzy∏o. Âwiadkami wyroku by∏o
dwoje mieszkaƒców Wieliszewa, którzy
mieszkali w pobli˝u szko∏y i znaleêli si´
przypadkiem w mieszkaniu rodziny
Gacków. Pozosta∏y samotne dzieci:
dziewczynka oko∏o 6 lat o imieniu La-

la (mo˝e od Rozalii) i ch∏opiec 4 letni
Krzysiu. Gackowie zostali pochowani
w drewnianych zbitych z desek skrzy-
niach. Trumny by∏y w drewnianej ka-
plicy przy koÊciele zanim zosta∏y z∏o-
˝one na wieliszewskim cmentarzu.

Dzieci na krótko zosta∏y przygarni´-
te przez pochodzàcego z Wieliszewa
mieszkaƒca Warszawy, a nast´pnie
zabrane przez brata Gacka s∏u˝àcego
w wojsku niemieckim. Przyjecha∏ on
latem 1943 roku i zabra∏ sieroty. Po za-
koƒczeniu wojny odby∏a si´ przed sà-
dem warszawskim rozprawa o odszko-
dowanie dla osieroconych dzieci. Praw-
dopodobnie spraw´ wytoczyli w latach
pi´çdziesiàtych sami poszkodowani
przy wydatnej pomocy w∏adz cze-
skich. Na rozpraw´ zostali wezwani
przytoczeni wczeÊniej Êwiadkowie wy-
konanego wyroku. Niestety nie dotar-
∏em jeszcze do akt sàdowych acz mo-
˝e to byç niezmiernie trudne bo wyro-
ki sàdowe z lat tu˝ powojennych by∏y
niszczone w celu zatarcia Êladów histo-
rii ówczesnych w∏adz Polski Ludowej.
Nazwiska osób specjalnie pomijam bo
nie to jest moim celem a jedynie
przedstawienie wydarzenia. Wyrok
zosta∏ wykonany na rozkaz dowódcy
nazywanego Julem. Samego wykonu-
jàcego wyrok, wed∏ug wys∏uchanych
relacji, równie˝ spotka∏o nieszcz´Êcie
– oko∏o trzech lat po zakoƒczeniu woj-
ny zginà∏ z ràk sprzymierzeƒców – Ro-
sjan. Zosta∏ zastrzelony przez drzwi
mieszkania w Legionowie, gdzie za-
mieszka∏ wyprowadzajàc si´ zWielisze-
wa. Kwesti´ osàdzenia czy Gackowie
byli kolaborantami czy te˝ nie, ˝yjàc

w takiej biedzie, jest mi trudno oce-
niç. Owszem Gacek pracowa∏ w majàt-
ku wieliszewskim zarzàdzanym przez
Niemców. Majàtek ziemski w Wielisze-
wie, którego wczeÊniej w∏aÊcicielem
by∏ Simon Pfeffer, zosta∏ przej´ty
przez urzàd Generalnego Gubernato-
ra i by∏ przekazany pod zarzàd komi-
saryczny. Konfiskat´ przeprowadzono
na podstawie rozporzàdzenia o konfi-
skatach prywatnych majàtków w Ge-
neralnym Gubernatorstwie
z dnia 24.01.1940 VOBL GGP str. 23.

Nast´pne wyroki wykonane zosta∏y
równie˝ na wiosn´ 1943 r. tym razem
przez miejscowe oddzia∏y Armii Kra-
jowej na kucharce wieliszewskiego
majàtku Niemce z pochodzenia 33 let-
niej Reginie Uhle, konfidentce Gesta-
po oraz wspó∏pracujàcych z nià wró˝-
kach Lachowskiej i Jarzembiƒskiej za-
mieszka∏ych w po˝ydowskiej willi
na Parcelach Wieliszewskich. Obie
zajmowa∏y si´ wró˝eniem, szczególnie
osobom szukajàcym informacji, pomo-
cy o pozostawaniu przy ˝yciu bliskich,
którzy zagin´li, czy te˝ zostali areszto-
wani przez Niemców. Wró˝ki zosta∏y
pochowane na cmentarzu w Wielisze-
wie, Êwiadkowie pochówku wspomina-
jà, i˝ by∏y wiezione przez wieÊ w skrzy-
niach prowizorycznie zbitych z desek,
przez szpary których widaç by∏o cia∏a
zabitych. Pochówkiem zaj´∏y si´ nie-
mieckie w∏adze gminne w Niepor´cie.
Wszystkie trzy kobiety by∏y rozstrze-
lane za sk∏adanie meldunków i dono-
szeniu ˝andarmerii o nastrojach i za-
chowaniu si´ miejscowej ludnoÊci pol-
skiej.

Przeglàdajàc zbiory archiwalne
w Archiwum Akt Nowych w Warszawie
znalaz∏em w zbiorze Archiwum Êrodo-
wiska by∏ych ˝o∏nierzy VII Obwodu
Okr´gu Warszawskiego Armii Krajowej
„Obro˝a” sygn. 63 zestawienie akcji bo-
jowych, dywersyjnych, sabota˝owych
i innych w latach 1940 – 1944 takie
dwa meldunki:
Kwiecieƒ 1943r. – majàtek Wieliszew,
dywersja osobowa, likwidacja konfi-
dentki Gestapo Reginy Uhlie, si∏y w∏a-
sne 1+3, npla 1, straty w∏asne 1,
npla 1
Z wyroku Sàdu Okr´gowego. Akcja
wykonana bez przeszkód
Kwiecieƒ 1943r. – Parcele wieliszew-
skie, dywersja osobowa, likwidacja
konfidentek Gestapo Lachowskiej
i Jarzembiƒskiej, Patrol DB 1+4 npl 1,
Straty w∏asne 0 npla 1,

Z wyroku Sàdu Okr´gowego. Akcja
wykonana bez przeszkód

Inne êród∏o, a mianowicie ksià˝ka
autorstwa H.Witkowskiego – „Kedyw”
Okr´gu Warszawskiego Armii Krajo-
wej w latach 1943 – 1944, wydanie
Warszawa 1985 podaje:

w dniu 18.VIII.1943r. na mocy wyda-
nego wyroku Êmierci patrol z OS „Brzo-
zów” zastrzeli∏ w Legionowie Regin´
Uhle (wzgl. Ulle), volksdeutschk´, gospo-
dyni´ w majàtku Wieliszew, konfident-
k´ gestapo, oraz wspó∏pracujàce z nià
2 wró˝ki (NN). D-ca akcji – sier˝. „Kaj-
tek”. Regina Uhle sk∏ada∏a cotygodnio-
we meldunki w ˝andarmerii o nastro-
jach i zachowaniu si´ ludnoÊci polskiej.

Regina Uhle – wyst´puje w aktach
parafii Wieliszew w ksi´dze urodzeƒ
w 1942 r. jako gospodyni z Wieliszewa
lat 32.

Po wojnie, niestety w Wieliszewie
równie˝ wykonano wyrok ale zupe∏nie
z innych przyczyn.Wiadomo jest, i˝ gi-
n´li ludzie nie akceptujàcy powojen-
nej rzeczywistoÊci. Ale o tym, mo˝e
kiedyÊ napisz´ po zg∏´bieniu akt Insty-
tutu Pami´ci Narodowej acz wiem i˝
ta sprawa jest dog∏´bnie badana przez
znawców historii powojennej. Mo˝e mi
si´ uda namówiç ich do podzielenia si´
swoimi rezultatami badaƒ na ∏amach
Gazety Wieliszewskiej.

nn

Bezp∏atne
szkolenia 
„Wieliszewska Akademia Przy-
sz∏oÊci” zaprasza na bezp∏atne
szkolenia dla osób bezrobot-
nych i nieaktywnych zawodowo
z powiatu legionowskiego i no-
wodworskiego. W ofercie:
• szkolenia na:
– przedstawiciela handlowego

– z mo˝liwoÊcià uzyskania pra-
wa jazdy kat. B,

– kierowc´ kat. C,
– operatora wózka jezdniowego,
– sprzedawc´.
• sta˝e zawodowe w Urz´dzie

Gminy Wieliszew oraz jednost-
kach organizacyjnych Gminy.

Wi´cej informacji mo˝na uzyskaç
pod: nr tel. (022) 782 19 10, na stro-
nie internetowej www.wawp.wieli-
szew.pl oraz w Biurze Projektu
w Urz´dzie Gminy Wieliszew
przy ul. Modliƒskiej 1, pok. nr 10.

Bezp∏atne
szkolenia 

Równe Szanse
Projekt wspó∏finansowany ze
Êrodków Unii Europejskiej
w ramach Programu Operacyjne-
go Kapita∏ Ludzki
Priorytet VII Promocja integra-
cji spo∏ecznej. Dzia∏anie 7.1 Roz-
wój i upowszechnienie aktywnej
integracji. Poddzia∏anie 7.1.1
Rozwój i upowszechnianie ak-
tywnej integracji przez oÊrodki
pomocy spo∏ecznej.
W sierpniu–wrzeÊniu nastàpi∏a
kontynuacja zaj´ç prowadzonych
w ramach projektu systemowego
„Równe Szanse”. Rozpocz´∏y si´
kursy zawodowe: obs∏ugi kompute-
ra i kas fiskalnych. Uczestniczki
bioràce udzia∏ w zaj´ciach wykazy-
wa∏y si´ ogromnym zaanga˝owa-
niem oraz wysokà motywacjà, dzi´-
ki czemu czas przeznaczony na kur-
sy zosta∏ efektywnie wykorzystany.

Ponadto mo˝na by∏o odczuç
w rozmowach z uczestniczkami,
jak bardzo wzros∏y poczucie ich
w∏asnej wartoÊci i wiara we w∏a-

sne mo˝liwoÊci. Chce im si´ dzia-
∏aç i widzà, ˝e mog∏yby pogodziç
obowiàzki domowe z pracà zawo-
dowà. Przed kursem wydawa∏o
si´ to niemo˝liwe.

Szczególnie wa˝ne wydaje si´
nawiàzanie przyjaznych relacji
mi´dzy paniami, które znajdujà
si´ w podobnej sytuacji. Uczest-
nictwo w projekcie, a tym samym
udzia∏ w kursach, da∏ impuls

do symbolicznego wyjÊcia z do-
mu, a w trakcie jego trwania oka-
za∏o si´, ˝e warto byç otwartym,
˝e dzia∏anie daje satysfakcj´.

W dalszym czasie projekt trwa,
w listopadzie-grudniu uczest-
niczki projektu b´dà mog∏y sko-
rzystaç, w ramach integracji
zdrowotnej, z indywidualnego
poradnictwa psychologicznego.

nn Viola Sieradzka

Uczestniczki kursów zawodowych   
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AktualnoÊci

Otwarcie nowej siedziby OPS w Wieliszewie
We wtorek, 28 wrzeÊnia
miało miejsce uroczyste
otwarcie nowej
siedziby OÊrodka
Pomocy Społecznej
w Wieliszewie, który
obecnie mieÊci si´
z pomieszczeniach
Komisariatu Policji.

UroczystoÊç rozpoczà∏ pro-
boszcz parafii pw. Prze-
mienienia Paƒskiego

ks. Grzegorz Kucharski, który
poprowadzi∏ modlitw´, a nast´p-
nie poÊwi´ci∏ pomieszczenia. Póê-
niej przemówili: Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki, Kie-
rownik OPS Waldemar Bazylak,
Przewodniczàcy Rady Gminy Jó-
zef Borzewski oraz Komendant
Artur Bartczak.

Wszyscy wyrazili zadowolenie,
˝e po tak d∏ugim czasie staraƒ
w koƒcu uda∏o si´ wygospodaro-

waç odpowiednie pomieszcze-
nia do wykonywania pracy. Jest
bardzo wa˝ne, aby klienci przy-
chodzàcy z problemami, byli
przyjmowani w warunkach za-
pewniajàcych poczucie bezpie-
czeƒstwa oraz dyskrecji.

Mamy nadziej´, ˝e nowa sie-
dziba OPS przyczyni si´
do zwi´kszenia komfortu pracy
samych pracowników, a w konse-
kwencji do wi´kszego zadowole-
nia klientów.

nn

W piàtek, 16 wrzeÊnia jedna z najlepszych polskich dru˝yn
tenisa sto∏owego Bogoria Grodzisk Mazowiecki, w ramach
Ligii Mistrzów, rozgrywa∏a mecz z Borussià Düsseldorf. 

Od nowego roku zostanà wprowadzone zmiany w prawie
do dodatku przy zasi∏ku rodzinnym i jednorazowej zapomogi. 

Stowarzyszenie M∏odzi dla Rozwoju eMka aktywnie wspiera m∏ode talenty. 

…by∏o wspaniale!

Wa˝ne zmiany w Êwiadczeniach rodzinnych

Gospodarze od tegorocznego sezonu
sà wzmocnieni bràzowym medalistà
olimpijskim – Oh Sang Eun. Koreaƒ-
czyk Oh Sang Eun, Chiƒczyk z pol-
skim obywatelstwem Wang Zeng Yi
oraz Daniel „Góra” Górak rozpocz´-
li mecz skoncentrowani, majàc za so-
bà w∏asnà publicznoÊç. Niemcy wy-
stàpili w roli faworyta, nale˝y dodaç
z trzecim zawodnikiem na Êwiecie Ti-
mo Bollem. Dopingowani równie˝
przez nas Bogorianie wygrali pierw-
szy pojedynek, Oh Sang Eun – Pa-
trick Baum 3:2. Wra˝enia, jakich do-
znaliÊmy, i doping, by∏y nie do opisa-
nia. Pierwsze zwyci´stwo w meczu
doda∏o jeszcze energii przed grà. Nie-
stety trafi∏a si´ i pora˝ka – Wang
Zeng Yi – Timo Boll 0:3. Porwani fa-
là oklasków, przyÊpiewek i dopingu
dla „Góry” prowadziliÊmy z Borus-
sià 2:1, mecz Daniel Górak – Janos Ja-
kab 3:2. Dzieci ze szkó∏ki tenisa Ma-
riusza Cura wyjecha∏y wczeÊnie, aby
zajàç dobre miejsca. Zaopatrzeni

w gad˝ety i klaskacze wspomagali
polskich zawodników. Loteria dla ki-
biców w przerwie rozgrywek by∏a
atrakcjà wieczoru. Z naszej ekipy po-
szcz´Êci∏o si´ tylko trenerowi, który
wygra∏ dwa bilety do kina. M∏odzi
adepci tenisa sto∏owego mogli podpa-
trywaç zagrania mistrzów, serwisy,
koncentracj´ i zbieraç autografy. Co-
cacabana w Grodzisku wr´cz kipia∏a,
gdy do sto∏u podeszli Oh i Boll – Oh
Sang Eun – Timo Boll 3:2. Ca∏y mecz
wygra∏a Bogoria Grodzisk Mazowiec-
ki. Wra˝enia, jakich doznaliÊmy, by-
∏y wyÊmienite. Pomimo póênej pory
dzieci jeszcze w autokarze rozmawia-
∏y z trenerem Jurkiem Grycanem
o meczu i zawodnikach. M∏ody ch∏o-
piec, który by∏ po raz pierwszy na ta-
kim spektaklu, a trenuje od tygodnia
w Chotomowie na pytanie: Jak Ci si´
podoba∏o? – odpowiedzia∏: Trene-
rze… by∏o wspaniale! Dzi´kujemy
za zorganizowanie wycieczki do Gro-
dziska klubowi LKS Lotos Jab∏onna.

P.S. Grodziska Bogoria z komple-
tem zwyci´stw przewodzi tabeli
gr. A Ligi Mistrzów. Podopieczni tre-
nera Tomasza Redzimskiego, tenisiÊci
sto∏owi z Grodziska Mazowieckiego,
dokonali tego, co nie uda∏o si´ pol-
skim pi∏karzom – pokonali zespó∏ nie-
miecki, czterokrotnego zwyci´zc´
Champions League. W 3. kolejce Bo-
goria zagra∏a 26 wrzeÊnia na wyjeêdzie
z austriackim SVS Niederosterreich.

KS Bogoria Grodzisk Mazowiecki 
– Borussia Duesseldorf 3:1

Oh Sang Eun – Patrick Baum
3:2 (5-11, 11-7, 7-11, 11-6, 11-4)

Wang Zeng Yi – Timo Boll
0:3 (9-11, 9-11, 3-11)

Daniel Górak – Janos Jakab
3:2 (9-11, 11-6, 8-11, 11-5, 12-10)

Oh Sang Eun – Timo Boll
3:2 (12-10, 12-14, 4-11, 13-11, 11-5)

nn gerwazy

Stypendia Stowarzyszenia eMka przyznane

W Êrod´, 12 paêdziernika, zebra∏a si´ Ko-
misja Stypendialna, aby przyznaç sty-
pendia eMki na rok szkolny 2011/2012.

Najwa˝niejszym kryterium by∏a Êred-
nia ocen, która warunkowa∏a dalsze roz-
patrywanie wniosku. Kandydat powi-
nien legitymowaç si´ minimum Êred-
nià 4,0.
Oto waga punktów przyznawanych przez
komisj´: 
nauka – maksymalnie 35 pkt,
sytuacja rodzinna – maksymalnie 25 pkt,

szczególne osiàgni´cia – maksymal-
nie 20 pkt,
udzia∏ w ˝yciu spo∏ecznym – maksymal-
nie 20 pkt.
Mo˝na by∏o uzyskaç wi´c 100 punktów.
W wyniku obrad Komisji Stypendialnej
w sk∏adzie Jacek Banaszek – przewod-
niczàcy,Waldemar Bazylak, Pawe∏ Kow-
nacki, ks. Grzegorz Kucharski i Eli-
za Klein stypendia otrzymali:
Adrian Haraburda
Agnieszka Czupryna
Bartosz Teodorowicz
Damian Krawczyk
Emilia Paƒczyk
Karol Dyttus
Kinga Reda
Klaudia Barszczewska
Maria Chrzanowska
Mariusz Janczewski
Mateusz Karlak
Monika Rasiƒska

Natalia Kowalik
Olga Smoliƒska
Dawid Szmigiel
Jednorazowe wyró˝nienia otrzymali:
Anna Cendrowska
Klaudia Stachnik
Natalia Miller
Patryk Makowski
Paulina Miller
Piotr Grzybowski
Piotr Soko∏owski
Rafa∏ Ferenc

Uczestniczàcy w spotkaniu Wicepre-
zes Stowarzyszenia eMka podsumowu-
jàc spotkanie stwierdzi∏: „Ciesz´ si´, ˝e
w tym roku nasze Stowarzyszenie po raz
kolejny pomo˝e najbardziej uzdolnionej
m∏odzie˝y. Program stypendialny jest
dla niej szansà zarówno na spe∏nienie
marzeƒ, jak i rozwój talentów”.

Wszystkim stypendystom bardzo ser-
decznie gratulujemy. nn ¸ukasz Ziemak

Weronika Dzi´gielewska

OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej informu-
je, ˝e od 1 stycznia 2012 r. prawo do do-
datku do zasi∏ku rodzinnego (z tytu∏u
urodzenia dziecka) i jednorazowej za-
pomogi (z tytu∏u urodzenia si´ dziec-
ka) uzale˝nione b´dzie od przedsta-
wienia, przez osob´ ubiegajàcà si´,
zaÊwiadczenia. Dokument musi za-
Êwiadczaç, ˝e matka dziecka pozosta-
wa∏a pod opiekà medycznà nie póêniej
ni˝ od 10. tygodnia cià˝y do porodu.

Wzór tego zaÊwiadczenia okreÊlony
jest w rozporzàdzeniu Ministra Zdro-
wia z dnia 14 wrzeÊnia 2010 r., w spra-
wie formy opieki medycznej nad ko-
bietà w cià˝y, uprawniajàcej do dodat-
ku z tytu∏u urodzenia si´ dziecka oraz
wzoru zaÊwiadczenia potwierdzajàce-
go pozostawanie pod opiekà (Dz. U.
z 2010 r. Nr 183, poz. 1234), które wcho-
dzi w ˝ycie 1 stycznia 2012 r.

nn OPS – Waldemar Bazylak

W sobot´, 15 paêdziernika, z okazji 33. rocznicy wyboru kardyna-
∏a Karola Wojty∏y na papie˝a, o godzinie 19, w wieliszewskim ko-
Êciele, z inicjatywy Stowarzyszenia eMka odby∏ si´ koncert upami´t-
niajàcy to wydarzenie.

Prezes Stowarzyszenia M∏odzi dla
Rozwoju eMka Izabela Kownacka
po powitaniu wszystkich przyby∏ych
podkreÊli∏a, jak wa˝ny dla Papie˝a Po-
laka by∏ zawsze kontakt z m∏odzie˝à,
dlatego m∏odzie˝ chce o nim pami´-
taç i chce mu podzi´kowaç.

W ho∏dzie b∏ogos∏awionemu jako
pierwszy zaÊpiewa∏ chór „Smile”
pod dyrekcjà Katarzyny Ignaciuk ze
Szko∏y Podstawowej im. Kornela Ma-
kuszyƒskiego w Skrzeszewie, prezen-
tujàc najbardziej ulubione papieskie
utwory, takie jak „Abba Ojcze”, „Bar-
ka”, „Sycka se wom zycom”, „Idzie
dysc”.

Po wyst´pie Skrzeszewa wybrzmia∏
Êwiatowy hit króla popu Michaela
Jacksona „We are the World” w wy-

konaniu klasy orkiestry d´tej ze Szko-
∏y Podstawowej im. Stanis∏awa Mo-
niuszki w ¸ajskach. Po amerykaƒskim
przeboju m∏odzi artyÊci przybli˝yli
s∏uchaczom muzyczne klimaty Japo-
nii, aby na koƒcu powróciç z góralskà
nutà w melodii „Hej bystra woda”. Ja-
ko ostatni goÊcinnie wystàpi∏ chór Pie-
na Voce z Niepor´tu Êpiewajàc utwo-
ry „Zagrojmy, zagrajmy uOjcu Âwiete-
mu”, „Sumi Jawor”, „Dwa serduszka”,
„Zycymy zycymy”, „Santo Subito”.
Po wyst´pie naszych sàsiadów, Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki po-
dzi´kowa∏ artystom za wzruszajàcy
koncert oraz zgromadzonej publiczno-
Êci za przybycie. Na bis wszyscy razem
odÊpiewali po góralsku „Sycka se
wom zycom”. nn ¸Z

M∏odzi muzykowali dla Papie˝a

Dzieƒ Papie˝a Jana Paw∏a II, obchodzony 16 paêdziernika, ustano-
wiony zosta∏ w ho∏dzie papie˝owi Polakowi, cz∏owiekowi, który si´-
gajàc do êróde∏ chrzeÊcijaƒstwa uczy∏ solidarnoÊci, odwagi i pokory.
UczciliÊmy go w koÊciele pw. Przemienienia Paƒskiego w Wielisze-
wie, gdzie odby∏ si´ Koncert Papieski.

W niedziel´, 16 paêdziernika, w koÊciele
pw. Przemienienia Paƒskiego w Wielisze-
wie z okazji obchodów Dnia Papieskiego
odby∏ si´ Koncert Papieski poÊwi´cony
b∏. Janowi Paw∏owi II. Wprowadzenie
do koncertu przygotowa∏a Ewa Cichoƒ,
która w kilku s∏owach opowiedzia∏a o ar-
tystach bioràcych udzia∏ w koncercie,
a nast´pnie przedstawi∏a po krótce utwo-
ry, które by∏y grane. Nast´pnie rozpoczà∏
si´ koncert, w trakcie którego recytacje
poezji Karola Wojty∏y wykonane przez Je-
rzego ¸azewskiego by∏y przeplatane
z utworami granymi na organach przez
Wiktora Brzuchacza. Niesamowity nastrój
koncertu pot´gowa∏y pieÊni i arie o cha-
rakterze religijnym wykonane przez Bar-
bar´ ˚arnowieckà.Utwory, jakie zebrani
w koÊciele s∏uchacze mieli okazj´ podzi-
wiaç, to: M.C. Charpentier –Te Deum (or-
gany), J.S. Bach – Quiarespexit (sopran,
organy), G.F. Haendel – Lasciach’iopian-
ga (sopran, organy), L.C. Daquin – XII No-

el Suisse (organy), C. Franck – PanisAn-
gelicus (sopran, organy), G.Caccini – Ave
Maria (sopran, organy), N.Bruhns – Pre-
ludium e-moll (organy), J. Maklakiewicz
– Ave Maria (sopran, organy), G. Faure
– Pie Jesu (sopran, organy), G. Litaize
– Tryptyk (sopran, organy), M. Sawa
– Fantazja Jasnogórska (organy). Po kon-
cercie Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki podzi´kowa∏ wszystkim przyby∏ym
na koncert oraz wr´czy∏ kwiaty artystom.

Mamy nadziej´, ˝e podnios∏a atmosfe-
ra, jaka panowa∏a na koncercie, udzieli-
∏a si´ s∏uchaczom, a s∏owa poezji Karola
Wojty∏y sk∏onià niejednà osob´ do zadu-
my i refleksji. nn WD

Koncert Papieski

W ramach obchodów Mi´dzynarodowego Dnia Pokoju dzieci z Przedszkola Samorzàdowego
nr 1 w Wieliszewie zataƒczy∏y taniec pokoju, mi∏oÊci i przyjaêni.

Dzieci z europejskich przedszkoli
uczestniczàcych w projekcie Come-
nius rozpocz´∏y swój taniec pokoju
w Êrod´, 21 wrzeÊnia, ok. godz. 10
do utworu „Peace, Love & Harmo-

ny” z p∏yty 11.LP „Nuff Crisis 1988”.
Program Comenius jest jednym
z czterech sektorowych Projektu
„Uczenie si´ przez ca∏e ˝ycie” (Li-
felong Learning Programme). Pro-
jekt wspiera finansowo oraz mery-
torycznie partnerskà wspó∏prac´
europejskich placówek edukacyj-
nych polegajàcà na realizacji wspól-

nych zadaƒ, w których uczestniczy
m.in. Przedszkole Samorzàdowe nr 1
w Wieliszewie. Program Comenius
obejmuje równie˝ wspó∏prac´ mi´-
dzynarodowà w∏adz oÊwiatowych
oraz przygotowanie do pracy przy-
sz∏ych nauczycieli, poprzez umo˝li-
wienie im odbycia sta˝u w roli asy-
stenta. nn EG

Taniec pokoju
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Inwestycje

Inwestycje w Gminie Wieliszew

Rubryk´ opracowały: 
Weronika Dzi´gielewska

Joanna Kowalska

���� Wieliszew

Chodnik łàczàcy Gimnazjum z halà sportowà

M∏odzie˝ z Gminnego Gimnazjum w Wie-
liszewie na lekcje WF-u chodzi do hali
sportowej. Obiekty po∏o˝one sà co praw-
da niedaleko siebie, jednak Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki postanowi∏
u∏atwiç i skróciç m∏odzie˝y spacery na ha-
l´. W miejscu, gdzie uczniowie wyznaczy-
li „naturalny” szlak na hal´, obecnie trwa
budowa chodnika ∏àczàcego Gimnazjum
z halà sportowà. Prace zakoƒczà si´ jesz-
cze w tym tygodniu.

•••
Miejsce postojowe dla niepełnosprawnych

Parkowanie przy bramie cmentarza w Wie-
liszewie b´dzie du˝o ∏atwiejsze dla osób
niepe∏nosprawnych dzi´ki oznakowaniu
specjalnego miejsca postojowego przez
pracowników Urz´du Gminy Wieliszew.
Na proÊb´ ks. Grzegorza Kucharskiego,
proboszcza parafii pw. Przemienienia Paƒ-
skiego w Wieliszewie, w czwartek, 6 paê-
dziernika pracownicy Urz´du Gminy Wie-
liszew oznakowali miejsce postojowe dla
osób niepe∏nosprawnych znajdujàce si´
przy bramie cmentarza w Wieliszewie.

•••
Zbiórka opon-podsumowanie

W dniach 7 – 8 paêdziernika, przy Urz´dzie
Gminy Wieliszew, na terenie b´dàcym w∏a-
snoÊcià firmy POL-KWIAT odby∏a si´ bez-
p∏atna zbiórka zu˝ytych opon z samocho-
dów osobowych, ci´˝arowych i dostaw-
czych. Zebrano ponad 3 tony opon.

Z∏o˝one opony zosta∏y przekazane
do Centrum Utylizacji Opon – organizacji
odzysku.

���� Wieliszew/Poniatów

Gminne porzàdki

Sprzyjajàcà do tej pory aur´ pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew wykorzystali
na porzàdki. W czwartek, 6 paêdziernika
pracownicy Urz´du Gminy Wieliszew wy-
kosili pobocza wzd∏u˝ drogi wojewódzkiej
nr 631 w Wieliszewie oraz Poniatowie. Dru-
gim zadaniem, jakie wykonali, by∏o za∏ata-
nie dziur na ul. KoÊcielnej w Skrzeszewie.

���� Skrzeszew

Nowy dach SP w Skrzeszewie

ZakoƒczyliÊmy remont dachu na obiek-
tach szkolnych w Skrzeszewie.W piàtek, 30
wrzeÊnia wykonawca powiadomi∏ zama-
wiajàcego o zakoƒczeniu i zg∏oszeniu
do odbioru robót polegajàcych na remon-
cie dachu na budynku Szko∏y Podstawo-

wej im. K. Makuszyƒskiego w Skrzeszewie.
W ramach remontu wykonawca – Przed-
si´biorstwo Budowlano – Monta˝owe „IS-
BUD” Józef ¸atyfowicz – wykona∏ pokry-
cie dachów nad obiektami szkolnymi. Pod-
czas remontu pokryto dach budynku
Szko∏y, Domu Nauczyciela i sali gimna-
stycznej papà termozgrzewalnà. Dokona-
no obróbki blacharskiej, izolacji cieplnej
i przeciwdêwi´kowej, obróbki kominów,
monta˝u rynien dachowych oraz wymie-
niono instalacje odgromowe. WartoÊç ro-
bót zosta∏a okreÊlona w kosztorysie ofer-
towym na kwot´ 157 347,64 PLN brutto.
Odbioru dokonano 6 paêdziernika. Robo-
ty zosta∏y wykonane zgodnie z warunka-
mi umowy, bez zastrze˝eƒ ze strony zama-
wiajàcego.

Nowy sygnalizator w Skrzeszewie

Na skrzy˝owaniu drogi wojewódzkiej 631
i ul. Szkolnej w Skrzeszewie wandale zbi-
li sygnalizator przejÊcia dla pieszych.

Ze wzgl´du na to, ˝e jest to niezwykle
ruchliwe miejsce w pobli˝u szko∏y, znisz-
czony przez wandali sygnalizator stanowi∏
zagro˝enie dla pieszych, szczególnie dzie-
ci. We wtorek, 4 paêdziernika pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew wymienili znisz-
czony element na nowy. Teraz znowu
przejÊcie przez ulic´ w tym miejscu jest
bezpieczne.

•••
Uskok na ul. Rozwojowej 

Zjazd z drogi wojewódzkiej nr 631 w uli-
c´ Rozwojowà do tej pory móg∏ stanowiç
utrudnienie dla u˝ytkowników ruchu dro-
gowego.

W piàtek, 16 wrzeÊnia pracownicy Urz´-
du Gminy Wieliszew usun´li utrudnienie,
jakie stwarza∏ w ruchu drogowym uskok
na zjeêdzie z drogi nr 631 w ul. Rozwojo-
wà. W pracach pomóg∏ radny Grzegorz
Zbroch, który by∏ sponsorem nasypu.

���� Podd´bie/Skrzeszew/Poniatów

Trwajà prace udra˝niajàce Kanał Bródnowski 

Prace majàce na calu oczyszczenie i udro˝-
nienie Kana∏u Bródnowskiego trwajà
w dalszym ciàgu i sprawnie przebiegajà.

Firma wy∏oniona w drodze przetargu wy-
kona∏a prace na odcinku Podd´bie, Skrze-
szew, Poniatów. Obecnie prace prowadzo-
ne sà w rejonie ulicy Suwalnej w ¸ajskach.
Zakres robót obejmuje r´czne wykoszenie
dna, usuni´cie roÊlin zakorzenionych
w dnie, r´czne wydobycie mu∏u, mecha-
niczne odmulanie dna oraz wyci´cie krza-
ków i ga∏´zi.

���� Janówek Pierwszy/Kałuszyn

Nowe wiaty przystankowe

W trosce o komfort podró˝nych korzysta-
jàcych z komunikacji miejskiej pracow-
nicy Urz´du Gminy Wieliszew postawili
dwie nowe, zadaszone wiaty przystanko-
we.

W piàtek, 16 wrzeÊnia w Janówku
Pierwszym i Ka∏uszynie pracownicy Urz´-
du Gminy Wieliszew postawili dwie, no-
we wiaty przystankowe. W miejscach
gdzie wczeÊniej na chodniku sta∏y znaki

informujàce o przystanku, pojawi∏y si´ no-
we, solidne wiaty. W Ka∏uszynie w pracy
pomóg∏ radny Grzegorz Zbroch, który
ufundowa∏ nasyp konieczny do ustawie-
nia wiaty.

Mamy nadziej´, ˝e wiaty nie ulegnà ak-
tom wandalizmu i b´dà s∏u˝y∏y podró˝ujà-
cym bardzo d∏ugo.

���� Janówek Pierwszy

Skrzy˝owanie w Janówku Pierwszym

Skrzy˝owanie w Janówku Pierwszym,
na drodze wojewódzkiej 631 i ul. Dworco-
wej jest bardzo niebezpiecznym miejscem
z uwagi na s∏abà widocznoÊç i wàski ∏uk za-
kr´tu. Z tego wzgl´du na wniosek miesz-
kaƒców w∏adze wojewódzkie, powiatowe
i gminne postanowi∏y, ˝e feralne skrzy˝o-
wanie nale˝y przebudowaç.

W piàtek, 23 wrzeÊnia odby∏o si´ spotka-
nie zainteresowanych stron odnoÊnie pla-
nowanej inwestycji. W∏aÊcicielami skrzy-
˝owania jest trzech zarzàdców, stàd na spo-
tkaniu obecni byli przedstawiciele
Mazowieckiego Zarzàdu Dróg Wojewódz-
kich, Naczelnik Wydzia∏u Inwestycji i Dro-
gownictwa Pawe∏ Zajàc, radny powiatu le-
gionowskiego Igor Krajnow oraz przedsta-
wiciele Urz´du Gminy Wieliszew Tomasz
Szymaƒski oraz Zbigniew Lech. MZDW za-
prezentowa∏o na spotkaniu zaktualizowa-
nà wersj´ umowy, która zostanie sprawdzo-
na pod wzgl´dem prawnym przez w∏adze
powiatu legionowskiego.

Prace majà poprawiç geometri´ zakr´-
tu i drogi oraz obejmowaç ustawienie sy-
gnalizacji Êwietlnej. Procedury formalne
zwiàzane z rozpocz´ciem inwestycji zajmà
do 15 miesi´cy od momentu podpisania
umowy z podwykonawcà wy∏onionym
w drodze przetargu, który mamy nadziej´
rozpocznie si´ ju˝ w tym roku. Rozpocz´-
cie inwestycji planowane jest na 2013 rok.

Dokumentacja finansowana b´dzie z bu-
d˝etu 3 zarzàdców.

���� Michałów-Reginów

Nowe oÊwietlenie na ulicy Nowej

Mieszkaƒcy Micha∏owa-Reginowa od dzi-
siaj mogà nawet po zapadni´ciu zmroku
komfortowo poruszaç si´ po ulicy Nowej.

W czwartek, 29 wrzeÊnia pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew odebrali inwesty-
cj´ polegajàcà na zamontowaniu lamp
na ulicy Nowej w Micha∏owie-Reginowie.
Mamy nadziej´, ˝e nowe oÊwietlenie b´-
dzie d∏ugo s∏u˝y∏o mieszkaƒcom.

•••
Prace porzàdkowe w okolicy peronu

Prace porzàdkowe w naszej Gminie trwa-
jà w dalszym ciàgu i przebiegajà bardzo
sprawnie.

W Êrod´, 12 paêdziernika pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew prowadzili pra-
ce porzàdkowe w okolicy peronu w Micha-
∏owie-Reginowie. Pracownicy kosili traw´,
usuwali krzaki i zaroÊla, czyÊcili i zamia-
tali peron oraz zbierali Êmieci znajdujàce
si´ w jego pobli˝u.

Kolejnym zadaniem, jakie zrealizowali,
by∏o wykonanie odwodnienia rynien w Do-
mu Ogrodnika.

���� Góra, Janówek Pierwszy, Janówek
Drugi, Krubin, Olszewnica Nowa, 
Olszewnica Stara

Prawie 600 gospodarstw ma wod´

Wodociàgowanie Êrodkowo-zachodniej cz´-
Êci Gminy Wieliszew dobieg∏o koƒca –
564 gospodarstwa domowe ju˝ korzystajà
z wody doprowadzonej nowowybudowanà
siecià wodociàgowà.

W poniedzia∏ek, 10 paêdziernika doko-
nano odbioru robót polegajàcych na budo-
wie sieci wodociàgowej w miejscowo-
Êciach: Góra, Janówek Pierwszy, Janówek
Drugi, Krubin, Olszewnica Nowa, Olszew-
nica Stara. Budowa odbywa∏a si´ w ramach
zadania wyst´pujàcego w planie bud˝etu
Gminy pod nazwà: „Wodociàgowanie Êrod-
kowo zachodniej cz´Êci Gminy Wieliszew
– etap I.” W ramach niniejszej inwestycji
wybudowano sieç wodociàgowà o Êredni-
cach od DN 80 do DN 200 z rur PCV
– o ∏àcznej d∏ugoÊci 29501 mb, ponadto wy-
konano sieç z rur PE o Êrednicach
od DN 40 do DN 150 – o ∏àcznej d∏ugo-
Êci 4603 mb. Ca∏kowita d∏ugoÊç sieci wy-
nios∏a 34104 mb. JednoczeÊnie z budowà
sieci wodociàgowej zosta∏a wybudowa-
na Stacja Uzdatniania Wody w Janówku
Pierwszym, która zosta∏a oddana do u˝yt-
ku jeszcze w ubieg∏ym roku.W ramach in-
westycji wykonano tak˝e przy∏àcza wodo-
ciàgowe w granicach posesji, których kosz-
tami zostali obcià˝eni ich w∏aÊciciele.
Na dokoƒczenie zadania Wojewódzki Fun-
dusz Ochrony Ârodowiska przyzna∏ Gmi-
nie Wieliszew po˝yczk´ w wysokoÊci
1 000 000 z∏. Umowa zostanie podpisa-
na wkrótce. WartoÊç inwestycji wynio-
s∏a 7 275 763,83 z∏ brutto.

Wykonawcà robót by∏a firma Wykonaw-
stwo Robót Wodno – Sanitarnych „BAN-
GO” Spó∏ka Jawna S∏awomir Goszczycki,
Zdzis∏aw Banaszek,Wojciech Nowicki z sie-
dzibà w P∏ocku. Nadzór nad robotami pe∏-
nili Inspektorzy Nadzoru wy∏onieni w dro-
dze przetargu nieograniczonego. Wyko-
nawca, pomimo pojawiajàcych si´ w trakcie
realizacji inwestycji problemów, stara∏ si´
rozwiàzywaç je wraz z Inspektorem Nadzo-
ru, Projektantem oraz przedstawicielami
Inwestora nie wstrzymujàc prac budowla-
nych. W rezultacie z wody doprowadzonej
nowowybudowanà siecià wodociàgowà ko-
rzystajà ju˝ 564 gospodarstwa domowe.

���� Łajski 

Budowa kanalizacji 

Budowa kanalizacji sanitarnej w miejsco-
woÊci ¸ajski Gmina Wieliszew – etap
I i II dofinansowana przez Wojewódzki
Fundusz Ochrony Ârodowiska i Gospodar-
ki Wodnej w Warszawie, w formie po˝ycz-
ki, w kwocie 1 764 710,02 z∏.

Chodnik ∏àczàcy Gimnazjum w Wieliszewie
z halà sportowà

Zbiórka opon

Prace przy udro˝nianiu
Kana∏u Bródnowskiego

Wyremontowana wiata 
na ul. Kwiatowej w Janówku

Nowe lampy na ul. Nowej
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Edukacja

WSzkole Podstawowej im. Stani-
s∏awa Moniuszki w ¸ajskach
od samego rana odbywa∏y si´

uroczystoÊci. Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki wraz z Dyrektor SAPO
Gminy Wieliszew Beatà Kram osobiÊcie
podzi´kowali dyrektorom placówek
oÊwiatowych w naszej Gminie za trud, ja-
ki wk∏adajà ka˝dego dnia w prowadze-
nie i rozwój tych instytucji. Nast´pnie
wójt wr´czy∏ pamiàtkowà tabliczk´ Dy-
rektorowi Zespo∏u Szkó∏ Ponadgimna-
zjalnych w Komornicy dawne TGW D´-
be Andrzejowi Siwcowi za sumienne
i rzetelne wype∏nianie obowiàzków dy-
rektora.Wyró˝niona zosta∏a równie˝ Dy-
rektor Przedszkola Samorzàdowego Nr 2
w Wieliszewie Ma∏gorzata Sobieraj. Na-
st´pnie Aleksandra Stasiak i Ma∏gorza-

ta Leszczyƒska otrzyma∏y akt mianowa-
nia na nauczyciela, który uroczyÊcie pod-
pisa∏y. Na koniec wystàpi∏a z krótkim
programem artystycznym klasa orkiestry
d´tej. Z okazji Dnia Edukacji Narodowej
w Szkole mia∏a równie˝ miejsce konfe-
rencja „Asystent dziecka niepe∏nospraw-
nego nowym zawodem w edukacji”,
w której wzi´∏o udzia∏ wielu nauczycie-
li. Kolejne uroczystoÊci zwiàzane
z Dniem Nauczyciela mia∏y miejsce
w Szkole Podstawowej im.Tadeusza Ko-
Êciuszki w Wieliszewie. By∏ to niezwyk∏y
dzieƒ, szczególnie dla pierwszoklasi-
stów, którzy byli pasowani na ucznia.
Dzieci przygotowa∏y bardzo ciekawy
program artystyczny, w trakcie którego
Êpiewa∏y i recytowa∏y. Nast´pnie ka˝de
dziecko zosta∏o uroczyÊcie pasowane

przez dyrektor Joann´ Twardo na ucznia
oraz otrzyma∏o pamiàtkowy dyplom
i ksià˝eczk´. Potem wystàpili z przemó-
wieniami do najm∏odszych: Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki, który poin-
formowa∏ dzieci, ˝e ju˝ niebawem po-
wstanie przy Szkole nowy plac zabaw
oraz przekaza∏ dzieciom upominkowe
ksià˝eczki; proboszcz parafii pw. Prze-
mienienia Paƒskiego ks. Grzegorz Ku-
charski oraz Dyrektor Gminnego Gimna-
zjum im. Jana Paw∏a II Marzenna Kmie-
ciak, która równie˝ przekaza∏a dzieciom
upominki.

Mamy nadziej´, ˝e tak uroczyÊcie ob-
chodzony dzieƒ zapadnie wszystkim dzie-
ciom na d∏ugo w pami´ç i b´dzie im przy-
pomina∏ o tym, jak wa˝nymi w ich edu-
kacji i wychowaniu sà nauczyciele. nn  

Weronika Dzi´gielewska

Dzieƒ Edukacji Narodowej,
nazywany powszechnie
Dniem Nauczyciela, jest
obchodzony
14 paêdziernika.
To wyjàtkowe Êwi´to
zarówno dla pracowników
szkół, jak i uczniów.
W tym czasie
organizowane sà
spotkania, uroczystoÊci,
akademie majàce na celu
podkreÊlenie
wyjàtkowoÊci tego dnia. 

Pierwotne has∏o tego Êwi´ta brzmia∏o „Róbmy muzyk´” i zach´ca∏o muzyków
do spontanicznego wyra˝ania si´ na ulicach miast i w innych miejscach publicznych. Zwyczaj
ten jest wcià˝ ˝ywy, co potwierdzi∏ spontaniczny wyst´p orkiestry d´tej ze Szko∏y w ¸ajskach
pod Urz´dem Gminy Wieliszew.

Âwiatowy Dzieƒ Muzyki w Szkole w ¸ajskach

Pasowanie na przedszkolaka

Magiczne pud∏o

Co prawda Âwiatowy Dzieƒ Mu-
zyki przypada na 1 paêdziernika,
ale u nas by∏ obchodzony trosz-
k´ wczeÊniej.W piàtek, 30 wrze-
Ênia, pod Urzàd Gminy Wieliszew
przyjecha∏a orkiestra d´ta ze
Szko∏y w ¸ajskach wraz z dyrek-
torem Markiem Tarwackim oraz
Justynà Niegierysz, która dyrygo-
wa∏a zespo∏em.Wyst´p wzbudzi∏
wielkie zainteresowanie pracow-
ników Urz´du Gminy, którzy naj-
pierw z ciekawoÊcià, a potem
z wielkim zainteresowaniem

oglàdali ten spontaniczny wy-
st´p. Po wykonaniu 4 utworów
uczniowie wrócili do Szko∏y
na dalsze Êwi´towanie, które roz-
pocz´∏o si´ od wspólnego Êpiewa-
nia przy akompaniamencie pia-
nina. Po takiej rozgrzewce
na uczniów czeka∏y dalsze atrak-
cje. W pierwszej kolejnoÊci wy-
stàpili ch∏opcy z „Grupy uderze-
niowej” z Muzycznej Szko∏y
w Legionowie, którzy dali popis
swoich umiej´tnoÊci gry na per-
kusji. Nast´pnie w wyst´pach

wokalnych, tanecznych, aktor-
skich i instrumentalnych zapre-
zentowa∏y si´ wszystkie klasy
od „zerówki” do klas „VI”.

Wspólne Êwi´towanie potwier-
dzi∏o, ˝e muzyka ∏agodzi obycza-
je i integruje osoby w ró˝nym
wieku, zarówno uczniów jak i na-
uczycieli. Mamy nadziej´, ˝e tak
pozytywna inicjatywa b´dzie po-
wtarzana w kolejnych latach i za-
razi innych swojà niesamowità
energià.

nn Weronika Dzi´gielewska

Dobry przedszkolak równie˝ ma swoje obowiàzki.
SiedemnaÊcioro maluchów z Przedszkola Samo-
rzàdowego nr 1 w Wieliszewie mia∏o swój wiel-
ki dzieƒ w czwartek, 29 paêdziernika. Dyrektor
Przedszkola Anna Budniak nada∏a nowym
dzieciom status przedszkolaków. Podczas paso-
wania wielkim o∏ówkiem maluchy przyrzeka∏y:

– ch´tnie chodziç do przedszkola i cz´sto si´
uÊmiechaç,

– nie p∏akaç i panie mocno kochaç,
– Êpiewaç piosenki i uczyç si´ wierszy,
– zabawki szanowaç i zgodnie si´ bawiç,
– u˝ywaç „czarodziejskich s∏ów”: prosz´,

dzi´kuj´ i przepraszam.

Dzieci potwierdzi∏y swoje przyrzeczenia ko-
lorowymi odznaczeniami ràczek na „drzewie
przedszkolaka”. Maluchy wraz ze starszakami
Êpiewajàco przywita∏y tegorocznà jesieƒ. Po uro-
czystoÊci by∏ równie˝ czas na zabaw´. Konkuren-
cje z kartoflami, zorganizowane z okazji Dnia
Ziemniaka, rozbawi∏y dzieci. Kucharki z Przed-
szkola zaserwowa∏y pieczone ziemniaki, które
podane w nietypowy sposób smakowa∏y dzie-
ciom wyjàtkowo. Maluchy przygotowa∏y szal dla
„Pani Jesieni”, a starszaki – „jesienne ludki”.
Dzieƒ by∏ pe∏en atrakcji! Jesieƒ nie jest w koƒ-
cu taka z∏a.

nn EG

„Magiczne pud∏o” pe∏ne ksià˝ek dla
przedszkolaków.
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownac-
ki wraz z Dyrektor Samorzàdowej Ad-
ministracji Placówek OÊwiatowych
Beatà Kram w piàtkowe przedpo∏u-
dnie, 7 paêdziernika odwiedzili Przed-
szkola Samorzàdowe nr 1 i nr 2 w Wie-
liszewie oraz w Janówku i ¸ajskach.
Niespodziewana wizyta bardzo ucie-
szy∏a dzieci. Ka˝de z przedszkoli otrzy-

ma∏o od wójta „magiczne pud∏o”,
w którym znajdowa∏ si´ zestaw ksià-
˝ek o szerokiej tematyce dla ró˝nych
grup wiekowych. Przedszkole w Skrze-
szewie otrzyma∏o taki sam zestaw pod-
czas uroczystego otwarcia na poczàt-
ku roku szkolnego. Dzieci uradowane
prezentami dzi´kowa∏y Êpiewajàc lub
taƒczàc.Wójt natomiast obieca∏ poczy-
taç dzieciom, jak tylko znajdzie czas.

nn EG

Dzieci z Olszewnicy w „Ostoi Dziejów”
Poniedzia∏ek, 26 wrzeÊnia rozpoczà∏ si´
dla naszych uczniów wczesnym ran-
kiem. Na szcz´Êcie i tym razem pogo-
da nas nie zawiod∏a.
Wszyscy uczniowie, nauczyciele i rodzi-
ce w dobrych humorach wyruszyli
„w nieznane”. W czasie podró˝y
do Braƒszczyka – gospodarstwa o na-
zwie „Ostoja Dziejów”, s∏ychaç by∏o
rozmowy, jakie uczniowie prowadzili
mi´dzy sobà, a wiele z nich koƒczy∏o
si´ pytaniem „Co nas czeka i co b´-
dziemy tam robiç?”. Na miejscu powi-
ta∏a nas uÊmiechni´ta gospodyni, Pa-
ni Ania, która od razu podzieli∏a
wszystkich uczestników wycieczki
na cztery grupy. Zespo∏y przez ca∏y po-
byt mocno si´ mobilizowa∏y, bowiem
prowadzony by∏ konkurs wiedzy o wsi,
rolnictwie, wytworach pracy rolników,
zwierz´tach zgromadzonych w gospo-
darstwie, w którym goÊciliÊmy. Nie by-
∏o ∏atwo... Nikt si´ jednak nie nudzi∏.

W mi´dzyczasie karmiliÊmy zwierz´ta,
niektórzy mogli zasiàÊç na koniu, by-
∏y zabawy sprawnoÊciowe, rozmawiali-
Êmy o zbo˝ach i produktach z nich po-
wstajàcych.

MieliÊmy równie˝ okazj´ spraw-
dziç, jak trudnà by∏a kiedyÊ praca lu-
dzi, którzy wytwarzali màk´.Wiele za-
bawy towarzyszy∏o nam podczas wy-
gniatania ciasta i przygotowania
„placka”, który potem by∏ pieczony
i oczywiÊcie konsumowany. Nie oby∏o
si´ bez prawdziwego, wiejskiego ogni-
ska z przepysznymi kie∏baskami i pysz-
nà herbatà przygotowanà przez naszà
gospodyni´. Na zakoƒczenie ka˝dy
z uczestników zosta∏ nagrodzony wspa-
nia∏ym medalem, bo w tym konkursie
wszyscy byli zwyci´zcami. Âmia∏o mo-
˝emy powiedzieç, ˝e zaprzyjaêniliÊmy
si´ z panià Anià i jej rodzinà. Na pew-
no zaplanujemy kolejne spotkanie.

nn Renata Karwat

Dzieƒ Nauczyciela w Gminie Wieliszew

Lasy to ˝ycie
– chroƒmy je 

Po Ziemi stàpaj delikatnie
Zgodnie z ogólnopolskim has∏em „Lasy to
˝ycie chroƒmy je” w dniach sprzàtania
Êwiata szeÊcioosobowa grupa uczniów ze
szko∏y w Skrzeszewie, realizujàca projekt
„Po Ziemi stàpaj delikatnie”, wyruszy∏a
z workami na Êmieci do lasu. Uczniowie
zbierali odpady na trasie Skrzeszew –
Chotomów.
W dniu sprzàtania pogoda sprzyja∏a, by∏o
pi´kne, s∏oneczne, wrzeÊniowe popo∏udnie.
W trakcie 3 godzin pracy uczniowie zape∏ni-
li ponad 20 worków Êmieci, likwidujàc kil-
ka dzikich wysypisk. WÊród odpadów domi-
nowa∏y szklane i plastikowe butelki oraz
pampersy. Oddzielnie zbierane by∏y plastiko-
we nakr´tki oraz puszki aluminiowe. Byç mo-
˝e dzi´ki temu uratowanych zosta∏o przed za-
truciem lub Êmiercià kilka dzikich zwierzàt.
Przed „cz´Êcià praktycznà” w szkole zorga-
nizowany by∏ krótki apel prezentujàc grup´,
zach´cajàcy pozosta∏ych uczniów do zbiórki
makulatury, baterii, telefonów komórko-
wych i nakr´tek. Odby∏a si´ te˝ prezentacja
zgniatania butelek, pojemników na baterie
i puszki oraz ró˝nokolorowych worków na po-
szczególne odpady oraz prezentacja multime-
dialna na temat segregacji. W szkole pozo-
sta∏a gazetka przypominajàca i zach´cajà-
ca do segregacji na co dzieƒ a nie tylko
w dniach akcji. nn Ma∏gorzata Szadura

Bezpiecznie
z Puchatkiem 
G∏ównym celem programu jest edukacja w za-
kresie poprawy bezpieczeƒstwa dzieci, które
rozpoczynajà nauk´ w szkole.Wytworzenie na-
turalnych sposobów unikania i reagowania
na zagro˝enia. Projekt ma równie˝ na celu edu-
kacj´ rodziców w zakresie ochrony dzieci
przed zagro˝eniami. W oparciu o otrzymane
od organizatora materia∏y (ksià˝eczki dla
dzieci, materia∏y edukacyjne dla nauczyciela
oraz broszury informacyjne dla rodziców) pro-
wadzone sà zaj´cia profilaktyczne w zakresie
szeroko rozumianego bezpieczeƒstwa. Dzi´ki
uczestnictwu w programie szko∏a otrzymuje
Certyfikat „Klubu Bezpiecznego Puchatka” po-
twierdzajàcy spe∏nienie warunków programu.

W ramach edukacji dla bezpieczeƒstwa
6 paêdziernika odby∏y si´ w szkole zaj´cia warsz-
tatowe dla uczniów klas 0 i I-III. Poprzez zaba-
w´ i aktywizujàce metody pracy wiedza zwià-
zana z bezpieczeƒstwem by∏a ∏atwiej przyswa-
jana przez najm∏odszych uczestników ruchu
drogowego. Uczniowie mieli okazj´ utrwaliç
wiadomoÊci na temat zasad bezpieczeƒstwa
na drodze, w szkole oraz w domu i na podwór-
ku. Mamy nadziej´, ˝e dzi´ki tej akcji uda nam
si´ wspólnie wykonaç kolejny, du˝y krok w kie-
runku zapewnienia naszym dzieciom bezpie-
czeƒstwa. nn Jadwiga Stachnik

OOdd  kkiillkkuu  llaatt  wwrrzzeessiieeƒƒ  kkoojjaarrzzyy  ssii´́  zz  aakkccjjàà  sspprrzzààttaanniiaa  ÂÂwwiiaattaa..
UUcczznniioowwiiee  zzee  SSzzkkóó∏∏  PPooddssttaawwoowwyycchh  ww  OOllsszzeewwnniiccyy  SSttaarreejj  ii
SSkkrrzzeesszzeewwiiee  uucczzeessttnniicczzyyllii  ww  jjeeddnneejj  zz  ttaakkiicchh  aakkccjjii  bbaarrddzzoo  aakkttyywwnniiee,,
ccoo  zzaakkooƒƒcczzyy∏∏oo  ssii´́  ffiinnaa∏∏oowwoo..

Fakt sprzàtania Âwiata we wrzeÊniu
bardzo dobrze wykorzysta∏a Fundacja
im. rodziny Szaniawskich „Zielo-
na Perspektywa” z Serocka. Zaprosi-
∏a uczniów szkó∏ podstawowych po-
wiatu legionowskiego do udzia∏u
w kampanii „Po ziemi stàpaj delikat-
nie”. Dwie szko∏y z naszej gminy
– z Olszewnicy Starej i ze Skrzesze-
wa skorzysta∏y z propozycji udzia∏u
i nied∏ugo po przystàpieniu do akcji
utworzy∏y zespo∏y konkursowe.W Ol-
szewnicy powo∏ana zosta∏a specjal-
na grupa o nazwie „EKOSTRA˚NI-
CY”, która zamierza kontynuowaç
dzia∏alnoÊç równie˝ po zakoƒczeniu
konkursu. Od 10 wrzeÊnia uczniowie
pog∏´biali swojà wiedz´ na temat od-
padów w naszej gminie. Rozmawiali
z mieszkaƒcami, szukali miejsc, gdzie
wystawione sà pojemniki na baterie,
zach´cali do zbiórki nakr´tek, maku-
latury, baterii, a przede wszystkim
ZSEE (zu˝yty sprz´t elektryczny
i elektroniczny). Nast´pnie przes∏ali
do fundacji raport ze swoich dzia∏aƒ
i od 21 wrzeÊnia rozpocz´li bezpoÊred-

nià zbiórk´. Mieszkaƒcy, zach´ceni za-
pa∏em dzieci, znosili do szkó∏ ró˝ne-
go rodzaju surowce. 30 wrzeÊnia
Fundacja zorganizowa∏a transport
i odebra∏a zebrane materia∏y po do-
k∏adnym ich zwa˝eniu.

Uroczyste podsumowanie kampa-
nii odby∏o si´ 2 paêdziernika, podczas
pikniku ekologicznego w Legionowie.
Zebrano kilkadziesiàt ton makulatu-
ry, kilkaset kilogramów baterii
i ZSEE. Ogólnym celem kampanii by-
∏o podniesienie ÊwiadomoÊci ekolo-
gicznej spo∏eczeƒstwa, który dzi´ki
pr´˝nym dzia∏aniom dzieci zosta∏
osiàgni´ty. Trzy nagrodzone zespo∏y,
w tym zdobywcy pierwszego miejsca
– uczniowie z Olszewnicy Starej, po-
jadà na trzydniowà wycieczk´ na Ma-
zury. Pozostali uczniowie, w tym ze-
spó∏ ze Skrzeszewa, otrzymali nagro-
dy rzeczowe. Uczestnicy kampanii
na pewno nauczyli si´ pracy w zespo-
le, mogà byç równie˝ dumni, ˝e ich
dzia∏ania przynios∏y wymierny efekt
– 99 kg zebranych nakr´tek robi wra-
˝enie. nn Ma∏gorzata Szadura

JJuu˝̋  ppoo rraazz  ddrruuggii  uucczznniioowwiiee  kkllaassyy II SSPP
iimm..  BBrroonniiss∏∏aawwaa  SSookkoo∏∏aa  ww OOllsszzeewwnniiccyy
SSttaarreejj  rreeaalliizzuujjàà  pprrooggrraamm  eedduukkaaccyyjjnnoo--
pprrooffiillaakkttyycczznnyy  ppoodd hhaass∏∏eemm  „„KKlluubb
BBeezzppiieecczznneeggoo  PPuucchhaattkkaa””..
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Bieg Jesieni

Tegoroczny Bieg
Jesieni był ju˝
jedenastym z kolei.
Na starcie pojawili si´
zawodnicy, którzy
do tej pory nie
opuÊcili ˝adnej
z dotychczasowych
edycji, ale równie˝
i tacy, dla których był
to pierwszy, ale
na pewno nie ostatni
bieg.

Wieliszewskie biegi to ju˝ tradycja
Edyta Gàgolewska

Dorozdania by∏o 100 ko-
szulek z logo Wieliszew-
skiego Biegu Jesieni,

tym razem w kolorze ró˝owym.
W biegu, jak zawsze, móg∏ wziàç
udzia∏ ka˝dy, wielopokoleniowoÊç
by∏a obowiàzkowa. Najm∏odszym
uczestnikiem by∏ Maciej Kram,
a najstarszym – Marian KoÊciel-
niak.Trasa tradycyjnie przebiega-
∏a na dwóch odcinkach – 1 km
i 4 km. Bieg na dystansie 1 km,
znany jako Bieg Rodzinny zgroma-
dzi∏ prawie 50 osób. Zwyci´skà
dru˝ynà zosta∏a rodzina Reksów.
Wójt Pawe∏ Kownacki równie˝
uczestniczy∏ w rywalizacji rodzin-
nej wraz ze swoim synkiem Igo-
rem.

D∏u˝szy dystans – 4 km zwany
Biegiem G∏ównym – przycià-
gnà∏ 55 uczestników. Malownicza,
zró˝nicowana terenowo trasa prze-
biegajàca wzd∏u˝ Jeziora Kwiet-
niówka oraz skrajem kompleksu
leÊnego Uroczyska Wieliszew przy-
pad∏a do gustu wszystkim. Bieg
G∏ówny by∏ ju˝ po raz trzeci w po-
∏owie biegiem ulicznym, a w po∏o-
wie prze∏ajowym. Zwyci´zcà
VI Wieliszewskiego Biegu Jesieni,
który jako pierwszy przekroczy∏ li-
ni´ mety, zosta∏ Marek Dzi´gielew-
ski. Wszyscy stajàcy na tzw. pudle
zostali nagrodzeni. Jedni puchara-
mi, inni medalami i nagrodami,
które wr´cza∏ Wójt Gminy Wieli-
szew Pawe∏ Kownacki wraz z Dy-
rektorem OÊrodka Kultury Dariu-
szem Skrzydlewskim. S∏oneczna
paêdziernikowa pogoda sprzyja∏a
niedzielnej aktywnoÊci. Cz´Êç za-
wodników ju˝ przed biegiem zro-
bi∏a sobie rozgrzewk´. So∏tys Ka-
∏uszyna Leszek Kleiman objecha∏
na rowerze Olszewnic´ Starà, Cho-
tomów i Skrzeszew zanim dotar∏
na bieg do Wieliszewa. „Wspania-
∏a, ciekawa trasa, dla m∏odszych
i starszych. Ten bieg to krótkie
zm´czenie, ale d∏ugotrwa∏y odpo-
czynek po m´czàcym tygodniu
pracy. Ju˝ si´ nie mog´ doczekaç
Biegu Wiosny. Numer 62 ju˝ jest
zamówiony” – skomentowa∏ nie-
dzielne zmagania Pan Leszek, któ-
ry rokrocznie biegnie zak∏adajà
numer odpowiadajàcy jego wieko-
wi. Jego postawa i wi´kszoÊci
uczestników biegów wieliszew-
skich jest doskona∏ym przyk∏adem
dla nieaktywnego spo∏eczeƒstwa.
Bo to w∏aÊnie dzi´ki aktywnoÊci fi-
zycznej, jakà jest bieg, jesteÊmy
w stanie poprawiç swojà wydol-
noÊç i zachowaç sprawnoÊç bez
nadmiernego stresu zwiàzanego
z wysi∏kiem.

nn
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Bieg Jesieni

BIEG 1 KM
kl. I-III (dziewczynki)
1. Sara ELKOSH
2. Natalia SCHMALZ

BIEG 1 KM
kl. I-III (chłopcy)
1. Michał RYNKUN
2. Dominik ZIELI¡SKI
3. Olek OLSZEWSKI
4. Bartek SCHMALZ
5. Wiktor JAKÓBCZAK
6. Michał PETRYKOWSKI
7. Jakub GOÂCICKI
8. Michał MULIK
9. Jakub MARTYNOW

BIEG 1 KM
kl. IV-VI (dziewczynki)
1. Paulina KRAWCZYK
2. Marta CHUDORLI¡SKA
3. Sylwia RÑCZKA
4. Agnieszka JUÂKIEWICZ
5. Magda STELMACH
6. Magda WIERESZKA
7. Adrianna BARTCZAK
8. Faustyna BOSACKA
9. Monika JAKÓBCZAK
10. Kasia JANKOWSKA

BIEG 1 KM
kl. IV-VI (chłopcy)
1. Kacper MASTALERCZUK
2. Piotr KRAM
3. Jakub MOSAKOWSKI
4. Kamil ˚OŁNIERZAK
5. Piotr WISNIEWSKI
6. Igor ˚OŁEK
7. Mateusz CHODORLI¡SKI
8. Michał BRZOZOWSKI
9. Tomasz WITKOWSKI
10. Bartłomiej BEDNARZ

BIEG 1 KM
BIEG RODZINNY
1. Dariusz i Aleksandra REKS
2. Aleksandra SARNA i Patryk
BUCZNY
3. Damian i Tadeusz SZCZ¢SNY
4. Michał i Adam
JASTRZ¢BOWSCY
5. Mateusz i Mirosław KADO
6. Mariusz i Weronika
KRASZEWSCY
7. Paweł i Igor KOWNACCY
8. Renata i Anna MULIK
9. Mariusz i Maciej KRAM

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Junior Młodszy (dziewcz´ta)
1. Monika CHOINKA
2. Karolina KRAM
3. Magda BUDNIAK
4. Angelika JAKÓBCZAK

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Junior Młodszy (chłopcy)
1. Dominik KADO

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Junior Starszy (chłopcy)
1. Tomasz OŁDAK
2. Mateusz KARLAK
3. Arek SKOWRO¡SKI

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Junior Starszy (dziewcz´ta)
1. Patrycja KUSKOWSKA
2. Sandra ORDO¡SKA

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Open (m´˝czyêni)
1. Piotr BIE¡KOWSKI
2. Piotr MULIK
3. Tomasz PIETRZYKOWSKI
4. Grzegorz WOèNIAK
5. Łukasz GRZYBOWSKI
6. Artur TRZASKOMA
7. Tomasz RACHWALIK
8. Rafał GLIWA
9. Maciej OGRODOWICZ
10. Piotr CIBOROWSKI
11. Sebastian JANKOWSKI
12. Paweł KOPROWSKI
13. Grzegorz KADO
14. Marcin ST¢PIE¡
15. Grzegorz FRANIK
16. Paweł WŁODARCZYK
17. Jacek ŁAB¢Dè
18. Mariusz JOCEK

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Open (kobiety)
1. Aneta RONEK-GLIWA
2. Agnieszka SZYMA¡SKA
3. Jolanta KOWALSKA
4. Sylwia OKUROWSKA
5. Agnieszka CHODORLI¡SKA
6. Anna ŁAB¢Dè
7. Katarzyna JOCEK
8. El˝bieta Kowalska

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Senior (m´˝czyêni)
1. Marek DZI¢GIELEWSKI
2. Mirosław ROGOWSKI
3. Tomasz KLEPACKI
4. Stanisław ˚OŁEK
5. Marian KOÂCIELNIAK
6. Marek GRONOWSKI
7. Andrzej PIEKUT
8. Zdzisław ZARZYCKI
9. Robert WILISZ
10. Mariusz SOKALSKI
11. Mirosław KADO
12. Piotr DRZEWIECKI
13. Mirosław BRUSZKIEWICZ
14. Leszek KLEIMAN

BIEG GŁÓWNY 4 KM
Senior (kobiety)
1. Małgorzata SZADURA
2. Zofia ˚OŁEK
3. Beata KOPROWSKA
4. Katarzyna MASTALERCZUK
5. Leokadia JANKOWSKA

ZWYCI¢ZCA 
VI Wieliszewskiego Biegu 

Jesieni został 
Marek DZI¢GIELEWSKI

NAJMŁODSZYM
Uczestnikiem 

VI Wieliszewskiego Biegu
Jesieni został 
Maciej KRAM

NAJSTARSZYM
Uczestnikiem 

VI Wieliszewskiego Biegu
Jesieni został 

Marian KOÂCIELNIAK

WYNIKI BIEGU JESIENI

fo
t.

KR

fo
t.

KR

fo
t.

KR
fo

t.
KR

fo
t.

KR

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

EG

fo
t.

EG

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

Najstarszy biegacz Zwyci´zcy Biegu Rodzinnego   Najm∏odszy zawodnik  

Zwyci´zca Wieliszewskiego
Biegu Jesieni
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Nasze Talenty

Gdy ostatnia ksià˝ka sp∏on´∏a sta-
rzec zniknà∏ ca∏kowicie, a widaç
by∏o tylko jego jarzàce si´ oczy.
Strach wieli pad∏ na zgromadzony
mot∏och, a niektórzy popadali
na kolana. Jeden z ˝o∏nierzy, zaÊle-
piony w swojej pysze i arogancji,
podszed∏ do starca i próbowa∏ go
uderzyç, lecz jego r´ka przeszy∏a
tylko powietrze, a w chwile póêniej
˝o∏dak martwy pad∏ na ziemi´.
T∏um dopiero na tak jawny znak
pozna∏, ˝e êle czyni∏, lecz by∏o ju˝
za póêno. Widmo unios∏o si´ w gó-
r´, rozciàgn´∏o r´ce, a wszyscy wo-
kó∏ padli martwi.
Tylko ja, dziecko jeszcze, prze˝y-
∏em, ukryty za murem. I widmo
zwróci∏o si´ w mojà stron´ i wyjÊç
mi kaza∏o i powiedzia∏o, ˝e krzyw-
dy mi nie zrobi, bo widzi, ˝e w mo-
im sercu nie ma nienawiÊci. Prze-
ra˝ony i drà˝àcy spe∏ni∏em jego ̋ à-
danie, a stwór rozkaza∏ mi, ˝ebym
zapisa∏ to, co widzia∏em, i zbudo-
wa∏ tutaj tajnà komnat´ i ukry∏
zapiski. Chwil´ póêniej zniknà∏,
ale zanim to si´ sta∏o, rzuci∏
straszliwà klàtw´ – jeÊli 1000 lat
minie i ludzie si´ nie zmienià
i ksià˝ek szanowaç i czytaç nie za-
cznà, to on powróci i Êwiat ca∏y
za to ukarze..
Co te˝ czyni´ zgodnie z wydanym mi
poleceniem i zapisuj´ tak jak by∏o
A.D. 1009
W dniu Nocy Âwi´tojaƒskiej
Ksià˝kolub i Wieliszewianek spoj-
rzeli po sobie przera˝eni.
– Przecie˝ 1000 lat mija dzisiaj!
– wykrzyknà∏ Ksià˝kolub.
– Za kilka godzin – wrzasnà∏ prze-
ra˝ony Wieliszewianek – Êwiat

czeka
zag∏ada! 
– Ju˝ wiemy, czemu w twojej bi-
bliotece dzia∏y si´ dziwne rzeczy.
Potwór si´ budzi∏ i wyczuwa∏ nad-
chodzàcà godzin´ zemsty. I, praw-
d´ mówiàc, wcale mu si´ nie dzi-
wi´. To, jak okrutnie i bezmyÊlnie
zachowali si´ wobec niego ludzie,
przechodzi wszelkie poj´cie! Spaliç
tyle bezcennych ksiàg tylko przez
g∏upot´ i zawiÊç… Przera˝ajàce…
– stwierdzi∏ zdenerwowany Ksià˝-
kolub.
– Co to b´dzie!? Co to b´dzie!?
– wrzeszcza∏ Wieliszewianek biega-
jàc wokó∏ postumentu jak oszala-
∏y – Potwory! Duchy! CiemnoÊci!
Podziemne komnaty! – wykrzyki-
wa∏ – I na dodatek koniec Êwiata
za kilka godzin! Nie chc´ si´ rozsta-
waç z mojà bibliotekà! Jeszcze ty-
le ksià˝ek do przeczytania… i tyle
do ob∏o˝enia… i w ogóle mam ba-
∏agan… nie jestem przygotowa-
ny… co to b´dzie!
Uspokój si´ Wieliszewianku
– krzyknà∏ Ksià˝kolub – jeszcze nie
wszystko stracone i myÊl´, ˝e ˝ad-
nego koƒca Êwiata dzisiaj nie b´-
dzie. Pos∏uchaj, powiem ci, co zro-
bimy…
Skrzaty przez d∏ugi czas zastana-
wia∏y si´, co powinny robiç. Nie
wiedzia∏y, która dok∏adnie jest
godzina i ile czasu zosta∏o im
do pó∏nocy, – czyli chwili, w któ-
rej mija∏o 1000 lat od tamtych wy-
darzeƒ. Usiad∏y wygodnie w kàcie
sali i czeka∏y…
Czeka∏y… a˝ zasn´∏y…

c.d.n.
nn  PK

DziÊ w naszym cyklu spotykamy si´
ze STANIS¸AWEM POD¸UDZKIM,

utalentowanym rzeêbiarzem 
z Olszewnicy Starej.

GAZETA WIELISZEWSKA: Jak jest Pan
zwiàzany z Wieliszewem?
JANUSZ CIEÂLI¡SKI: Jestem mieszkaƒcem
Wieliszewa od urodzenia. Zajmuj´ si´
prowadzeniem gospodarstwa rolno
–ogrodniczego oraz udzielam si´ w sa-
morzàdzie gminnym. Najpierw jako
dzia∏acz pracowa∏em w Radach So∏ec-
kich, nast´pnie zosta∏em radnym i pe∏-
ni´ t´ funkcj´ ju˝ trzecià kadencj´.
Prowadzi Pan gospodarstwo – czy
w takim razie udost´pnienie ziemi nie
by∏o problemem?
Kiedy zg∏osi∏a si´ do mnie pani Kasia
GreÊkiewicz z Referatu Zarzàdzania
Kryzysowego z proÊbà o udost´pnienie
ziemi, aby odpompowaç na nià zalega-
jàcà wod´ z ul. JaÊminowej, nie zasta-
nawia∏em si´ d∏ugo. W tej chwili na tej

ziemi nic nie uprawiam, wi´c nie by∏o
problemu, ˝eby jà udost´pniç.
Co Panem kierowa∏o, ˝eby udost´pniç
ziemi´? 
Uwa˝am, ˝e je˝eli dochodzi do jakiegoÊ ka-
taklizmu, je˝eli ktoÊ potrzebuje pomocy,
to skoro mog´ w jakiÊ sposób pomóc, ro-
bi´ to ch´tnie.Wiem, ˝e ka˝da pomoc w ta-
kiej sytuacji jest bardzo wa˝na. Chocia˝
mnie problem podtopieƒ bezpoÊrednio nie
dotknà∏, to czuj´, ˝e nale˝y tym ludziom
pomóc w tak ci´˝kiej dla nich sytuacji. Ko-
rzystajàc z okazji chcia∏bym podzi´kowaç
wójtowi, stra˝akom oraz wszystkim oso-
bom zaanga˝owanym z niesienie pomocy
poszkodowanym wskutek podtopieƒ
mieszkaƒcom naszej Gminy.

nn  Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska

Rozmowa z...
PPrrzzeenniieessiieenniiee  sskkrrzzyynnkkii  eenneerrggeettyycczznneejj
ww OOllsszzeewwnniiccyy  SSttaarreejj  nnaa uull..  JJaaÊÊmmiinnoowweejj  pprrzzeezz
pprraaccoowwnniikkóóww  ZZaakk∏∏aadduu  EEnneerrggeettyycczznneeggoo
LLeeggiioonnoowwoo  bbyy∏∏oo  mmoo˝̋lliiwwee  ddzzii´́kkii  ppoommooccyy  OOSSPP
WWiieelliisszzeeww,,  aallee  rróówwnniiee˝̋  ddzzii´́kkii  oobbyywwaatteellsskkiieejj  ppoossttaawwiiee  rraaddnneeggoo
JJAANNUUSSZZAA  CCIIEEÂÂLLII¡¡SSKKIIEEGGOO,,  kkttóórryy  bbeezziinntteerreessoowwnniiee  uuddoosstt´́ppnnii∏∏
sswwoojjàà  nniieerruucchhoommooÊÊçç  ddoo ooddppoommppoowwaanniiaa  nnaa nniiàà  zzaalleeggaajjààcceejj  wwooddyy..

Magia Ksià˝ek

GAZETA WIELISZEWSKA:
Od kiedy mieszka Pan w Gmi-
nie Wieliszew?
STANIS¸AW POD¸UDZKI: W Gmi-
nie Wieliszew zamieszkuj´
od poczàtku jej powstania.
Jak rozpocz´∏a si´ Pana przy-
goda z rzeêbiarstwem?
Zacz´∏o si´ to 5 lat temu, pod-
czas spaceru zwróci∏em uwag´
na rosnàce drzewa, z których
mo˝e coÊ powstaç. Pierwsze po-
wsta∏y ˚yrafa i ¸oÊ. Po leÊnych
zwierzakach i tych przebywajà-
cych w zoo postanowi∏em skom-
ponowaç coÊ w stylu orkiestry
ludowej.
Skàd czerpie Pan inspiracje?
Pomys∏y czerpi´ z g∏owy i pod-
powiedzi innych.
Co daje Panu uprawianie tej
dziedziny sztuki?
Sprawia mi zadowolenie, ˝e in-
ni czerpià radoÊç z mojej twór-
czoÊci szczególnie dzieci, które
podziwiajà Bolka i Lolka, Ko-
zio∏ka Mato∏ka i Smoka – liczàc
ile ma z´bów.
Czy oprócz sztuki ludowej zda-
rza si´ Panu rzeêbiç równie˝
motywy sakralne?
Raczej nie, motywy sakralne to
inna twórczoÊç bardziej precy-
zyjna. Ja najlepiej odnajduj´ si´
w sztuce ludowej.
Jakie umiej´tnoÊci powinien
mieç ktoÊ, kto chcia∏by zostaç
rzeêbiarzem?
Z zawodu jestem stolarzem, co
mi bardzo pomaga w wykony-

wanej twórczoÊci. Wa˝na jest
cierpliwoÊç, wyobraênia i w∏a-
sne pomys∏y.
Ile czasu zajmuje wykonanie
jednej figurki?
To zale˝y, teraz przygotowuj´
Bolka i Lolka, zajmie to oko∏o
dwóch tygodni. JeÊli trzeba do-
robiç instrumenty do postaci,
trwa to wtedy d∏u˝ej.
Jako ciekawostk´ zdradz´, ˝e fi-
gurki bez wzgl´du na warunki
atmosferyczne wytrzymujà oko-
∏o 4 lat.
Najtrudniejsza rzeêba…
„LeÊnik w pe∏nym umunduro-
waniu”.
Artystyczne wzory…
Czasami podglàdam ró˝ne
ksià˝ki, jednak wi´kszoÊç prac to
moje w∏asne pomys∏y.
Moje najwi´ksze marzenie…
Mieç wi´cej zdrowia i pomy-
s∏ów, które b´dà powodowa∏y ra-
doÊç na twarzach innych ludzi.
Plany na przysz∏oÊç?
Chcia∏bym wyrzeêbiç dru˝yn´
pi∏karskà na Mistrzostwa Eu-
ro 2012.
Kiedy i gdzie w najbli˝szym
czasie b´dzie mo˝na zobaczyç
Pana prace?
Zawsze zapraszam i najbar-
dziej czekam na odwiedzajàcych
na swojej dzia∏ce, gdzie stojà i b´-
dà staç moje drewniane dzie∏a.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ 
¸ukasz Ziemak

Nasz Talent z Olszewnicy Starej

DziÊ prezentujemy kolejny fragment opowiadania „Magia
Ksià˝ek” autorstwa jednego z czytelników biblioteki w ¸ajskach.
Ciekawe co nowego przydarzy∏o si´ w ˝yciu Ksià˝koluba i jego
przyjaciela Wieliszewianka…

Spo∏eczeƒstwo
obywatelskie na wsi

Kultura gminna
Temat „kultura” jest bardzo rozleg∏y i nie da
si´ go omówiç w kilku s∏owach. Odnios´ si´
wi´c, do tego tematu w cz´Êci dotyczàcej kul-
tury prowadzonej na wsi, przez OÊrodki Gmin-
ne. Ustawa o samorzàdzie gminnym nak∏ada
na gmin´ obowiàzek w zadaniach w∏asnych,
Êwiadczenia kultury dla swoich mieszkaƒców
wsi i osiedli i daje uprawnienia radzie gminy
do wydzielenia w bud˝ecie, odpowiednich
Êrodków na jej prowadzenie.

Jak te pieniàdze sà wykorzystywane przez
Gminne OÊrodki Kultury, zale˝y od ich dyrek-
torów i wójtów, którzy te dzia∏ania organizu-
jà i nadzorujà. Zazwyczaj dyrektorzy GOK
wszystkie formy starajà si´ realizowaç central-
nie w swoich gminnych obiektach. Je˝eli cho-
dzi o imprezy gminne, takie jak: Êwi´to gmi-
ny, do˝ynki, obchody rocznicowe, zawody spor-
towe, wyst´py artystyczne, jest to zrozumia∏e.
Pozostaje jednak jeszcze druga cz´Êç tej dzia-
∏alnoÊci, w placówkach znajdujàcych si´ w po-
szczególnych wsiach i osiedlach, posiadajàcych
Êwietlice, domy kultury, remizy stra˝ackie itp.,
stanowiàce filie terenowe. Placówki te dzia∏a-
jà zazwyczaj tak, jakie jest aktywne spo∏eczeƒ-
stwo w danej miejscowoÊci, przewa˝nie bardzo
s∏abo, bez planu pracy zaj´ç. Statutowa pomoc
gminy ogranicza si´ do pokrycia kosztów utrzy-
mania lokalu i jakiejÊ imprezy okazjonalnej
raz do roku.Takie dzia∏anie nie sprzyja rozwi-
janiu aktywnoÊci kulturalnej mieszkaƒców so-
∏ectw, a brak osób odpowiedzialnych za dzia-
∏alnoÊç w tych placówkach, powoduje ich bez-
w∏ad.

Wiadomo powszechnie, niezb´dny jest or-
ganizator, który kieruje ca∏oÊcià przedsi´wzi´-
cia, a˝ do jego zakoƒczenia. Dlatego ̋ adna pla-
cówka nie b´dzie prawid∏owo dzia∏aç, je˝eli nie
b´dzie mia∏a odpowiedzialnego kierownika.

I tu tkwi najwi´kszy problem, bo w∏adze
gmin nie chcàc ponosiç kosztów, bardzo nie-
ch´tnie zatrudniajà kierowników, pozosta-
wiajàc te placówki samym sobie. W praktyce
lokale te nie sà wykorzystane w∏aÊciwie,
zgodnie z ich przeznaczeniem, a cz´sto sà wy-
najmowane na imprezy nie majàce nic wspól-
nego z dzia∏alnoÊcià kulturalnà (wesela, stypy,
pokazy, itp.). Taki stan powoduje, ˝e kultura
na wsi wpada w marazm, a pieniàdze wydawa-
ne na ten cel przez gminy nie sà wykorzysty-
wane zgodnie z przeznaczeniem. Powstaje wi´c
pytanie, co z tym problemem zrobiç, ˝eby by-
∏o lepiej, ˝eby kultura na wsi si´ rozwija∏a.

Twierdzenie, ˝e m∏odzie˝ nie jest zaintere-
sowana i przez zaj´cia szkolne nie ma na to cza-
su, nie jest do koƒca prawdziwe, bo jest to kwe-
stia dopasowania odpowiedniego czasu i zdol-
noÊç organizatora, czy potrafi dla niej
przedstawiç odpowiednià ofert´, która by si´
podoba∏a i zach´ci∏a do dzia∏ania. Powinna byç
to jednak oferta skonsultowana z zaintereso-
wanymi. Jednak nie tylko tu chodzi o dzieci
i m∏odzie˝, która cz´Êciowo kultur´ i sport zdo-
bywa w szkole, a dzia∏alnoÊç Êwietlicowa jest
tu tylko uzupe∏nieniem, chodzi przecie˝ o ca-
∏à reszt´ doros∏ego spo∏eczeƒstwa. DoroÊli
w wieku produkcyjnym majà najmniej czasu,
który by musieli poÊwi´ciç na kulturalne za-
j´cia Êwietlicowe, dlatego te˝ oferta dla tej gru-
py musi byç precyzyjnie dopasowana nie tyl-
ko merytorycznie, ale te˝ czasowo i te˝ uprzed-
nio skonsultowana.

Pozostaje jeszcze grupa seniorów, dysponu-
jàca najwi´kszà swobodà czasowà i jest naj-
∏atwiejsza do zorganizowania. Jednak i dla tej
grupy niezb´dna jest odpowiednia oferta,
uwzgl´dniajàca jej potrzeby, zainteresowania
i czas.

Jak widzimy z przedstawionych potrzeb
przypadajàcych dla kierownika prowadzàcego
zaj´cia Êwietlicowe, nie mo˝e to byç osoba
przypadkowa albo etatowy pracownik biuro-
wy. Prowadzàcà takà dzia∏alnoÊç powinna byç
osoba bardzo kompetentna, która tà dzia∏al-
noÊç traktuje jak wyzwanie spo∏eczne, a nie
tylko jak zarobkowy etat. Pisz´ te s∏owa, po-
twierdzone moim doÊwiadczeniem w tym te-
macie, kierujàc je pod rozwag´ osobom odpo-
wiedzialnym za tà „wiejskà kultur´”.

nn  Mieczys∏aw Berdowski

Gra Orkiestra
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki, Stowa-
rzyszenie „Aktywni dla ̧ ajsk”, Dyrektor Marek
Tarwacki oraz Rada Pedagogiczna Gimnazjum
i Szko∏y Podstawowej w ¸ajskach zaprosili miesz-
kaƒców na 19. Spotkanie ze Sztukà.
Spotkania ze Sztukà przyzwyczai∏y nas do wyso-
kiego poziomu artystycznego. S∏uchacze równie˝
tym razem nie zawiedli si´. W dniu koncer-
tu, 7 paêdziernika, dla zgromadzonych w Szko-
le Podstawowej i Gimnazjum w ¸ajskach wystà-
pi∏a znana jazzowa piosenkarka Dorota Cury∏∏o,
której akompaniowa∏ popularny pianista progra-
mu „Jaka to melodia” Robert Osam.

Duet wykona∏ wiàzank´ standardów muzycz-
nych nie stroniàc od rodzimej polskiej twórczo-
Êci. Dorota Cury∏∏o wystàpi∏a mimo przezi´bie-
nia, które nic nie uj´∏o jej scenicznej charyzmie,

natomiast Robert Osama objawi∏ si´ s∏uchaczom
jako doskona∏y naÊladowca dêwi´ku tràbki. Ar-
tyÊci stworzyli wspania∏à atmosfer´, dzi´ki cze-
mu wieczór sp´dzony w Szkole w ¸ajskach mo˝-
na uznaç za romantyczny.

Koncert gwiazd poprzedzony zosta∏ przez wy-
st´p Klasy Orkiestry D´tej. M∏odzie˝ cz´sto wy-
st´puje przed rodzimà publicznoÊcià, dlatego
na bie˝àco mo˝emy obserwowaç rozwój naszych
talentów obj´tych opiekà przez ̋ ywio∏owà Justy-
n´ Niegierysz.W trakcie imprezy mo˝na by∏o po-
dziwiaç prace plastyczne Jeremiasza Popiela.
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Kultura

Wolontariusze
Szlachetnej Paczki
to dru˝yna marzeƒ.
A raczej
od spełniania
marzeƒ – w całej
Polsce pomagajà
ubogim rodzinom
wygraç z biedà.
Zagraj w tym meczu
razem z nami!
Zostaƒ
wolontariuszem
Szlachetnej Paczki
w swojej
miejscowoÊci. 
Magda Grabiƒska

Uniwersytet
Trzeciego 
Wieku
Legionowski Uniwersytet Trzeciego Wieku
i jego Filia w Serocku og∏aszajà zapisy s∏u-
chaczy na rok akademicki 2011/2012. IloÊç
osób w poszczególnych grupach fakultatyw-
nych ograniczona, decyduje kolejnoÊç zapi-
sów.
Warunki przyj´cia
1. Rozmowa wst´pna z cz∏onkiem kierownic-

twa LUTW,
2. Wype∏nienie deklaracji przystàpienia

do LUTW,
3. 2 zdj´cia legitymacyjne,
4. Wpisowe dla nowo wst´pujàcych/jednorazo-

wo 20 z∏otych plus op∏ata za pierwszy semestr
nowego roku akademickiego 50 z∏otych.

W nowym roku akademickim s∏uchacze b´-
dà mogli korzystaç z nast´pujàcych zaj´ç fa-
kultatywnych /pod warunkiem, ˝e grupa b´-
dzie liczy∏a minimum 10 s∏uchaczy/:
1. J´zyk angielski /3 poziomy/
2. J´zyk niemiecki /2 poziomy/
3.J´zyk rosyjski.
3. Warsztaty plastyczne.
4. Nauka obs∏ugi komputera.
5. Zaj´cia muzyczne w uniwersyteckim ze-

spole „BALCANTO”.
6. Taniec towarzyski.
7. Zaj´cia wiza˝u i stylizacji.
8. Terapia ruchem przy muzyce
9. Aerobic.

10. Rehabilitacja ruchowa.
11. P∏ywanie.
12. Salonik literacki i warsztaty teatralne.
Wyczerpujàcà informacj´ mogà Paƒstwo uzyskaç:
– w sekretariacie LUTW w Legionowie, ul. Pi∏-

sudskiego 3, w godzinach 9-12, od poniedzia∏-
ku do czwartku, na stronie internetowej
www.lutw.net oraz pod numerem telefonu
/22/ 784-05-15 w czasie dy˝urów cz∏onków
kierownictwa.

– Serocku w siedzibie Miejskiego OÊrodka Kul-
tury, ul. Pu∏tuska 47, pod nr. tel. /22/782-73-50
i na stronie www.kultura@serock.info
i www.serock.pl.

Dyrektor Legionowskiego Uniwersytetu
Trzeciego Wieku
dr Roman Biskupski

Szlachetna Paczka to ogólno-
polski program pomocy ubo-
gim rodzinom.Wolontariusze

docierajà do rodzin w potrzebie
i w∏àczajà je do projektu stajàc si´
opiekunem wybranej rodziny
i dbajàc o to, by otrzyma∏a ona jak
najlepszà pomoc.

Pomagajàc z Paczkà wygrywasz!
Jako wolontariusz Paczki mo˝esz
sprawiç, ˝e do najbardziej potrze-
bujàcych dociera konkretna po-
moc – nie chodzi o to, ˝eby daç im
to czego zbywa, ale przygotowaç
pomoc trafiajàcà w potrzeby kon-
kretnych ludzi.To wyjàtkowy wo-
lontariat, bo masz tak˝e moc spe∏-
niania marzeƒ!

„Na liÊcie potrzeb pana Zbignie-
wa, który traci∏ wzrok, wpisaliÊmy
dyktafon” – opowiada Maciek,
wolontariusz z Krakowa – „Mia∏
wielkie, niezrealizowane marzenie
– chcia∏ napisaç ksià˝k´”. Ale dla
pana Zbigniewa od dyktafonu cen-
niejszy by∏ czas poÊwi´cony mu
przez wolontariusza: „To by∏ cud.
To, ˝e jakaÊ obca osoba mnie zna-
laz∏a i zupe∏nie bezinteresownie
zainteresowa∏a si´ moim ˝yciem.
W tych m∏odych wolontariuszach
by∏ taki niesamowity zapa∏”
– wzrusza∏ si´ pan Zbigniew.

To Ty mo˝esz zagraç w tej dru˝ynie
Do dru˝yny SuperW sà zaprosze-
ni wszyscy, którzy chcà màdrze po-

magaç! Sama ch´ç pomagania to
jednak za ma∏o. Poszukiwane sà
osoby pe∏noletnie, wytrwa∏e w dà-
˝eniu do celu i samodzielne
w dzia∏aniu. Gotowe wejÊç w trud-
ny Êwiat biedy i kreatywnie poma-
gaç potrzebujàcym.

W dru˝ynie Szlachetnej Paczki
gra Jerzy Dudek, który do przy-
gotowania paczki zach´ci∏ Ronal-
do i Real Madryt. Paczki dla po-
trzebujàcych zrobili m. in. para
prezydencka Anna i Bronis∏aw
Komorowscy, siostry Radwaƒ-
skie, rodzina Stuhrów i Czes∏aw
Âpiewa.

W ca∏ej Polsce b´dzie dzia-
∏aç 8000 wolontariuszy, zorganizo-
wanych w 400 rejonach, we wszyst-

kich województwach. WÊród nich
jest miejsce dla Ciebie!

Tegoroczna edycja Szlachetnej
Paczki po raz pierwszy odb´dzie
si´ na terenie Gminy Wieliszew.

W zwiàzku z tym poszukujemy
wolontariuszy, którzy poÊwi´cajàc
troch´ swojego czasu chcà poma-
gaç innym, dzieliç si´ radoÊcià
i energià. Do∏àczajàc do dru˝yny
Szlachetnej Paczki masz mo˝li-
woÊç zaanga˝owania si´ w fanta-
stycznà akcj´. Wejdê na stron´
www.superw.pl lub napisz wiado-
moÊç do lidera regionu na adres
grabinska.magda@gmail.com. Zo-
staƒ bohaterem ju˝ dziÊ!

nn

Szlachetna Paczka – dołàcz do
ekstraklasy wÊród wolontariuszy!

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Tolle lege
Ksià˝ki majà wielkà si∏´. Wiedzia∏
o tym Êwi´ty Augustyn, który umieÊci∏
w „Wyznaniach” formu∏´: „tolle lege”
– „weê i czytaj”. On wierzy∏, ˝e ka˝da
ksià˝ka pozwala nam lepiej zrozumieç
Êwiat, w którym ˝yjemy.

W myÊl tej zasady Biblioteka w ¸aj-
skach og∏osi∏a konkurs „Moja pasja”,
majàc nadziej´, ˝e wÊród zg∏oszonych
prac wiele b´dzie dotyczy∏o fascynacji
czytaniem. Tak te˝ si´ sta∏o i poni˝ej
prezentujemy jedno z opowiadaƒ
o ksià˝kach.

„Niektórzy czytajà ksià˝ki, bo muszà
(lektury), a dla mnie to przyjemnoÊç
i ogromna pasja. Ogólnie ka˝dy rodzaj
ksià˝ek mnie interesuje i rzadko trafiam
na takie, gdzie nie b´d´ chcia∏a wiedzieç,
co b´dzie dalej. Kiedy czytam, nic nie jest
w stanie mnie od tego odciàgnàç,
na przyk∏ad, gdy rodzice wo∏ajà: „Chodê
na obiad!” lub „Ju˝ póêno, k∏adê si´ spaç
i gaÊ Êwiat∏o!” ja wtedy najcz´Êciej od-
powiadam „Dzi´kuj´, ale nie jestem g∏od-
na” albo „Ju˝ si´ k∏ad´, tylko skoƒcz´ roz-
dzia∏...”

Rodzice nie rozumiejà, ˝e akurat od-
bywa si´ pierwsze spotkanie braciszka
z „Karlssonem z Dachu” albo Gereb zdra-
dza „Ch∏opców z Placu Broni”. Mia∏am
wiele przygód z literaturà i czytaniem
i teraz opisz´ jednà z nich.

Wydarzy∏o si´ to w wakacje, by∏am
wtedy na obozie konnym. Ka˝dy uczest-
nik mia∏ wyznaczone godziny swojej jaz-
dy, a mi´dzy nimi czas wolny.Wi´kszoÊç

osób chodzi∏a wtedy pograç w coÊ lub po-
spacerowaç po okolicy. Ja natomiast
wspina∏am si´ na stogi siana, które znaj-
dowa∏y si´ w hali (odbywa∏y si´ tam lek-
cje jazdy konnej, jeÊli pada∏ deszcz) i bra-
∏am ze sobà ksià˝k´. Gdy znalaz∏am si´
na samej górze stogów, siada∏am
na mi´kkim i pachnàcym sianie i zag∏´-
bia∏am si´ w lekturze.

To by∏o niesamowite uczucie! Kocham
ksià˝ki, literatur´ i szanuj´ je, bo uwa-
˝am, ˝e czytanie bardzo pobudza wy-
obraêni´, a jest to wa˝ny i cenny dar.”

Autorkà pracy jest Zosia Stafiej, ak-
tualnie uczennica klasy VI Szko∏y
Podstawowej w ¸ajskach.

A teraz czas na recenzj´. Nie ma lep-
szej pory na czytanie, jak jesieƒ. Co raz
d∏u˝sze wieczory i ch∏odna, deszczowa
pogoda to idealna pora na dobrà lek-
tur´. A takà niewàtpliwie sà ksià˝ki
Adama Wajraka – powszechnie znane-
go ekologa, mi∏oÊnika natury, obroƒcy
przyrody oraz jej popularyzatora.
Do tego posiad∏ on umiej´tnoÊç zabaw-
nego i wciàgajàcego pisania o zwierz´-
tach. Okazuje si´, ˝e ka˝de ma inny
charakter, temperament i sposób by-
cia. Jedne bywajà ostro˝ne i nieufne,
a inne towarzyskie i ciekawe Êwia-
ta. I dlatego, ˝eby zwierz´ciu pomóc
niezb´dna jest cierpliwoÊç, wyrozumia-
∏oÊç i indywidualne podejÊcie. Albo-
wiem do Adama Wajraka bezustannie
trafiajà poszkodowane zwierz´ta przy-
niesione przez dobrych ludzi.Wylecze-

nie ich nie jest ani ∏atwe, ani proste,
ale przynosi niesamowicie du˝o satys-
fakcji. O perypetiach Wajraka z trafia-
jàcymi do niego zwierz´tami przeczy-
taç mo˝na w ksià˝ce „Kuna za kalory-
ferem”. Jest to zbiór barwnych
opowieÊci o tym, jak si´ ˝yje pod jed-
nym dachem z dzikim zwierz´ciem, ile
zabawnych nieporozumieƒ z tego wy-
nika, ale te˝ jak bardzo jest to satys-
fakcjonujàce. A przez dom Wajraka
przewin´∏y si´ zwierz´ta bardzo ró˝no-
rodne: by∏y jerzyki i je˝, stadko bocia-
nów i kruk, nietoperze, sowy, a nawet
wydra. Wniosek z ksià˝ki jest oczywi-
sty – ze zwierz´tami nie sposób si´ nu-
dziç.

Innà Êwietnà ksià˝kà Adama Wajra-
ka jest „Przewodnik prawdziwych tro-
picieli. Lato”. Zgodnie z powiedzeniem
„cudze chwalicie, swojego nie znacie”
niekiedy zbyt du˝o uwagi poÊwi´camy
egzotycznym d˝unglom i sawannom,
a tymczasem nieomal na wyciàgni´cie
r´ki czekajà na nas skarby polskiej
przyrody. Adam Wajrak w swojej
ksià˝ce zabierze nas w fascynujàcà wy-
praw´ po ojczystej ziemi: od gór,
przez puszcze, a˝ po miasta i pla˝e.
Emocje gwarantowane!

nn Piotr K
Nuria Selva Fernandez, Adam Wajrak, „Ku-
na za kaloryferem”, wyd. Agora, Warszawa 2011
Adam Wajrak, „Przewodnik prawdziwych tropicieli.
Lato”, wyd. Agora, Warszawa 2011

W co tu zagraç...?

Odg∏osy wgniatanych blach

Jako osoba recenzujàca gry kompu-
terowe i konsolowe winienem gry-
waç w tytu∏y wszelkiej maÊci, nie-
zale˝nie od ich daty wydania, pozio-
mu zaawansowania technicznego
i gatunku. Bioràc to pod uwag´ tym
razem zrecenzuj´ gr´ wyÊcigowà,
mianowicie „Flatout: Ultimate Car-
nage”.

O co tu chodzi? W zasadzie o nic
wi´cej ni˝ o niczym nieskr´powanà
jazd´ i demolowanie swoich prze-
ciwników w wyÊcigu. Nie ma fabu-
∏y, nie ma skomplikowanych zasad,
zaÊ jedynym aksjomatem jest to, ˝e
ktoÊ musi wygraç. Dost´pnych jest
kilka trybów gry: Career, czyli stan-
dardowe wspinanie si´ po szczebel-
kach; Carnage, b´dàcy serià naj-
przeró˝niejszych zadaƒ, cz´sto ubo-
gacanych o najdziwniejsze dodatki;
Race, gdzie Êcigamy si´ z przeciw-
nikami; Stunt Show, dziedzin´ po-
legajàcà na... wyrzucaniu naszego
kierowcy przez szyb´ celem np.
przemieszczenia go na najwi´kszà

mo˝liwà odleg∏oÊç lub w charakte-
rze kuli do kr´gli i wreszcie Derby,
czyli standardowe demolowanie
przeciwników celnymi uderzeniami
maski pojazdu. Samochodów mamy
oko∏o trzydziestu pi´ciu, podzielo-
nych na cztery kategorie: Rozlatu-
jàce si´ Derby, oldschoolowe Race,
b∏yszczàce Street i ca∏kowicie sza-
lone Bonusy, takie jak autobus
szkolny czy staroÊwieckà bryk´
z lat trzydziestych.

Do walki staniemy przeciwko je-
denastu konkurentom, zaÊ ka˝dy
z nich posiada w∏asne imi´ i styl jaz-
dy. Jedni je˝d˝à lepiej, inni gorzej.
Jedni sà sk∏onni do podj´cia ryzy-
ka od razu, drudzy b´dà czekaç
na odpowiedni moment. Grafika
jest stosunkowo dobra i czytelna,
z kolei samà jazd´ uprzyjemniaç
nam b´dà ró˝nej maÊci rockowe ka-
wa∏ki.

Gra nie jest specjalnie wymaga-
jàca, ale b´d´ musia∏ zaliczyç to ja-
ko wad´: od pewnego momentu
nikt nie jest w stanie przeszkodziç
ci w triumfie, zaÊ wyÊcigi ogranicza-
jà si´ do przeje˝d˝ania kolejnych
okrà˝eƒ z w zasadzie zeroprocento-
wym wysi∏kiem. Pomimo tego, jest
to dobra, nawet je˝eli zbyt ∏atwa
gra. MyÊl´, ˝e 8/10 to odpowiednia
ocena.

Pozdrawiam i dzi´kuj´.
nn Kacper „Fergard” Wala
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Praca Urz´du Gminy Wieliszew w okresie od 29 sierpnia do 30 wrzeÊnia 2011

Praca Urz´du
Referat Gospodarki NieruchomoÊciami

1. Przygotowywanie dok. dot. nieodp∏atnego
przej´cia dz. drogowych w m. Sikory i Wie-
liszew oraz prowadzenie post´powania w sp
sprzeda˝y dz. nr ew. 110 w m ¸ajski.

2. Wszcz´cie procedury dot. wydzier˝awienia
na czas nieokreÊlony nieruch. zabudowanej
pawilonem, w m. Wieliszew (przy Urz´dzie
Gminy).

3. Zakoƒczenie sprzeda˝y dz. nr ew. 758/27 w m.
¸ajski oraz. wydzier˝awienie na czas okre-
Êlony nieruch. przy ul. Modliƒskiej w Wieli-
szewie (stara mleczarnia).

4. Prowadzenie 16 post´powaƒ oraz wyda-
nie 7 decyzji dot. op∏aty adiacenckiej oraz
wydanie 33 zawiadomieƒ o nadaniu nume-
ru porzàdkowego.

5. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ
za drogi przej´te z mocy prawa na w∏asnoÊç
Gminy oraz przygotowanie dok. niezb´dnej
do regulacji stanu prawnego i ujawnianiu
w∏asnoÊci Gminy dla nieruch. przej´tych
z mocy prawa.

6. Przygotowanie zapytaƒ ofertowych dot. wy-
ceny nieruchomoÊci na potrzeby aktualiza-
cji op∏aty rocznej z tytu∏u u˝ytkowania wie-
czystego oraz wyceny nieruch. zbud. obiek-
tem hotelowym w celu sprzeda˝y.

Referat Spraw Obywatelskich, 
Handlu i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego 

1. Zameldowanie na pobyt sta∏y – 15 osób, cza-
sowy 70 osób, 9 noworodków.

2. Wprowadzenie do bazy dowodowej 80 wnio-
sków o wyd. dowodu oraz wyd.76 nowych do-
wodów osobistych.

3. Zweryfikowano dane osobowe dla organu no-
wego miejsca pobytu sta∏ego 76 osób przy-
by∏ych z terenu innych gmin oraz rozpatrzo-
no 23 wnioski w s.p udziel.info.o danych oso-
bowych i adresach.

4. Wydanie 15 poÊwiadczeƒ zamel. w lokalu, 45
odpisów skróconych, 10 dec. o zaprzesz. dzia∏
gosp., 20 zaÊ. o aktual. prow.dzia∏ gosp. 30 zaÊ.
o zmianie wpisu do ewidencji dzia∏. gos. 18
wnios. o wznowieniu bàdê zawieszeniu dzia∏.
gos., 5 zezw. na sprzeda˝ napojów alkoh.

5. Wszcz´to 3 post´p. adminis. i wyd. 2 dec. ad-
minis. o wymeldowanie z miejsca pobytu sta-
∏ego.

6. Przeprowadzenie 4 post´p. i wyd. dec. w s.p
wpisania aktów do polskich ksiàg stanu cy-
wilnego oraz sporzàdzenie 5 aktów ma∏˝eƒ-
stwa i 7 aktów zgonu.

7. Wydanie zaÊ. o prawie do g∏osowania oraz
przygotowanie spisu wyborców.

8. Organizacyjne wsparcie akcji „Jestem stàd.
Jestem mieszkaƒcem Gminy Wieliszew”.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji

1. Wydanie 35 wypisów z mpz.,11 zaÊ. o braku
mpzp,3 dec. o ustal. lokal. incest. celu pu-
blicz.,7 dec. o war. zabu. i zagosp. terenu,9
dec. zatwierdz. projekt podzia∏. nieruch.i,5
postan. opiniuj. wst´p. projekty podzia∏. nie-
ruch.,11 projekt. dec. o war. zabud. i zagosp.
terenu, 3 dec. dotycz. op∏aty z tytu∏u wzro-
stu wartoÊci nieruch.

2. Wys∏anie 250 zawiadomieƒ o wszcz´ciu po-
st´p. dot. war. zab. i zagos. terenu oraz 4
uchwa∏ dot. rurociàgu naftowego do pub.
w Dzienniku Urz´dowym.

3. Przeanalizowanie 10 aktów notariat.,
pod kontem pobrania op∏aty planistycznej.

4. Przygotowanie projektów uchwa∏ w s.p.
uchwalenia.mpz. (plan Wieliszew wieÊ oraz
plan Wieliszew osiedle Modliƒska), rozpa-
trzenia zarzutu z∏o˝onego do projektu pla-
nu Wieliszew ul. S∏oneczna – ul. ˚ytnia),
a tak˝e projekt planu Ropociàgu Przyjaêƒ.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa

1. Wydanie: 12 zezwoleƒ na wyci´cie drzew.
2. Wys∏anie 30 wezwaƒ w s.p op∏aty za odbiór

odpadów komunalnych.

3. Zbiórka odpadów wielkogabarytowych
i zsee.

4. Wybór oferty cenowej na inwentaryzacj´ 17
szt. drzew b´dàcych pomnikami przyrody.

5. Przyjmowanie wnios. o usuni´cie odpadów
zawierajàcych azbest oraz informacji o ilo-
Êci posiadanych opon przeznaczonych do uty-
lizacji.

6. Wszcz´cie post´powania na wniosek firmy
AG-Complex w s.p wyd. dec. o Êrod. uwarunk.
dla realizacji przedsi´w. w Micha∏owie-Re-
ginowie 

7. Wspó∏praca z Regionalnym Dyrektorem
Ochrony Ârodowiska, oraz so∏tysami w zakre-
sie sprzàtania so∏ectw oraz organizacja od-
bioru odpadów powsta∏ych w wyniku wyso-
kiego poziomu wód gruntowych 

8. Organizacja akcji „Sprzàtania Âwiata”,
z udzia∏em dzieci z przedszkoli szkó∏ podsta-
wowych i gimnazjum.

Referat Bud˝etu i Finansów

1. Sporzàdzenie Zarzàdzeƒ Wójta Gminy Wie-
liszew Nr: 90/11 z dnia 02.09.2011r, 92/11
z dnia 15.09.2011r. w s.p. zmian w planie wy-
datków i dochodów bud˝etowych.

2. Przygotowanie projektów Uchwa∏ bud˝eto-
wej oraz WPF na dzieƒ 7 paêdziernika 2011
w s.p zmian w planie wydatków i dochodów.

3. Sporzàdzenie miesi´cznych sprawozdaƒ z wy-
konania dochodów i wydatków (Rb-28S, Rb-
-27S).

4. Przygotowanie prognozy wydatków na la-
ta 2012-2015 oraz opracowanie harmonogra-
mu dochodów i wydatków na rok 2012.

Referat Podatków

1. Wydanie 74 dec.,27 postan. 61 zaÊ. i 28
wezw.podatkowych.

2. Wydanie 20 dec w zakresie zwrotu podatku
akcyzowego.

3. Rozpatrzenie 14 wnios. o dost´p. danych oso-
bo. z OPS w Wieliszewie.

4. Przygotowanie sprawozdania Rb-27S oraz in-
formacje o nieudzieleniu pomocy publicznej
de minimis w rolnictwie rybo∏ówstwie
za sierpieƒ.

5. Wystawienie 8 zwrotów nadp∏aconego podat-
ku oraz 16 tytu∏ów wykonawczych.

Referat Gospodarki Komunalnej

1. Wydanie 15 dec. dot. lokalizacji w pasie
drog. dróg gminnych urzàdzeƒ infrast.
tech. niezwiàzanych z potrzebami zarzàdza-
nia drogami lub potrzebami ruchu drogo-
wego,15dec.. na zaj´cie pasa drogow.i 12
dec. na korzystanie z dróg w sposób szcze-
gólny oraz 14 oÊwiad. o mo˝li. po∏àcz. dz.
z drogà pub.

2. Naprawienie chodników, na ul, KoÊcielnej
w.¸ajskach oraz asfaltu na ul. Granicznej
obok zak∏adu Benckiser,Przedpe∏skiego
w Wieliszewie, LeÊnej w Micha∏owie Regi-
nowie.

3. Wyci´cie krzaków na ul. Dworcowej w Ja-
nówku Pierwszym oraz na chodniku w Wie-
liszewie, a tak˝e zebranie cz´Êci z nich z osie-
dla silikaty w Micha∏owie Reginowie.

4. Monta˝ 2 wiat przystankowych w K∏uszynie i Ja-
nówku Pierwszym oraz. 3 lamp oÊwietleniowych
na ul.Nowej w Micha∏owie Reginowie.

5. Zwa∏owanie boiska przy ul. Wrzosowej oraz
zlecenie udro˝nienia przepustu ul.Akacjowej
w Micha∏owie Reginowie.

6. Wielokrotna akcja zbierania Êmieci z tere-
nu ca∏ej Gminy.

7. Stra˝ z Krubina oczyÊci∏a studzienk´ deszczo-
wà na ulicy ¸ab´dziowej wKrubinie.

8. Firma Drom naprawi∏a ulice kolejowà w ¸aj-
skach.

9. Naprawiono barierk´ na schodach wejÊcio-
wych do oÊrodka zdrowia w Janówku Pierw-
szym oraz zamontowano nowà por´cz
na schodachwejÊciowych do budynku Urz´-
du Gminy.

Referat Inwestycji i Rozwoju Gminy

1. Budowa obiektów sportowych ze Êwietlicà
Êrodowiskowà w Krubinie – trwajà kontro-
le na budowie obiektu,Wykonawca zosta∏ zo-
bowiàzany do bezwzgl´dnego stawienia si´
w Urz´dzie Gminy w celu ustalenia dalsze-
go toku post´powania w zwiàzku z licznymi
zaniedbaniami na budowie.

2. Adaptacja budynku Remizy Stra˝ackiej
na potrzeby Sali zebraƒ z zapleczem socjal-
nym w Ka∏uszynie – kontynuacja budowy,
Zamontowano stolark´ okiennà\, roboty sà
kontynuowane zgodnie z harmonogramem.

3. Zakoƒczono budow´ sieci wodociàgowej
w ramach zadania „Wodociàgowanie Êrodko-
wo zachodniej cz´Êci Gminy Wieliszew
– etap I”, na którà WFOÂiGW udzieli∏ Gmi-
nie po˝yczki w wysokoÊci 1 000 000 z∏ na do-
koƒczenie zadania.

4. Zakoƒczono budow´ sieci kanalizacji sani-
tarnej w miejscowoÊci ¸ajski, przygotowy-
wane sà dokumenty w celu przekazania in-
westycji do eksploatacji MPWiK S.A. Na do-
koƒczenie tej inwestycji Gmina uzyska∏a
po˝yczk´ z WFOÂiGW w Warszawie w kwo-
cie 1 764 710,20 z∏.

5. W ramach Rzàdowego Programu „Radosna
szko∏a” Gmina otrzyma∏a dotacj´ na budo-
w´ placu zabaw przy szkole podstawowej
w Wieliszewie w wysokoÊci 115 450,00 z∏. Pla-
nowany termin zakoƒczenia inwestycji
– 10.11.2011 r.

6. W zwiàzku z brakiem Êrodków finansowych
w bud˝ecie Gminy uniewa˝niono przetarg
na ˝wirowanie ul. Marysieƒki w Olszewnicy
Starej – oferta najkorzystniejsza cenowo fir-
my ADROG z Warszawy opiewa∏a na kwo-
t´ 216 592,50 z∏.. Na realizacj´ ww. zadania
Gmina otrzyma∏a dotacj´ z FOGR w wyso-
koÊci 58 000,00 z∏. Gmina zmuszona by∏aby
zabezpieczyç Êrodki finansowe w kwocie
158592,50 z∏. Obecnie takich Êrodków w bu-
d˝ecie nie ma.

7. Zakoƒczono remont ∏azienek w szkole pod-
stawowej w Wieliszewie.

8. W dodatkowej edycji programu Radosna
szko∏a z∏o˝ono wniosek na wyposa˝enie
miejsca zabaw w szkole podstawowej
w Skrzeszewie. Wniosek zosta∏ rozpatrzony
pozytywnie w wyniku czego szko∏a otrzyma-
∏a 12000,00 z∏.

9. Zakoƒczono budow´ oÊwietlenia w ul.Wiej-
skiej w Olszewnicy Starej.

10. Dobiegajà koƒca prace remontowe dachu
na budynku szko∏y podstawowej w Skrze-
szewie.

11. W zwiàzku z brakiem dost´pnoÊci terenu
dla projektowanej trasy kana∏u sanitarne-
go wzd∏u˝ stopnia wodnego zapory w D´-
bem zosta∏a polubownie rozwiàzana umo-
wa z projektantem ww kana∏u – firmà LI-
NETEL z Lublina.

Referat Informacji i Promocji Gminy

1. Przygotowanie, i dystrybucja 48. numeru Ga-
zety Wieliszewskiej (numer ukaza∏ si´ 22
wrzeÊnia) oraz dok. gminnej na potrzeby two-
rzonego powiatowego Legionowskiego Fo-
rum Dialogu.

2. Organizowanie akcji „Jestem stàd. Jestem
mieszkaƒcem Gminy Wieliszew”.

3. Prace nad wizualizacjà – przygotowanie lo-
go Gminy, prace nad papierem firmowym
Urz´du, konsultacje z agencjà reklamowà
oraz wsparcie organizacyjne Gminnego Kon-
kursu J´zyka Angielskiego – projekt plaka-
tu.

4. Wspó∏organizowanie i obs∏uga medialna re-
prezentacji Gminy podczas Festiwalu Aktyw-
noÊci Spo∏ecznej i Kulturalnej So∏ectw
w Serocku (nagroda publicznoÊci), uroczysto-
Êci otwarcia Przedszkola w Skrzeszewie, uro-
czystoÊci ods∏oni´cia tablicy poÊwi´conej po-
rucznikowi Widortowi, uroczystoÊci poÊwi´-
cenia nowej siedziby OPS.

5. Koordynacja wspó∏pracy mi´dzynarodowej:
prace nad przygotowaniem oficjalnej wizy-
ty w partnerskiej niemieckiej Gminie Amt-
Trittau.

6. Przygotowanie uchwa∏y dotyczàcej programu
wspó∏pracy Gminy z organizacjami pozarzà-
dowymi oraz koordynowanie prac nad utwo-
rzeniem na terenie Gminy dru˝yny harcer-
skiej, a tak˝e zawarcie porozumienia z powia-
towym radiem o zasi´gu regionalnym.

Referat Organizacyjno-Kadrowy

1. Nowym Kierownikiem OÊrodka Pomocy
Spo∏ecznej w Wieliszewie zosta∏ Waldemar
Bazylak.

2. Organizacja wyborów do Sejmu i Senatu
na terenie Gminy Wieliszew.

3. Prowadzenie spraw kadrowo – p∏acowych
pracowników, archiwum, aktualizacja tablic
informacyjnych.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego

1. Zabezpieczenie bud. miesz. przed skutkami
podtopieƒ, ponadto w SP w Skrzeszewie za-
bezpieczono w´ze∏ centralnego ogrzewania,
koszt zabezpieczeƒ wyniós∏ 16 tysi´cy z∏o-
tych, a tak˝e wspólnie z SAPO sporzàdzono
protokó∏y zniszczeƒ w SP w m. ¸ajski, Skrze-
szew i Janówek Pierwszy. Dok.wykonano dla
MEN wnioskujàc o przyznanie Êrodków
na remont zniszczonych placówek.

2. W zwiàzku z dzia∏aniami zabezpieczajàcymi,
przed kl´skà ̋ ywio∏owà,wykorzystano rezer-
w´ bud˝etowà przeznaczonà na ten cel po-
nadto w trosce omieszkaƒców ul. JaÊmino-
wej i Ja∏owcowej w Olszewnicy Starej, zawar-
to porozumienie dotyczàce dalszego
post´powania, i przygotowania zainteresowa-
nych do okresu zimowego. Urzàd umo˝liwi
przeniesienie podtopionej skrzynki energe-
tycznej oraz zapewni dost´p do zbiorników
z gazem i olejem opa∏owym.

3. Trwa wspó∏praca w oczyszczaniu Kana∏u
Bródnowskiego.

Referat Sportu

1. Koordynacja funkcjonowania kompleksu
sportowego „Orlik” w Skrzeszecie oraz za-
j´ç i wydarzeƒ sportowych w hali sportowej
w Wieliszewie.

2. Przygotowanie gminnych biegów prze∏ajo-
wych oraz plakatów na rozpocz´cie sezonu
Amatorskich lig pi∏ki halowej Szkó∏ Podsta-
wowych, Gimnazjum, siatkówki i tenisa sto-
∏owego.

OÊrodek Kultury

1. Kompleksowa organizacja, przeprowadzenie
oraz finansowanie uroczystoÊci gminnych:
Obchodów 72. rocznicy wybuchu II Wojny
Âwiatowej – 1 wrzeÊnia; koÊció∏ parafialny
i kwatera wojenna cmentarza w Wieliszewie
(wraz z Referatem Gospodarki Komunalnej),
oraz Do˝ynek Gminnych w Wieliszewie.- 3
wrzeÊnia; stadion sportowy w Wieliszewie,
ul. Modliƒska 65 (wraz z Referatem Promo-
cji i Informacji UG).

2. Pomoc w organizacji i wspó∏finansowanie wi-
zyty niemieckiej delegacji z Amt Trittau oraz
udzia∏u m. Olszewnica Stara na Festiwalu
AktywnoÊci Spo∏ecznej i Kulturalnej so∏ectw
w Serocku.

3. Przygotowanie powakacyjnej oferty zaj´ç
prowadzonych w ramach OÊrodka Kultury
w Wieliszewie oraz wspólnie z Referatem
Sportu doVI Wieliszewskiego Biegu Jesieni.

4. Wznowienie dzia∏alnoÊci sekcji filmowej
(4 spotkania we wrzeÊniu) oraz kursu taƒca
towarzyskiego w Domu Ogrodnika w Micha-
∏owie-Reginowie.

5. Prace zwiàzane z pozyskaniem dodatkowych
– zewn´trznych Êrodków na dzia∏alnoÊç kul-
turalnà w tym wraz z Wójtem Gminy na or-
ganizacj´ – XI. Festiwal PieÊni iTaƒców Pol-
skich 2011.

6. Bie˝àca dzia∏alnoÊç w tym: obs∏uga zapisów
i p∏atnoÊci za zaj´cia, ksi´gowoÊç, kadry, wy-
najem sal w GCK w ¸ajskach i Domu Ogrod-
nika w Micha∏owie Reginowie, oraz pomoc
w organizacji spotkaƒ spo∏ecznoÊci lokal-
nych.

Samorzàdowa Administracja Placówek OÊwiatowych

1. Zweryfikowanie projektów bud˝etu placó-
wek oÊwiatowych oraz z∏o˝enie wniosku
o przyznanie Êrodków z tytu∏u zdarzeƒ loso-
wych, które zasz∏y w sierpniu br.Wniosek do-
tyczy∏ szkó∏ w Skrzeszewie, ¸ajskach i Ja-
nówku Pierwszym.

2. Sporzàdzenie 4 sprawozdaƒ do Kuratorium
OÊwiaty (m.in. dot. Systemu Informacji
OÊwiatowej oraz realizacji programu „Wy-
prawka szkolna”).

3. W zwiàzku z rezygnacjà kandydatki wy∏onio-
nej w konkursie na dyrektora Przedszkola
Samorzàdowego Nr 2 w Wieliszewie og∏oszo-
no ponowny konkurs na ww. stanowisko.

4. Zorganizowanie transportu dla dzieci doje˝-
d˝ajàcych do szko∏y w Janówku I z m. Góra
i Janówek II. Dzieci te, na czas remontu prze-
jazdu kolejowego, dowo˝one sà do szko∏y bu-
sem – objazdem przez Nowy Dwór i Okunin.

5. Dostosowanie rozk∏adu jazdy autobusów
szkolnych do nowego harmonogramu zaj´ç
w Gimnazjum Gminnym.Od 26 wrzeÊnia kur-
suje te˝ dodatkowy autobus szkolny zabie-
rajàcy gimnazjalistów po 9-tej godzinie lek-
cyjnej.

OÊrodek Pomocy Społecznej

1. W zakresie Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´-
∏o 145 wniosków, wydano 30 decyzje, wyp∏a-
cono 430 rodzinom Êwiadczenia rodzinne
na kwot´ 15.5842,00 z∏ miesi´cznie; 

2. Z funduszu alimentacyjnego wyp∏acono
Êwiadczenia dla 41 rodzin na kwot´ 23.395,00
z∏ miesi´cznie.

3. Wyp∏acono 13 dodatków mieszkaniowe
na kwot´ 2.912,58 z∏, wp∏yn´∏o 8wniosków
o przyznanie dodatku mieszkaniowego, wy-
dano 6 decyzji przyznajàcych dodatki miesz-
kaniowe;

4. W zakresie pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏y 73
wnioski wydano 94 decyzje, wyp∏acono za-
si∏ki: sta∏e 40, celowe 33, specjalne celo-
we 23, okresowych 5, zasi∏ków celowych z
programu do˝ywiania 5.

5. 57 uczniów obj´tych zosta∏o pomocà w for-
mie do˝ywiania.

6. Wp∏yn´∏o 60 wniosków o pomoc materialnà
o charakterze stypendium szkolnego.

7. Realizowany jest projekt systemowy „Rów-
ne szanse”.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia PrzyszłoÊci 

1. Zatwierdzenie przez Instytucje PoÊredniczà-
cà II – ego stopnia zaktualizowanego Wnio-
sku Beneficjenta o dofinansowanie. Przewi-
dziane sà w nim dodatkowe kursy w ramach
projektu w 2012 r.

2. Kolejna grupa uczestników rozpocz´∏a udzia∏
w szkoleniu na Przedstawiciela handlowego
oraz kursie na prawo jazdy kategorii C.

3. Uczestnicy kursów wzi´li udzia∏ w warszta-
tach rozwijania kompetencji ogólnych.

4. Przyjmowanie formularzy zg∏oszeniowych
w zakresie proponowanych szkoleƒ/kur-
sów/warsztatów tj. szkolenia na przedstawi-
ciela handlowego (z dodatkowà mo˝liwoÊcià
udzia∏u w kursie na prawo jazdy kategorii
B), kursu na prawo jazdy kategorii C i kie-
rowc´ wózka jezdniowego z nap´dem silni-
kowym.

5. Prowadzenie kampanii promocyjnej projek-
tu min. rozdawanie ulotek oraz bie˝àce ak-
tualizowanie strony internetowej.

6. Przygotowanie listy kandydatów do udzia∏u
w kursie na kierowc´ wózka jezdniowego
(rozpocz´cie kursu przewidziane jest na po-
czàtek paêdziernika).
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Bezpieczeƒstwo

ww Damski bokser
W czwartek, 15 wrzeÊnia, o godz. 11.30 po-
licjanci KP Wieliszew zostali skierowani
do Olszewnicy Starej, gdzie jak wynika∏o
ze zg∏oszenia mà˝ bi∏ ˝on´. Na miejscu
funkcjonariusze zastali kobiet´, która zo-
sta∏a kilkakrotnie uderzona przez swojego
m´˝a Kazimierza K. lat 64, w g∏ow´ meta-
lowym kijem od nart. W wyniku uderzeƒ
kobieta dozna∏a urazu czaszkowo-twarzowe-
go i z∏amania nosa. Mieszkaniec Olszewni-
cy Starej zosta∏ zatrzymany. W stosunku
do niego zosta∏ zastosowany Êrodek zapo-
biegawczy w postaci 3-miesi´cznego aresz-
tu tymczasowego.

ww Kolejny pijany kierowca
We wtorek, 18 wrzeÊnia, o godz. 12, funk-
cjonariusze KP Wieliszew, w miejscowoÊci
Podd´bie zatrzymali do kontroli samochód
osobowy marki fiat. Kierowca Pawe∏ R.
lat 43 znajdowa∏ si´ w stanie nietrzeêwo-
Êci. Pierwsze badanie na st´˝enie alkoho-
lu w wydychanym powietrzu wykaza∏o 2,5
promila. Spraw´ prowadzi KP Wieliszew
pod nadzorem Prokuratury.

ww Rowerzysta spowodowa∏ kolizj´
W piàtek, 19 wrzeÊnia, po godz. 13 dosz∏o
do kolizji drogowej w Micha∏owie-Regino-
wie. Po przybyciu na miejsce policjanci
ustalili, ˝e sprawcà zdarzenia jest rowerzy-
sta. Piotr L. wyje˝d˝ajàc z drogi podporzàd-
kowanej nie ustàpi∏ pierwszeƒstwa przejaz-
du i wjecha∏ pod nadje˝d˝ajàcy pojazd.
Na szcz´cie rowerzysta nie zosta∏ poszko-
dowany.
Policjanci poddali uczestników kolizji ba-
daniu na zawartoÊç alkoholu, które wyka-
za∏o, ˝e rowerzysta mia∏ w organizmie
2,28 promila alkoholu. Po wykonaniu
wszystkich niezb´dnych czynnoÊci i sporzà-
dzeniu stosownej dokumentacji m´˝czyzna
zosta∏ przekazany wskazanej osobie
pod opiek´. Po wytrzeêwieniu odpowie
za jazd´ rowerem w stanie nietrzeêwoÊci
oraz spowodowanie kolizji drogowej.
Kodeks karny za jazd´ rowerem w stanie
nietrzeêwoÊci przewiduje kar´ grzywny,
ograniczenia wolnoÊci albo pozbawienia
wolnoÊci do roku. Jakà kar´ poniesie
Piotr L., zdecyduje sàd.

ww Zabezpieczenie mienia w∏asnego
Komenda Policji w Wieliszewie apeluje
do mieszaƒców Góry, Ka∏uszyna, Skrzesze-
wa, Sikor i Topoliny o zabezpieczanie mie-
nia na swoich posesjach. Bardzo cz´sto zda-
rza si´, ˝e mienie w postaci np. materia∏ów
budowalnych bàdê innych sprz´tów zosta-
je pozostawione bez zabezpieczenia, przez
co jest ∏atwym ∏upem dla z∏odziei. Dlate-
go policja apeluje, aby wszelkie material-
ne rzeczy chowaç do budynków, komórek
czyli miejsc zamykanych na klucz. Jest to
utrudnienie dla z∏odzieja, który musi po-
Êwi´ciç wi´cej czasu na dostanie si´
do Êrodka, dodatkowo czyniàc przy tym ha-
∏as, który mo˝e zaalarmowaç o próbie w∏a-
mania. nn WD

Najwi´kszym zagro˝eniem dla mieszkaƒców by∏o
znaczne zadymienie ̧ ajsk i Micha∏owa-Reginowa.
W g∏ównym korytarzu dymu znalaz∏ si´ najbli˝ej

po∏o˝ony Zespó∏ Szkó∏ w ¸ajskach. Znaczne zadymienie
placówki zagra˝a∏o znajdujàcym si´ w niej dzieciom.

Po krótkiej konsultacji z dyrektorem Markiem Tar-
wackim podj´to decyzj´ o niezw∏ocznej ewakuacji
Szko∏y i Przedszkola. Do ewakuacji u˝yto 4 autokarów
zadysponowanych z PKS Polonus. W ciàgu 25 minut
uczniowie i dzieci przedszkolne zostali przetranspor-
towani do hali sportowej w Wieliszewie. O skierowa-
niu ewakuowanych do obiektu zosta∏ powiadomiony
Dyrektor OÊrodka Kultury w Wieliszewie. Opiekuno-
wie i pracownicy Urz´du Gminy zorganizowali dzie-
ciom zaj´cia kulturalne oraz pocz´stowali s∏odyczami.
Podczas wyjÊcia z budynku dyrektor Szko∏y zadba∏
o zabezpieczenie w szafie pancernej dzienników lek-
cyjnych oraz os∏oni´cie dzieciom dróg oddechowych
mokrym r´cznikiem. Ewakuacja zespo∏u szkolnego
w ¸ajskach odby∏a si´ b∏yskawicznie i bezb∏´dnie.

Ewakuacja dzieci

• ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • 

• ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • 

W cyklu „ABC bezpieczeƒstwa” informujemy Paƒstwo o zagro˝eniach, z jakimi stykamy si´ na co dzieƒ. 
I – co wa˝niejsze – jak uniknàç ewentualnych tragicznych skutków.

SAMOCHÓD – czy wiesz jak si´ zachowaç?
Powódê, nawałnica, huragan
czy spanikowany tłum, ˝adne
z omawianych dotychczas zagro-
˝eƒ nie zbiera tak Êmiertelnego
˝niwa jak samochód. Rocznie
na polskich drogach w wypadkach
drogowych ginie około 5,5 tys.
osób. Nie da si´ tej liczby porów-
naç z ˝adnà katastrofà lotniczà,
morskà, mo˝e z trz´sieniem zie-
mi…
Nie pomagajà policyjne akcje,

mandaty, informacje o wypadkach
i ich przyczynach w TV i reklamy
społeczne. Nadal Êmierç i zniszcze-
nie siejà pijani kierowcy i cwania-
cy, którzy wyprzedzajàc zabijà ca-
łe niewinne rodziny. Przerzucanie
winy na stan dróg jest nadu˝yciem,
poniewa˝ na nowych, nie zniszczo-
nych drogach równie˝ zdarzajà si´
wypadki. A stan nawierzchni nie
ma zwiàzku ze stanem upojenia
niektórych kierowców. Sprawcami

wi´kszoÊci Êmiertelnych wypadków
sà m´˝czyêni, cz´sto nietrzeêwi, dla
których toasty przy stole niejedno-
krotnie zmieniajà si´ w „sto lat”...
za kratami wi´zienia. 
Najbezpieczniejszymi kierowcami
w Polsce sà kobiety:
88 zapinajà pasy,
88 przewo˝à dzieci w fotelikach,
88 prowadzà auto z rozsàdkiem,

rzadko Êcigajà si´ z innymi kie-
rowcami,

88 z reguły nie prowadzà pojazdu
pod wpływem czegokolwiek,
co zmienia ÊwiadomoÊç.

Ka˝demu kierowcy zdarza si´ zła-
maç przepisy, ale nie mo˝na „za-
pomnieç” o bezpieczeƒstwie dziec-
ka w podró˝y (nawet krótkiej).
W chwili wypadku brak zapi´tych
pasów bezpieczeƒstwa przez oso-
by znajdujàce si´ w pojeêdzie po-
woduje, ˝e ciało obraca si´
i przy dachowaniu mo˝emy z wiel-

kà siłà spaÊç na nasze dziecko.
Podró˝owanie to ogromna radoÊç
i przyjemnoÊç, ale pami´tajmy, aby
pasami bezpieczeƒstwa przypiàç
dusz´ do ciała.
SzerokoÊci i przyczepnoÊci na dro-
dze ̋ yczy Referat Spraw Obronnych
i Zarzàdzania Kryzysowego Urz´du
Gminy Wieliszew; e-mail bezpie-
czenstwo@wieliszew.pl, tel. 22 782-
19-12, kom. 0 797-004-900. 

nn  KG

Rozpocz´∏o si´ osuszanie Szko∏y
Podstawowej w Skrzeszewie

W piàtek, 14 paêdziernika Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki zleci∏
prace osuszania Szko∏y Podstawowej im. Kornela Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie. 

W szatni znajdujàcej si´ w do-
tychczas zalanej wodami grunto-
wymi piwnicy ustawiono trzy
profesjonalne urzàdzenia.Wch∏a-

niana woda zbiera si´ w pojem-
nikach, z których jest regularnie
wylewana przez pracowników
Szko∏y oraz jednostki OSP Gmi-

ny Wieliszew. Przewidywany czas
osuszania to dwa tygodnie. Koszt
operacji to ok. 4 tys. z∏.

nn WD

O miejscu przemieszczenia si´ dzieci powiadomiono
rodziców i opiekunów poprzez gminny serwis SiSMS
oraz telewizj´ ogólnopolskà „Polsat News”. Równie˝
dyrektor szko∏y niezale˝nie powiadamia∏ rodziców.

Z uwagi na chmur´ dymu wyraênie przemieszcza-
jàca si´ w kierunku Przedszkola Nr 1 wWieliszewie pod-
j´to decyzj´ o niezw∏ocznej ewakuacji dzieci z tej pla-
cówki. Maluchy sprawnie opuÊci∏y zagro˝ony rejon i au-
tobusem zosta∏y przewiezione do hali sportowej.
Ewakuacja przebieg∏a bez zak∏óceƒ.Akcja podyktowa-
na by∏a toksycznoÊcià dymu i ryzykiem wystàpienia sil-
nej reakcji szczególnie u dzieci s∏abszych, alergików lub
z astmà. Przedszkolaki sà najwdzi´czniejszà grupà
do ewakuacji, poniewa˝ opanowanie opiekunek wystar-
cza do zapewnienia poczucia bezpieczeƒstwa, szybkie-
go opuszczenia pomieszczeƒ i odjazdu. Nasze wycho-
wawczynie zda∏y ten egzamin celujàco.

JednoczeÊnie na bie˝àco Urzàd informowa∏ o roz-
woju sytuacji Dyrektor Szko∏y Podstawowej w Wieli-
szewie Joann´ Twardo ustalajàc dalszy tok post´po-

wania. Zgodnie stwierdzono, i˝ do czasu zdecydowa-
nego za˝egnania niebezpieczeƒstwa uczniowie pozo-
stanà w budynku, bez mo˝liwoÊci jego opuszczenia, na-
wet pomimo zakoƒczonych zaj´ç. Ewakuacja placów-
ki nie by∏a konieczna, poniewa˝ wiatr kierowa∏
zadymienie w bezpiecznym dla placówki kierunku,
a wszystkie okna pozostawa∏y zamkni´te.

Podczas ewakuacji, jako osoba jà koordynujàca,
otrzyma∏am sygna∏ o samorzutnej ewakuacji szko∏y, wy-
konanej z inicjatywy jednego z dyrektorów, który bez
konsultacji ze s∏u˝bami samowolnie skierowa∏ m∏odzie˝
do znajdujàcej si´ nieopodal hali sportowej, b´dàcej
tymczasowym schronieniem dla ewakuowanych. Dzia-
∏anie takie wprowadzi∏o zamieszanie w docelowym miej-
scu ewakuacji, zag´szczajàc zaludnienie obiektu.W wy-
niku uzyskanych wyjaÊnieƒ ustalono, ˝e dzieci przesz∏y
na piechot´ odcinek oko∏o 300 metrów.Wzmo˝enie wy-
si∏ku fizycznego poprzez spacer po zadymionym tere-
nie zwi´kszy∏o zapotrzebowanie na tlen, a tym samym
wch∏anianie substancji niebezpiecznych. Decyzja o sa-

morzutnej ewakuacji stworzy∏a dodatkowe zagro˝enie
dla ju˝ znajdujàcych si´ w hali dzieci oraz by∏a poten-
cjalnie niebezpieczna z uwagi na wprowadzone zak∏ó-
cenia w obiegu informacji dotyczàcej liczby ewakuowa-
nych. Nast´pnie nie konsultujàc dalszego post´powa-
nia dyrektor skierowa∏a m∏odzie˝ z powrotem do szko∏y.
Dwukrotny przemarsz uczniów po zadymionym terenie
by∏ znacznym utrudnieniem w prowadzonej masowej
ewakuacji. Takie post´powanie wprowadza w b∏àd in-
stytucje porzàdku publicznego wywo∏ujàc ich zb´dnà
czynnoÊç, zak∏óca porzàdek publiczny oraz utrudnia wy-
konywanie czynnoÊci przez koordynujàcych akcj´.

Na skutek silnego zadymienia placówki Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki podjà∏ decyzj´ o odwo∏aniu
zaj´ç w Szkole Podstawowej w ¸ajskach nast´pnego dnia.
Zaj´cia szkolne przywrócono od 7 paêdziernika.

Przeprowadzona operacja masowej ewakuacji
dzieci pokaza∏a, i˝ konieczne b´dzie szkolenie dla dy-
rektorów szkó∏ i przedszkoli oraz zachodzi koniecznoÊç
zorganizowania próbnych ewakuacji w budynkach u˝y-
tecznoÊci publicznej.

˚ycie i zdrowie mieszkaƒców jest najwy˝szà war-
toÊcià, dlatego to, ˝e w dniu powa˝nego zagro˝enia
wielu przedszkolaków musia∏o zrezygnowaç z g∏ów-
nego posi∏ku, jest niczym w porównaniu z faktem, i˝
bezpiecznie powróci∏y do swoich domów. Ogromnà ro-
l´ odegra∏ równie˝ system powiadamiania SiSMS,
dzi´ki któremu zaniepokojeni rodzice niezw∏ocznie
dowiedzieli si´ o bezpiecznym miejscu pobytu swoich
pociech. Zach´cam do korzystania z systemu po-
przez wys∏anie smsa o treÊci: tak.wl05 na numer
661-000-112 Jednorazowy koszt smsa rejestrujàcego
jest zgodny z op∏atà operatora, pozosta∏e informacje
przekazywane sà bezp∏atnie. nn

W Êrod´, 5 paêdziernika, 
kilka minut po godz. 9 
Wójt Gminy Wieliszew 
Paweł Kownacki został 
powiadomiony przez 
Wicestarost´ Starost´ 
Powiatu 
Legionowskiego 
Roberta Wróbla o po˝arze 
hali Bistypu w Łajskach. 

Katarzyna GreÊkiewicz Ewakuacja dzieci
z Przedszkola nr 1 fo
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Celem takiej pracy w terenie by∏a oce-
na przygotowaƒ wybranych placówek
oÊwiatowych do rozpocz´tego roku szkol-
nego 2011/2112 oraz kontrola obiektów,
na których prowadzone sà inwestycje
gminne, takie jak rozbudowa, remont, bu-
dowa.

Komisje rozpocz´∏y swojà wizytacj´
od Szko∏y Podstawowej w Wieliszewie,
po której oprowadza∏a dyrektor Joan-
na Twardo. Placówka sprawi∏a wra˝enie
bardzo zadbanej, a du˝e, ∏adnie urzàdzo-
ne sale lekcyjne z ca∏à pewnoÊcià przy-
czyniajà si´ do tego, ˝e nauka w nich jest
samà przyjemnoÊcià.W wakacje przepro-
wadzono w szkole remont wszystkich ∏a-
zienek, a jedynà niedogodnoÊcià jest brak
solidnego ogrodzenia terenu, ale wniosek
o jego wykonanie ju˝ zosta∏ zg∏oszony
do Rady Gminy.

Kolejnym etapem by∏o Gimnazjum
Gminne w Wieliszewie. Dyrektor Marzen-
na Kmieciak poinformowa∏a, ˝e obecnie
szko∏a liczy 243 uczniów, ale mo˝liwoÊci sà
du˝o wi´ksze, bowiem placówka mo˝e po-
mieÊciç 350 gimnazjalistów. Podczas spo-
tkania mówiono o wielu aspektach popra-
wy komfortu nauki w Gimnazjum, ale naj-
wi´kszy nacisk po∏o˝ono na problem

bezpieczeƒstwa podczas przejÊcia dzieci
z budynku szko∏y do hali sportowej.
Wnioskowano o u∏o˝enie chodnika
ok. 180 m po stronie boiska i jego oÊwie-
tlenie. Pomys∏ popar∏y obie Komisje
– na ostatniej sesji Rady Gminy s∏owa za-
mieni∏y si´ w czyny. Radni przeznaczyli
Êrodki na wykonanie bezpiecznego przej-
Êcia z Gimnazjum do hali sportowej.

Nast´pnie przyszed∏ czas na Szko∏´
Podstawowà w ¸ajskach. Dyrektor Marek
Tarwacki poinformowa∏, ˝e szko∏a li-
czy 280 uczniów i jak ka˝da placówka
zmaga si´ z wieloma problemami. Sporym
mankamentem jest sala gimnastyczna,
która wymaga natychmiastowej wymia-
ny pod∏ogi i dachu, a sen z powiek wszyst-
kich sp´dzajà podtopienia wodami grun-
towymi. Przy Szkole Podstawowej w ¸aj-
kach funkcjonuje przytulne przedszkole,
które mimo ma∏ych sal i lokalizacji
pod poziomem parteru, sprawia wiele ra-
doÊci swoim wychowankom.

Komisje uda∏y si´ równie˝ do Przed-
szkola i Szko∏y Podstawowej w Skrzesze-
wie. B´dàce tegorocznà inwestycjà Gminy
Wieliszew Przedszkole nastraja bardzo
optymistycznie przestronnymi salami i cie-
p∏ym, przytulnym wystrojem. Niestety

budynku Szko∏y Podstawowej, w której
znajduje si´ równie˝ przedszkole, nie
omin´∏y tegoroczne podtopienia. Szkoda
jest tym wi´ksza, ˝e w piwnicach placów-
ki by∏y zlokalizowane dwie nowo wyremon-
towane sale lekcyjne oraz szatnie.To g∏ów-
ne problemy, jakie wskaza∏a dyrektor Ma∏-
gorzata Âcibior.

Potem Komisje uda∏y si´ do Szko∏y
Podstawowej w Janówku Pierwszym. Ra-
zem z dyrektor Ma∏gorzatà Górzyƒskà Ko-
misje obejrza∏y bardzo ma∏e sale lekcyj-
ne i sal´ gimnastycznà, która pilnie wy-
maga remontu okien. Nast´pnie Komisje
uda∏y si´ do pomieszczeƒ Êwietlicowych
w starym baraku, który kwalifikuje si´
do rozbiórki, dlatego tak wa˝nym postu-
latem jest rozbudowa szko∏y tak, aby
do budowanych pomieszczeƒ przenieÊç
przedszkole, które równie˝ cierpi z powo-
du mikroskopijnych sal dla najm∏odszych.

Przy okazji wizyty w przedszkolu Ko-
misje na wniosek Gra˝yny Kwiatkow-
skiej, Przewodniczàcej Komisji Zdrowia
i Opieki Spo∏ecznej, uda∏y si´ do OÊrod-
ka Zdrowia w Janówku Pierwszym. Po po-
konaniu schodów utrudniajàcych wejÊcie
do OÊrodka osobom starszym i chorym
Komisje rozmawia∏y z dr Zuzannà Adam-
kiewicz–Pacuskà, która poinformowa∏a
o natychmiastowej potrzebie wymiany
lub remontu dachu na ca∏oÊci budynku,
ze wzgl´du na podciekajàce wody opado-
we.

Wiele do ˝yczenia pozostawia te˝ re-
miza OSP w Janówku Pierwszym.Tam Ko-
misje przyjà∏ naczelnik OSP Andrzej Ko-

walik. Budynek remizy od ponad 6 lat jest
w rozbudowie, a wykonana praca – mon-
ta˝ rynien w ziemi´ bez odprowadzenia
wód deszczowych, które zalewajà budy-
nek oraz sprawa z∏ego obsadzenia para-
petów zewn´trznych, przez które woda
wlewa si´ do wewnàtrz budynku, sà do-
skona∏ym instrukta˝em jak nie powinno
si´ budowaç. Dalsze prace budowlane zo-
sta∏y wstrzymane z uwagi na zmian´ kon-
cepcji rozbudowy.

Kontrowersje Komisji budzi równie˝
budowa obiektów sportowych ze Êwietli-
cà Êrodowiskowà w Krubinie.Wiele do ˝y-
czenia pozostawia jakoÊç wykonania bu-
dynku, a materia∏y do budowy nie sà za-
bezpieczone przed dzia∏aniami czynników
zewn´trznych. Takie fakty potwierdzi∏y
zdanie Komisji, ˝e przy du˝ych obiektach
budowlanych powinien byç zatrudniony
inspektor nadzoru, który by∏by codzien-
nie na budowie. Zdaniem cz∏onków Ko-
misji budynek cz´Êciowo powinien byç ro-
zebrany, poniewa˝ nie spe∏nia okreÊlo-
nych wymogów budowlanych.

Na zakoƒczenie Komisje uda∏y si´
na teren rozbudowy remizy OSP w Ka∏u-
szynie, gdzie potwierdzono funkcjonal-
noÊç i rzetelnoÊç wykonania wszystkich
pomieszczeƒ remizy. Kiedy po godzi-
nie 15 obie Komisje wraca∏y do Urz´du
Gminy, wszyscy byli zgodni. Nie ma nic
bardziej miarodajnego i przydatnego
do rozmów o kolejnych inwestycjach, ni˝
praca w terenie. Dlatego, jak zapowiada-
jà Przewodniczàcy, kolejne Komisje wy-
jazdowe ju˝ niebawem. nn Marco
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Z ˝ycia Rady Gminy

Zaproszeni goÊcie, którzy mieli
poinformowaç o inwestycjach
gminnych, powiatowych i woje-

wódzkich, nie przybyli na sesj´, dla-
tego uwag´ zebranych jak zwykle
skupi∏ na sobie radny Edwin Zezoƒ.
Tym razem za sprawà swoich publi-
kacji w informatorze „Nowe Micha∏-
ki”. Ju˝ na poczàtku sesji, w cz´Êci
poÊwi´conej sprawozdaniu z dzia∏al-
noÊci Wójta Gminy Wieliszew, Pawe∏
Kownacki odczyta∏ oÊwiadczenie,
w którym zapowiedzia∏, ˝e rozwa˝a
wstàpienie na drog´ sàdowà w re-
akcji na nieprawdziwe informacje
zawarte w materiale pt.: „Tu na ra-
zie jest Êciernisko, lecz czy b´dzie
Êmieciowisko?” Pe∏nà treÊç oÊwiad-
czenia publikujemy na 3 stronie Ga-
zety. Po odczytaniu dokumentu po-
prosi∏ Przewodniczàcego Rady
Gminy Wieliszew o pozwolenie
na przedstawienie swojego stanowi-
ska przez Redaktora Naczelnego
„Gazety Wieliszewskiej”. Po uzyska-
niu zgody swoje oÊwiadczenie doty-

czàce materia∏u pieszczotliwie zaty-
tu∏owanego „Kaszana Kraszana”
odczyta∏ Mariusz Kraszewski. Oba
wystàpienia radni nagrodzili bra-
wami.

Wójt Pawe∏ Kownacki, w podsu-
mowaniu tej cz´Êci sesji, zwróci∏
uwag´, ˝e radny Zezoƒ nie pierwszy
raz obra˝a i próbuje upokorzyç
pracowników Urz´du Gminy Wieli-
szew, szczególnie obrawszy za cel
ataków redaktora Mariusza Kra-
szewskiego. Do krytycznej oceny
nieodpowiedzialnych s∏ów, g∏ównie
tych, które dotyczy∏y Przewodniczà-
cego Rady Gminy, przy∏àczy∏ si´
równie˝ Józef Borzewski. Pad∏y py-
tania: „Dokàd prowadzà pomówie-
nia? Czy nie nadszed∏ czas na zmia-
n´ przez radnego taktyki?”W odpo-
wiedzi Edwin Zezoƒ ponownie
zarzuci∏ naszej Gazecie stronni-
czoÊç. Redaktor naczelny odpowie-
dzia∏, ˝e wszystkie materia∏y dostar-
czane redakcji przez radnego Zezo-
nia by∏y zawsze publikowane, mimo

i˝ by∏y one krytyczne wobec wielu
osób. Fakt ten Êwiadczy, ˝e na ∏a-
mach „Wieliszewskiej” mo˝e publi-
kowaç ka˝dy, bez wzgl´du na poglà-
dy.To dobitnie Êwiadczy o bezstron-
noÊci. Na koniec dyskusji
przewodniczàcy Józef Borzewski
wyrazi∏ dezaprobat´ i za˝enowanie
stwierdzeniem Edwina Zezonia, ˝e
radni sà sterowani przez wójta.
Przypomnia∏ o niezale˝noÊci cz∏on-
ków Rady.

W cz´Êci poÊwi´conej pracy
nad rozwojem Gminy Wieliszew
radni wybrali ∏awników. Jednog∏o-
Ênie do sk∏adu Komisji Skrutacyj-
nej powo∏ano Magdalen´ Donat,
¸ukasza Mi´tka i Marcina Fabisia-
ka. Nast´pnie Komisja przystàpi∏a
do przeprowadzenia tajnego g∏oso-
wania, w wyniku którego Roman
Maƒk zosta∏ wybrany ∏awnikiem Sà-
du Okr´gowego w Warszawie, Doro-
ta Dudziƒska i Wiktor Kojro zosta-
li ∏awnikami Sàdu Rejonowego
w Legionowie.

Kolejnym problemem, jakim za-
j´∏a si´ Rada, by∏a koniecznoÊç
przebudowy skrzy˝owania Janó-
wek-Góra. Temat pojawia∏ si´ ju˝
od wielu lat i wreszcie dosz∏o
do podpisania trójstronnego poro-
zumienia pomi´dzy Województwem,
Powiatem i Gminà. W wyniku tej
umowy udzia∏ naszej Gminy w kosz-
tach przebudowy niebezpiecznego
skrzy˝owania wyniós∏by 45 tys. z∏
przeznaczonych na wykonanie prze-
widzianej prawem dokumentacji.
Uchwa∏´ przyj´to jednog∏oÊnie.

Rada Gminy przepracowa∏a rów-
nie˝ temat wydzielenia obwodu
Gimnazjum w ¸ajskach.Wójt Pawe∏
Kownacki poinformowa∏, ˝e
przed powo∏aniem tej placówki
38 uczniów mieszkajàcych w naszej
Gminie ucz´szcza∏o do gimnazjów
poza jej terenem, obecnie tylko
10 uczniów nie ucz´szcza do naszych
gimnazjów. W gimnazjum w ¸aj-
skach uczy si´ 24 dzieci (12 z Micha-
∏owa-Reginowa, 9 z ¸ajsk i 3 z po-
zosta∏ych miejscowoÊci), co Êwiad-
czy, ˝e utworzenie tej placówki
by∏o dobrà decyzjà Rady. Uchwa∏´
radni przyj´li 14 g∏osami za,
1 – przeciw.

Sesja zakoƒczy∏a si´ wolnymi
wnioskami, w których Marcin Fabi-
siak odniós∏ si´ do wypowiedzi rad-
nego Zezonia okreÊlajàcej go „m∏o-
dzie˝ówkà wójta”. Stwierdzi∏, ˝e Ze-
zoƒ coraz dalej posuwa si´ w swoich
dywagacjach krzywdzàc przy tym
innych. Pyta∏ równie˝, dokàd zmie-
rza tego typu post´powanie, ale
w jego przekonaniu – do niczego do-
brego nie doprowadzi. Tego typu
dzia∏ania sprowadzajà si´ tylko
do jednego – do prowadzonej ju˝
przez Edwina Zezonia kampanii wy-
borczej. nn Makary

Z inicjatywy Przewodniczàcych Komisji: Rewizyjnej
– Magdaleny Donat oraz OÊwiaty Kultury i Sportu – Marcina
Fabisiaka, w ostatnich dniach wrzeÊnia odby∏o si´ wspólne
wyjazdowe posiedzenie tych Komisji. 

Komisje w terenie

Na XIII sesji Rady stwierdzi∏ Pan, ˝e
„sesja bez Edwina Zezonia to sesja stra-
cona”. To wyrazy sympatii dla kolegi
radnego?
Prywatnie Edwin Zezoƒ jest wed∏ug
mnie cz∏owiekiem towarzyskim, który
ch´tnie uczestniczy w ˝yciu spo∏ecznym
Gminy Wieliszew. Jednak niestety pro-
blem pojawia si´ w kontekÊcie funkcjono-
wania w Radzie. Dzia∏alnoÊç t´ Edwin Ze-
zoƒ traktuje jako polityczny ring, na któ-
rym bezustannie odbywa si´ walka.
W czym to si´ przejawia?
To bardzo proste. Aby odwróciç uwag´
mieszkaƒców od braku w∏asnych pomy-
s∏ów na rozwój Gminy, radny walczy z wy-
myÊlonym wrogiem. Czasem tym wrogiem
jest wójt, czasem poszczególni radni, a in-
nym razem wi´kszoÊç ca∏ej Rady Gminy
Wieliszew. Niestety takiemu zachowaniu
towarzyszà niegodne funkcji radnego me-
tody tej walki, i tu od razu pojawia si´ py-
tanie, czy sà to pomys∏y wy∏àcznie radne-
go Zezonia, czy jego walka jest g∏osem ca-
∏ej miejscowoÊci, którà powinien
reprezentowaç.
No w∏aÊnie, czy Paƒskim zdaniem rad-
ny Zezoƒ w∏aÊciwie reprezentuje Micha-
∏ów-Reginów?
Fakty sà takie, ˝e o inwestycjach w Gmi-
nie nie decyduje ostatecznie wójt, tylko
wi´kszoÊç Rady. JeÊli jeden z radnych pro-
wadzi walk´ z pozosta∏ymi radnymi
i wójtem, nie mo˝e liczyç na przychylnoÊç
i przekonanie Rady do zasadnoÊci poszcze-
gólnych inwestycji na terenie, który re-
prezentuje. MyÊl´, ˝e konsekwencje wal-
ki prowadzonej przez Edwina Zezonia sà
∏atwe do przewidzenia.
To raczej ponura wizja przysz∏oÊci...
Niekoniecznie. Przed nami jeszcze 3 la-
ta pracy VI kadencji Rady. Priorytetem
znakomitej wi´kszoÊci radnych jest po-
rozumienie, wspólne rozmowy, a przede
wszystkim rozsàdne dzia∏anie na rzecz
wszystkich mieszkaƒców, w którym nie
ma miejsca na k∏ótnie. Owszem, sà dys-
kusje, ale poniewa˝ jesteÊmy wolni
od ambicji politycznych, mo˝emy na ka˝-
dej p∏aszczyênie osiàgaç porozumienie
i dà˝yç do kompromisu. Na takie dzia-
∏anie namawiam równie˝ radnego Zezo-
nia. Skorzystajà na tym mieszkaƒcy za-
równo Micha∏owa-Reginowa, jak i ca∏ej
Gminy Wieliszew.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

Jak radny polubił pieszczotliwe tytuły Rozmawiamy z 
MARCINEM
FABISIAKIEM,
Przewodniczàcym
Komisji 
OÊwiaty 
Kultury 
i Sportu

Pani 
EEll˝̋bbiieecciiee  ZZiieemmaakk
Prezes Ko∏a Seniora 

w ¸ajskach 

wyrazy najszczerszego
wspó∏czucia z powodu

Êmierci MMAAMMYY
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki 

oraz Przewodniczàcy 
Rady Gminy Wieliszew 

Józef Borzewski

k o n d o l e n c j e

Wystàpienia posła
Andrzeja Halickiego,
wicemarszałka
Krzysztofa
Strzałkowskiego
i starosty Jana Grabca
miały byç głównym
punktem XIII sesji Rady
Gminy. Plany te
pokrzy˝ował... artykuł
radnego Zezonia
w informatorze „Nowe
Michałki”.

Mariusz Kraszewski
Komisja skrutacyjna liczy g∏osy oddane na przysz∏ych ∏awników sàdowych  
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Konkurs/Og∏oszenia/Reklama

nn nieruchomoÊci
• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´

Tel. 512100483
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio

sprzedam tel.: 504838620
• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´

Tel. 512100483
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´

w Sikorach 793 m2. Cena 130 zł/m2.
Tel. 0-518-090-242, dzialkasikory@wp.pl 

• Sprzedam dom parterowy w Skrzesze-
wie Powierzchnia u˝ytkowa 130m2,
działka 1200m2. Rok budowy 2005. Ce-
na 550 000 zł. tel.: 531 116 198

• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m
kw w Pułtusku- atrakcyjna lokalizacja.
Kontakt: 513154636

• Sprzedam działk´ w Wieliszewie,
budowlano-usługowa z zatwierdzonym
projektem na budow´ domu
z usługami, np. apteka, przy drodze
wojewódzkiej i Êcie˝ce rowerowej;
w sàsiedztwie osiedle mieszkaniowe,
osiedle domów jednorodzinnych, sklep,
szkoła, koÊciół, pierwsza linia
zabudowy, ogrodzona.
Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ulica Modliƒska, m-3 tanio
wynajm´. tel. 22-782-32-97

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo

tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewnia-

ne. tel.: 513871377
• Elektryk nr tel.: 604-465-680
• „Gajmar” Wulkanizacja, wywóz szam-

ba, profesjonalne odÊnie˝anie. Ceny
konkurencyjne. Piotr Gajda
tel.: 0 503 989 328 www.wywoz-szam-
ba.pl 

• Geodeta. Wykonujemy podziały dzia-
łek, wskazania granic, mapy do celów
projektowych, inwentaryzacje. Konku-
rencyjne ceny. Tel.: 531 935 000,
tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres
tel.: 0 888 889 927

• Korepetycje j. angielski, j. francuski.
Tel.: 692-430-996

• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885,
od poniedziałku do Êrody
– od godz. 16, czwartek, sobota
– od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka
francuskiego i j´zyka angielskiego.
Mo˝liwy dojazd do ucznia.
tel.: 796 888 283

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114
w Wieliszewie zaprasza wszystkich
dbajàcych o zdrowie i urod´. Pierwsza
wizyta gratis. Ceny konkurencyjne, za-
dzwoƒ 0 668-181-359.

• Studentka filologii angielskiej udzieli ko-
repetycji. Zakres nauki: szkoła podsta-
wowa. Tel.: 504 641 840

• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR
Jarosław Bo˝ym ogrzewanie
podłogowe instalacje solarne i gazowe
tel. 606 620 762

• Wycinka drzew w miejscach trudno do-
st´pnych metodà alpinistycznà.
Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà al-
pinistycznà i z podnoÊnika OdÊnie˝anie
Dachów kontakt pod numerem telefo-
nu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ̋ wir, ziemia,
niwelacje, wywrotka 5 t, HDS. Solidnie.
tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E

WrzeÊniowe, siódme z kolei wyniki w konkursie
„Jestem stàd!” otrzymaliÊmy 3 paêdziernika,
po przeprowadzeniu jawnego losowania. Zwy-

ci´zców wy∏oni∏a Komisja w sk∏adzie: Mariola Pisarek,
Józef Borzewski i Edyta Gàgolewska. WrzeÊniowa sió-
demka to:
– Wanda Godziebiewska, która zosta∏a szcz´Êliwà w∏a-

Êcicielkà aparatu fotograficznego ufundowanego
przez Sponsora G∏ównego „NieruchomoÊci Mazow-
sze.PL”,

– Monika Brzozowska, która wygra∏a „Darmowà nauk´
jazdy konnej” ufundowanà przez OÊrodek Hipotera-
pii „Stajnia Klucz”,

– Bo˝ena Kwiatkowska, która zosta∏a nagrodzona ko-
szem s∏odyczy od Sklepu spo˝ywczego IKA,

– Jerzy Godziebiewski, który zdoby∏ „Darmowy week-

endowy pobyt” ufundowany przez Hotel Restauracja
„Sienkiewicz”,

– Agnieszka Kluj, która wygra∏a „Darmowà Metamor-
foz´” ufundowanà przez Studio Urody „Patrix”,

– Rafa∏ Czerwiƒski, który wygra∏ kupon rabatowy na za-
kup ksià˝ek przez Internet w Hurtowni Ksià˝ki
„M.C.Kwadrat”,

oraz wyjàtkowo w tym miesiàcu – siódmy zwyci´zca 
– Piotr Krysienko, którego nagrodziliÊmy zestawem ga-

d˝etów promocyjnych Gminy Wieliszew.
Wszystkim zwyci´zcom serdecznie gratulujemy! 
Do tej pory podczas losowaƒ w konkursie uda∏o

nam si´ nagrodziç kilka ma∏˝eƒstw, a nawet rodzin,
które mog∏y podzieliç si´ nagrodà. Byç mo˝e zwyci´z-
cà by∏ równie˝ Twój sàsiad.Wygraç mo˝na nawet dwa
razy! Nagroda G∏ówna – telewizor LCD ufundowany
przez Sponsora G∏ównego „Maxinwest” mo˝e byç ka˝-
dego, kto w okresie od marca 2011 do kwietnia 2012
zamelduje si´ w Gminie Wieliszew lub z∏o˝y formu-
larz NIP-3 w Urz´dzie Skarbowym w Legionowie wpi-
sujàc w miejscu gmina –Wieliszew. Potem wystarczy
ju˝ tylko wype∏niç formularz konkursowy, z∏o˝yç go
w Urz´dzie Gminy Wieliszew i zostaç wylosowanym
przez Komisj´ Konkursowà.Wi´cej informacji na te-
mat akcji i konkursu mo˝na znaleêç na stronie inter-
netowej www.jestemstad.wieliszew.pl. Zapraszamy
do udzia∏u. nn EG

WrzeÊniowa siódemka

reklama

Z A A D O P T U J  P S A

Wyrzucone pieski szukajà ciepłego domu na zim´. Młody samiec,
niedu˝y, czarny podpalany i czarna suczka. Oba pieski bardzo
przyjazne i łagodne. Tel. 604 59 67 58. 

reklamaogłoszenie

Konkurs „Jestem stàd!”,
do tej pory bardzo
popularny, we wrzeÊniu
przyciàgnà∏ tylko siedem
osób, które zdecydowa∏y si´
wziàç w nim udzia∏. My
postanowiliÊmy nagrodziç
ca∏à odwa˝nà siódemk´.
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Sport

Pod siatkà

Rozpoczà∏ si´ nowy sezon ligi pi∏ki siatkowej 2011/2012 w hali
sportowej w Wieliszewie.

W niedziel´, 25 wrzeÊnia 2011 roku, w Ha-
li Sportowej w Wieliszewie zosta∏ rozegra-
ny I turniej nowego sezonu Amatorskiej Li-
gi Pi∏ki Siatkowej. Zawody rozegrano
w dwóch grupach A i B systemem „ka˝dy
z ka˝dym”.W grupie A wystartowa∏y 4 dru-
˝yny, a w grupie B – 5 dru˝yn.

Wyniki grupy A:
Grand – Sparta 2:1 Bia∏obrzegi – SPR 2:0
Bia∏obrzegi – Grand 2:0 Sparta – SPR 2:0
Sparta – Bia∏obrzegi 2:1 Grand – SPR 2:1

KolejnoÊç koƒcowa:
1. Bia∏obrzegi – 30 p.
2. Sparta – 20 p.
3. Grand – 10 p.
4. SPR – 5 p.

Wyniki grupy B:
Wieliszew – 3 Batalion 0:2 RDLP Warszawa – D´bina 2:1
Atom Serock – Wieliszew 2:1 3 Batalion – RDLP Warszawa 2:0
D´bina – Atom Serock 1:2 Wieliszew – RDLP 2:0
3 Batalion – D´bina 2:1 Atom Serock – RDLP Warszawa 2:0 
Wieliszew – D´bina – 2:0 3 Batalion – Atom Serock 2:0

Klasyfikacja koƒcowa:
1. 3 Batalion – 30 p.
2. Atom Serock – 20 p.
3. Wieliszew – 10 p.
4. RDLP Warszawa – 5 p.
5. D´bina – 2 p.

II turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki Siatko-
wej zostanie rozegrany 23 paêdziernika.

nn TS

Zwyci´stwo Gminnego
Gimnazjum w Wieliszewie
w powiatowych
rozgrywkach pi∏ki no˝nej
na rok 2011/2012
w Mazowieckich
Igrzyskach M∏odzie˝y
Szkolnej.

Zwyci´stwo
Gminnego
Gimnazjum
w Wieliszewie
W poniedzia∏ek, 10 paêdziernika,
na stadionie w Legionowie odby∏y si´
fina∏y powiatu legionowskiego w pi∏-
ce no˝nej ch∏opców szkó∏ gimnazjal-
nych w roku szkolnym 2011/2012
w ramach Mazowieckich Igrzysk
M∏odzie˝y Szkolnej. Do zawodów
zg∏osi∏o si´ szeÊç dru˝yn gimnazjal-
nych. Po losowaniu ch∏opcy z wieli-
szewskiego gimnazjum grali w gru-
pie z Serockiem i Stanis∏awowem
Pierwszym. Po wygraniu obu meczów
w fazie grupowej zakwalifikowali si´
do fina∏u, w którym zmierzyli si´
z Gimnazjum Nr 4 z Legionowa.W re-
gulaminowym czasie pad∏ wynik re-
misowy 2:2. Po dogrywce, w której
nie pad∏a bramka, s´dzia zawodów
zarzàdzi∏ po trzy rzuty karne.W rzu-
tach karnych Gimnazjum z Wielisze-
wa wygra∏o 2:1 i zaj´∏o I miejsce
w Powiecie Legionowskim. Zwyci´-
stwo to oznacza dalszà rywalizacj´
naszych zawodników w zawodach
mi´dzypowiatowych, które odby∏y si´
12 paêdziernika w Górze Kalwarii.
Gratulujemy, ˝yczymy m∏odym pi∏ka-
rzom dalszych sukcesów w rozgryw-
kach. nn Tadeusz Szczygielski

Finał III edycji cyklu PolandBike
wystarczy powiedzieç, ˝e najszybsi po-
konali dystans 44 km w czasie bli-
sko 1h 45min, co daje Êrednià pr´d-
koÊç nieco ponad 25 km/h, podczas
gdy zazwyczaj na Mazowszu zwyci´z-
cy przekraczajà 30 km/h.

Pi´kna, s∏oneczna pogoda przywita-
∏a blisko pó∏ tysiàca uczestników
– wÊród nich m.in. uczestnika tegorocz-
nego Tour de Pologne – Micha∏a Pod-
laskiego, a tak˝e wielu kolarzy z ama-
torskiej czo∏ówki mtb w Polsce z Rad-
kiem R´kawkiem i Patrykiem
Piaseckim na czele; pojawi∏ si´ rów-
nie˝ Cezary Zamana – niedawny mistrz
przyjecha∏ w Êcis∏ej czo∏ówce i trium-
fowa∏ w kat. M4. Szczegó∏owe wyniki
na stronie: www.Polandbike.pl

Zawodnicy z naszej Gminy jak
zwykle zaliczyli udany wyst´p na tle
bardzo mocnej konkurencji. Na dy-
stansie Max (44km) III miejsce w kat.
K4 zaj´∏a Zofia ˚o∏ek. Druga z sióstr,
Teresa startujàca na dyst. Mini (26km)
– zaj´∏a I miejsce w kategorii K3.Tak

zresztà jak i ca∏a Rodzina ˚o∏ek
(wraz z bratem Stanis∏awem) – po raz
kolejny na najwy˝szym stopniu po-
dium w klasyfikacji rodzinnej! Tu˝
za nimi Rodzina Kado (Mirek, Grze-
gorz i Dominik). Na dystansie Fan
(trudna techniczna trasa 8km) wÊród
najm∏odszych ch∏opców najszybciej fi-
niszowa∏ Patryk Dàbski (BSA) z Mi-
cha∏owa-Reginowa.

Jako ˝e koniec wieƒczy dzie∏o,
na finale odby∏a si´ tak˝e dekoracja
(6 pierwszych miejsc) w Klasyfikacji
Generalnej po 13 etapach, gdzie za-
wodnicy dru˝yny Wilczopolski równie˝
byli bardzo widoczni; MAX: K1/ Mag-
da Kado 4. miejsce, K4/ Zofia ̊ o∏ek 2.
miejsce (ust´pujàc jedynie triumfa-
torce ca∏ego cyklu Ewie Dudzie), MI-
NI: K3/ Teresa ˚o∏ek 1. miejsce, Fan:
FC1/ Patryk Dàbski 2. miejsce…
i wreszcie w klasyfikacji rodzinnej
bezapelacyjna dominacja wieliszew-
skich cyklistów: I miejsce Rodzi-
na ˚o∏ek! Drugi stopieƒ podium – Ka-

doFamilyTeam, na trzecim – Rodzi-
na Majewskich.

Piknikowà atmosfer´ podgrzewa∏a
tombola z atrakcyjnymi nagrodami,
gdy˝ poza trofeami dla zwyci´zców po-
szczególnych kategorii, uczestnicy
min. 8 etapów mogli wziàç udzia∏ w do-
datkowym losowaniu. Do wygrania by∏
ca∏kowicie unikatowy rower Hardco-
re Cruiser przygotowany przez pra-
cowni´ Jakoobcycles oraz bony o war-
toÊci kilku tysi´cy z∏otych na zakup
mebli (i tu kolejny mi∏y akcent, ponie-
wa˝ fundatorem nagrody by∏a firma
Retro z Wieliszewa).

Tak zakoƒczy∏ si´ sezon maratonów
rowerowych 2011 na Mazowszu – zima
na regeneracj´ si∏ i budowanie formy,
a kolejne starty ju˝ wiosnà. Zatem ju˝
teraz zapraszam wszystkich sympaty-
ków kolarstwa terenowego do wzi´cia
udzia∏u w rywalizacji na przysz∏orocz-
nych trasach. W imieniu swoim i ca-
∏ej dru˝yny.

Pozdrowerek! nn

Ostatnim akordem
tegorocznego
sezonu maratonów
mtb na Mazowszu
był XIII etap cyklu
Polandbike, który
odbył si´
9 paêdziernika
w Legionowie. 

Start i met´ zlokalizowano na ul.
D∏ugiej, pod malowniczo usytu-
owanym koÊcio∏em „na górce”.

Godna fina∏u, bardzo wymagajàca tra-
sa zaskoczy∏a nawet miejscowych za-
wodników. Wykorzystujàc naturalne
walory terenu, obfitowa∏a w strome
podjazdy i trudne technicznie zjazdy.
Aby daç wyobra˝enie skali trudnoÊci,

Marek Gronowski

Informujemy, ˝e przez cały rok szkolny 2011/2012 zbieramy na terenie szkoły odpady
w postaci makulatury, plastikowych nakr´tek oraz małogabarytowe elektroÊmieci. 

Ekostra˝nicy, uczniowie i grono pedagogiczne Szkoły Podstawowej w Olszewnicy Starej 

˚eby pi´knie wokół było
No i zdrowiej nam si´ ˝yło
Porzàdkujmy nasze Êmieci
Ułatwimy WAM to

Dzieci 
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Sparta Nasielsk – drugie miejsce w grupie A  III Batalion – zwyci´zca grupy B  
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Reprezentacja Gminy Wieliszew podczas MTB 24H Patryk Dàbski (w Êrodku) to dobrze rokujàcy talent 


